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Podjetništvo
Majšperk � Natura 
2000 ni omejitev za 
obrtno cono

� Stran 9

Spodnje Podravje 
Juršinci � Občina 
na Upravno sodišče 
po denar

� Stran 4

Spodnje Podravje
Markovci � Kaj po-
menijo »tuš kabine« 
na pokopališču

� Stran 5

NAROČITE ŠTAJERSKI TEDNIK IN SI IZBERITE NAGRADO 

Izmed vseh novih naročnikov, ki se boste naročili na Štajerski tednik v času od 6. 5. do 18. 7., bomo izžrebali enega in 
ga skupaj s spremljevalcem popeljali na tridnevni izlet – OBIRANJE MANDARIN V DOLINI REKE NERETVE (10. 10. 2014) s 
potovalno agencijo Turistagent. Z izletom bomo nagradili tudi enega izmed stalnih naročnikov Štajerskega tednika.

POSTATI NOVI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA 
SE IZPLAČA – POSTANITE ČLAN KLUBA PRIJATELJEV 
RADIA-TEDNIKA PTUJ IN KORISTITE UGODNOSTI 
KLUBA. Več o akciji boste našli na oglasnih straneh.
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Izbirate lahko med:
• BREZŽIČNO VREMENSKO POSTAJO ali
• PLAŽNO BRISAČO S TREMI ŽEPI 

70x215 cm

Politika
Ptuj � Bolnišnica 
bo spet dobila pro-
gram mamografije

� Stran 7

Šport
Športno plezanje 
� Markovičeva na 
stopničkah

� Stran 11

� Stran 2 in 3 

Slovenija � Presenečenja letošnjih državnozborskih volitev

Za stalne stranke vedno manj prostora
Čeprav je bila zmaga Stranke Mira Cerarja (SMC) na predčasnih državnozborskih volitvah pričakovana, je nedeljski volilni 
dan prinesel kopico presenečenj. Med največjimi je bila uvrstitev Združene levice (ZL) v Državni zbor.

Ta teden denar za kanalizacijo

Čakajoč Godota ali 
projekti po naše

� Stran 3

O grajskih porokah

Za grajsko kuliso 
poročne fotografije 
500 evrov

� Stran 8



Smetano na tokratnih voli-

tvah so pobrale nove stranke. 

Tako je bilo tudi na predčasnih 

državnozborskih volitvah de-

cembra 2011, ko je nepričako-

vano zmago slavil ljubljanski 

župan Zoran Janković, takrat 

novinec v državni politiki. Za 

nekaj odstotkov je lovoriko 

zmagovalca spodnesel Janševi 

SDS, ki so ji predhodne ankete 

javnega mnenja napovedovale 

prvo mesto. 

Letos je ponovno zmagala 

novinka na političnem par-

ketu – SMC, ki je bila uradno 

ustanovljena mesec dni pred 

volitvami. Stranka je po neu-

radnih rezultatih prejela 34,61 

odstotka glasov. Največje pre-

senečenje tokratnih volitev 

je koalicija Združena levica, 

najboljši volilni izid v obsto-

ju stranke je zabeležil Desus. 

V parlament so se uvrstili še 

SD, NSi in Zavezništvo Alenke 

Bratušek (ZaAB). Največja po-
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Na poti do nove vlade
Volilna zmaga Stranke Mira Cerar-

ja (SMC) daje občutek, da na politični 

podij stopajo novi obrazi, novi ljudje. 

Ustanovni člani stranke ter kandidati, 

ki so svoja imena in obraze v času vo-

lilne kampanje naslikali na plakate, 

so morda v svetu politike res novinci. Veliko vprašanje 

pa je, kdo dejansko drži vzvode stranke in ali tudi to 

stranko podpira nekdo iz ozadja. Na Ptuju se je to že 

izkazalo. Politični veljaki strank, ki so v zatonu ali so 

ugasnile, iščejo nove priložnosti. SMC naj bi se na Ptu-

ju že pridružilo nekaj aktivistov propadle LDS. Ptujski 

politični podjetnik, ki od politike in ptujskega morja 

živi že najmanj dve desetletji, naj bi bil v mestu ob 

Dravi en izmed najbolj gorečih podpornikov Cerarje-

ve novonastale politične strukture. K Cerarju naj bi 

se nagibal tudi prvi mož ptujske mestne občine. Tako 

pač je – če ena stranka propade, je treba najti drugo. 

V politiki je treba ostati, ker politika po večini prinaša 

korist. Treba je biti blizu, pri viru moči. Tisti, ki so po-

litike vajeni, ki jim je politika v krvi, enostavno brez 

tega več ne znajo živeti. V Sloveniji je skoraj nemogo-

če ustanoviti stranko, ki bi 100-odstotno združevala 

samo nove obraze. Še najbližje temu je morda koa-

licija Združena levica, ki je glede na nepričakovani 

uspeh velika zmagovalka nedeljskih volitev. Stališča 

te stranke so jasna. Zavzemajo se proti pogoltnemu 

kapitalizmu in podpirajo delavsko soupravljanje. Pre-

boj v parlament je stranki uspel s prostovoljno volilno 

kampanjo. Brez dragih svetovalcev. Prihodnje dni bo 

gotovo zanimivo spremljati politična dogovarjanja o 

sestavi nove slovenske vlade. Cerarju do večine v Dr-

žavnem zboru manjka deset glasov. To pomeni, da 

bi za sestavo vlade zadostovali samo dve stranki: Ce-

rarjeva in Erjavčeva. Morda bo prihodnji mandatar 

sestavil širšo koalicijo z več strankami. Sestava priho-

dnje nove vlade se bo najbrž hitro izrisala. Koalicije 

med SMC in SDS očitno ni pričakovati, za vsa druga 

politična preigravanja, preštevanja in kombinacije 

pa so vrata še na stežaj odprta.
Mojca Zemljarič

Uvodnik

Najslabša volilna udeležba v VE 8 – Ptuj
Volilna udeležba v osmi volilni enoti je bila najnižja v celotni 

Sloveniji – 45,85 %.

Volilni okraj Udeležba
Ormož 6.867 – 45,83 %
Lenart 7.171 – 44,84 %
Ptuj I 10.036 – 46,94 %
Ptuj II 8.790 – 49,51 %
Ptuj III 8.570 – 42,09 %
Slovenska Bistrica 14.547 – 48,25 %

Slovenska Bistrica sodi v sedmo, drugi našteti volilni okraji pa 
v osmo volilno enoto. 

Vir: DVK, 14. 7. 2014

Slovenija, Podravje � Na sceni novinci, za tradicionalne stranke vedno manj prostora

Pukšič in Jerovšek po 18 letih v par
Čeprav je bila zmaga Stranke Mira Cerarja (SMC) na predčasnih državnozborskih volitvah pričakovana, je nedeljski volilni dan prinesel tudi n
vrtijo zadnji dve desetletji, so (z izjemo SDS in Desus) ostale na obrobju.

ški poslanec Jožef Jerovšek. 

Ponovna izvolitev tudi ni uspe-

la ptujskemu poslancu Darku 

Jazbecu (ZaAB), ostaja pa v 

parlamentu lenarški poslanec 

Franc Breznik (SDS). Med naj-

večjimi osmoljenci tokratnih 

volitev je skupaj s stranko SLS 

dolgoletni slovenskogoriški 

poslanec Franc Pukšič. Četudi 

bi se stranki SLS uspelo uvrsti-

ti v Državni zbor, bi bila Pukši-

čeva izvolitev zelo malo verje-

tna. Pukšič in Jerovšek sta bila 

državnozborska poslanca od 

leta 1996.

Primerjava 
2011–2014: 
vzponi in padci

Na nedeljskih volitvah je iz 

parlamenta izpadla Pozitivna 

Slovenija, ki je 2011 zmagala in 

imela 28 poslanskih sedežev. 

Čez prag hrama demokracije 

je s štirimi poslanci uspelo sto-

piti dosedanji premierki Alen-

ki Bratušek, ki se je letos spo-

mladi od svojega dotedanjega 

političnega šefa Jankovića 

oddaljila in ustanovila svojo 

stranko ZaAB. Slabši volilni 

rezultat kot leta 2011 sta v ne-

deljo zabeležila tudi SDS in SD. 

Prvi so izgubili pet, drugi štiri 

poslanska mesta. Iz parlamen-

ta sta izpadla DL in SLS. Prva 

z dosedanjimi osmimi in dru-

ga s šestimi poslanci. Desus je 

število poslancev s šest povišal 

na deset, NSi s štiri na pet.

Prvič v zgodovini samostoj-

ne Slovenije se je letos zgodilo, 

da je bil predsednik ene izmed 

strank, Janez Janša, SDS, v času 

volilne kampanje v zaporu. 

Neuradni izidi volitev kaže-

jo, da je izvoljen za poslanca. 

Kako bo to izgledalo v praksi 

– poslanec v zaporu – bomo 

spremljali v prihodnjih dneh … 

Po mnenju SDS je bila Janši v 

predvolilnem času kršena mo-

žnost enakopravnega sodelo-

vanja v volilni kampanji. Zato 

so v tej stranki volitve označili 

za nelegitimne in se na dan 

volitev zavili v molk. Ob 19. 

uri so podali izjavo za javnost, 

nato za medije več niso bili do-

segljivi. »Janša je bil z zlorabo 

pravosodja iz volilne tekme iz-

ločen,« so prepričani v SDS.
Mojca Zemljarič

raženka volitev je SLS. Po 22 

letih zastopanosti v Državnem 

zboru ji v nedeljo parlamen-

tarnega praga ni uspelo dose-

či. Morebiten status parlamen-

tarne stranke bi SLS-u lahko 

zagotovili samo še glasovi po 

pošti in iz tujine. Iz parlamen-

ta je izpadla tudi Jankovićeva 

PS, ki je decembra 2011 vehe-

mentno slavila zmago. 

Ptuj z okolico ima 
tri poslance, 
Ormož in 
Slovenska 
Bistrica nobenega

V osmi volilni enoti (seve-

rovzhodni del Slovenije) sta po 

štiri poslanske mandate dobili 

stranki SMC in SDS. Po en man-

dat imajo SD, NSi in Desus. V 9. 

volilnem okraju (del MO Ptuj, 

Ptujsko polje in Slovenske go-

rice) je bil izvoljen dosedanji 

poslanec Andrej Čuš (SDS); v 

10. volilnem okraju (pretežni 

del MO Ptuj in Hajdina) je iz-

voljena Klavdija Markež (SMC) 

in v 11. volilnem okraju (Halo-

ze in Kidričevo) Suzana Lep 

Šimenko (SDS). Ljutomer bo v 

prihodnjem mandatu imel dva 

poslanca. Izvoljena sta Desu-

sov Franc Jurša in Aleksander 

Kavčič, SMC. Ormož, tako kot 

v mandatu 2011–2014, tudi v 

prihodnje ostaja brez poslan-

ca. Brez poslanca v Državnem 

zboru bo po novem Slovenska 

Bistrica. Pred parlamentom je 

ostal dolgoletni SDS-ov bistri-

Izvoljeni kandidati v VE 8, VO 7, 9, 10 in 11. 
Podatki so neuradni, vir: DVK, 14. 7. 2014

Klavdija Markež, Ptuj II

 Andrej Čuš, Ptuj I

36    

21    

10    

 6      

 6      

 5      

 4      

 2      



Lani se je na terenu začela 

izvedba druge faze projekta, 

v kateri sodelujejo tri občine: 

Ptuj, Markovci in Gorišnica. 

Finančno se projekt pelje po 

dveh »kanalih«. Za občini Mar-

kovci in Gorišnica skupaj pre-

ko proračuna občine Gorišni-

ca in za Ptuj preko proračuna 
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Volitve v DZ v zgodovini samostojne Slovenije
1992: volilno pravico je imelo 1.491.374 volivcev, volilna udeležba je bila 85,6 - odstotna.
Zmagala je LDS (23,46 %). V Državnem zboru je svoje predstavnike imelo osem strank: LDS, SLS, 

SNS, SKD, SDSS (današnja SDS), Združena lista, Zeleni in Demokratska stranka.
1996: volilno pravico je imelo 1.542.218 volivcev, volilna udeležba je bila 73,7- odstotna.
Ponovno je slavila Drnovškova LDS (27,01 %). V parlament so se uvrstile še SLS, SDS, SKD, Združena 

lista, Desus in SNS. Iz parlamenta se izpadli Zeleni in Demokratska stranka. SLS je na teh volitvah do-
segla najboljši rezultat v svojem obstoju (na državnozborskih volitvah) – 19,38 %. Bili so druga najmoč-
nejša stranka v parlamentu.

2000: volilno pravico je imelo 1.588.528 volivcev, volilna udeležba je bila 70,14 - odstotna.
Prepričljivo je zmagala LDS (36,26 %), druga je bila SDS, v parlament so se uvrstile še ZLSD, SLS + 

SKD, NSi, Desus, SNS in SMS. Slednja se je v parlament uvrstila kot popolna novinka na političnem 
parketu. Bila je presenečenje takratnih volitev.

2004: volilno pravico je imelo 1.634.402 volivcev, volilna udeležba je bila 60,65 - odstotna.
Prvič je na volitvah v Državni zbor zmago slavila desnosredinska stranka. Janševa SDS je prejela 

29,08 % glasov. Po 12 letih je bila LDS na volitvah poražena. Stranki se v opoziciji nikakor ni uspelo 
znajti in začel se je zaton do takrat najmočnejše slovenske politične strukture. V Državni zbor so se 
2004 uvrstile še ZLSD, NSi, SLS, SNS in Desus. Po štiriletnem mandatu je pod parlamentarnim pragom 
ostala SMS.

2008: volilno pravico je imelo 1.696.437 volivcev, volilna udeležba je bila 63,10 - odstotna.
Zmagali so Socialni demokrati pod vodstvom Boruta Pahorja (30,45 %). Za 1,2 odstotka so ugnali 

takrat vladajočo Janševo SDS. V Državni zbor so se uvrstile še stranke Zares, Desus, SNS, SLS in LDS. 
Pod pragom za vstop v parlament sta ostali Pečetova Lipa in Bajukova NSi.

2011: volilno pravico je imelo 1.709.692 volivcev, volilna udeležba je bila 65,60 - odstotna.
Na prvih predčasnih državnozborskih volitvah v zgodovini samostojne Slovenije sta v parlament veli-

kopotezno stopili dve novinki: Jankovićeva PS kot velika zmagovalka volitev (28,5 %) in Državljanska lista 
Gregorja Viranta. Izkazalo se je, da je bila PS reinkarnacija nekdanjega jedra vsemogočne LDS. V Državni 
zbor so se uvrstile še SDS, SD, Desus, SLS in NSi, pred njegovimi vrati so ostale tri do tedaj parlamentar-
ne stranke: Jelinčičeva SNS, Golobičeva Zares in LDS Katarine Kresal.

2014: volilno pravico je imelo 1.713.065 volivcev, volilna udeležba je bila 50,99 - odstotna.
Ponovno je zmagala stranka, ustanovljena tik pred volitvami: SMC (34,61 %). Na drugo mesto se je s 

slabimi 21 odstotki uvrstil SDS, ki je volitve označil za nelegitimne in predsednika republike po razgla-
sitvi rezultatov pozval k razpisu vnovičnih volitev. Doslej najboljši rezultat na državnozborskih volitvah je 
uspel stranki Desus, absolutno presenečenje volitev je Združena levica, ki so jo merjenja javnega mne-
nja pred volitvami popolnoma spregledala. V parlament so se uvrstili še SD, NSi in ZaAB. Največji poraz 
je po 22-letni parlamentarni zgodovini doživela stranka slovenskega podeželja SLS.

lamentu brez poslanskega sedeža 
ekaj presenečenj. Največje je bilo prav gotovo uvrstitev Združene levice (ZL) v Državni zbor. Stranke, ki se na slovenskem političnem parketu 

Sp. Podravje � Ta teden denar za kanalizacijo

Čakajoč Godota ali projekti po naše
Težavam pri projektu Celovito varovanje vodnih virov podtalnice Ptujskega polja (gradnja kanalizacije) kar ni videti konca. Konkretno 
se je zatikalo že pred leti pri prvi fazi, ko sta 2011 v stečaju končala glavni izvajalec del Cestno podjetje Maribor in njegovo hčerinsko 
podjetje Nizke gradnje Ptuj.

MO Ptuj. Čeprav večmilijon-

ska sofinancerska pogodba 

med Ministrstvom za kmetij-

stvo in okolje (MKO) v vlogi 

posredniškega telesa in obči-

nami upravičenkami lani še 

ni bila podpisana, so občine 

na podlagi odločbe o odobri-

tvi sredstev izbrale izvajalce 

del, z njimi avgusta podpisale 

pogodbe in oktobra so na te-

renu zahrumeli delovni stroji. 

Pogodba, ki zagotavlja izplači-

lo evropskega kohezijskega in 

državnega denarja, je bila med 

MKO in občinami upravičen-

kami podpisana letos aprila. 

Občine investitorke vse od za-

četka del lani jeseni po naših 

podatkih izvajalce sicer redno 

poplačujejo, država jim doslej 

kljub izstavljenim zahtevkom 

ni povrnila niti evra. Občini 

Markovci in Gorišnica sta zato 

že precej finančno izčrpani in 

za nemoteno izvedbo projekta 

razmišljata o najemu kredita 

oz. občina Gorišnica naj bi ga 

že tudi najela. Za najetje tako 

imenovanega revolving kredi-

ta v višini pol milijona evrov 

je občinski svet v Gorišnici 1. 

aprila letos podal soglasje.

Se bo jeziček 
na tehtnici 
pojutrišnjem 
prevesil?

Ker je župan Jože Kokot na 

redni junijski seji občinskega 

sveta govoril o tem, da jim 

država kljub pogodbi in vlo-

ženim zahtevkom za izplačilo 

ni povrnila sredstev, ki so jih 

izplačali izvajalcem, smo na 

MKO naslovili vprašanje, zakaj 

se pri izplačilu zatika in kdaj 

bi lahko občine sredstva pre-

jele. »Za zahtevek za izplačilo 

sredstev iz naslova evropske 

kohezijske politike, ki ga je na 

MKO posredovala Občina Go-

rišnica, so bile na ministrstvu 

izvedene vse zahtevane kon-

trole in ureditve podatkov v 

informacijskem sistemu v skla-

du s pravili izvajanja evropske 

kohezijske politike, zato bo 

izplačilo sredstev iz naslova 

evropske kohezijske politike 

občini izvedeno predvidoma 

17. julija. Če so zahtevki pravo-

časni, kakovostni in pravilni, 

izvajamo poplačila v predvi-

denih rokih. Vedno pa to ni 

mogoče zaradi različnih razlo-

gov, ki se največkrat nanašajo 

na dokumentacijo zahtevka 

za izplačilo. Odmiki se poja-

vljajo predvsem kot posledica 

usklajevanja med upravičenci 

in posredniškim telesom pri 

prvih zahtevkih za poplačilo 

ter na zahtevkih, kjer je nara-

va projekta oziroma izvajanje 

projekta povezano z dodatni-

mi aktivnostmi (dodatni pre-

gledi, spremembe na projek-

tih ...). Drugi razlog za zamike 

izvira iz zahtev in možnosti 

likvidnostnega poslovanja in 

poravnavanja finančnih ob-

veznosti pri upravičenkah in 

RS,« so za naš časopis povedali 

na MKO.
Mojca Zemljarič

Foto: MZ

Devet mesecev po začetku del in tri mesece po podpisu pogodbe za spodnjepodravsko kanalizacijo iz 
državne blagajne ni kapnil niti en evro. Zaradi tega se finančna zanka okrog občin konkretno zateguje.

Suzana Lep Šimenko, Ptuj III

Franc Breznik, Lenart

 SMC

 SDS

 Desus

 ZL

 SD

 NSi

 ZaAB

 Nar. skupnosti



Med nalogami redarstva je 

tudi skrb za prometno varnost 

na občinskih cestah in držav-

nih cestah v naseljih. Večino 

svojega dela so občinski redar-

ji opravili v okviru nadziranja 

t. i. mirujočega prometa. »Ob 

nadzorih smo ugotovili, da še 

vedno veliko voznikov vozila 

ustavi ali parkira na pločnikih, 

dovoznih poteh, s čimer ovi-

ra promet pešcev in drugega 

prometa. Vozniki pa tudi po-

gosto neupravičeno parkirajo 

na prostorih, rezerviranih za 

parkiranje invalidov,« je po-

jasnil Robert Vrečko, vodja 

medobčinskega inšpektorata 

in redarstva.

S 40 evri se kaznuje parki-

ranje na razdalji manj kot pet 

metrov pred prehodom za pe-

šce ali kolesarje, parkiranje na 

zaznamovanem mestu ali na 

zaznamovani niši, ki je rezervi-

rana za avtobuse ali avtotaksi 

vozila. Zaradi vstopa ali izsto-

pa potnika je dovoljena ustavi-

tev na postajališču, ki je zunaj 

vozišča, če s tem ni oviran jav-

ni prevoz potnikov v cestnem 

prometu, ob 40 evrov je tudi 

voznik, ki parkira na vozišču v 

naselju, kjer poteka dvosmer-

ni promet in ločilne črte niso 

vrisane, ali na vseh prometnih 

površinah, ki niso namenjene 

prometu vozil (cestni otok, 

odstavni ločilni in robni pas, 

bankina itd.). 
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Uporabnine za gostinske vrtove se bodo v vseh conah znižale za 30 odstotkov.

Kog pri Ormožu � Srečanje veteranov in gasilcev s krajani

V spomin na dogodke vojne
Minulo nedeljo je na Gomili pri Kogu potekalo tradicionalno srečanje članov Območnega združenja vetera-
nov vojne za Slovenijo (OZVVS) Ormož, gasilcev GZ Ormož in PGD Hermanci, članov Policijsko veteranskega 
društva – Sever Maribor in krajanov Krajevne skupnosti Kog, posvečeno spominu na tragične dogodke v 
vojni za Slovenijo leta 1991.

Foto: ML

»Zdi se, da po 23 letih naše samostojne in neodvisne države mno-
gim ta samostojnost in neodvisnost ni več taka vrednota, kot bi 
morala biti,« je v slavnostnem govoru med drugim dejal župan ob-
čine Ormož Alojz Sok.

Za prijaznejše okolje do go-

stincev in vseh obrtnikov v 

starem mestnem jedru in na-

sploh v najstarejšem sloven-

skem mestu si že ves čas priza-

deva svetnik Zelenih Slovenije 

Vlado Čuš. Njegove kratkoroč-

ne in dolgoročne ukrepe za 

oživljanje starega mestnega 

jedra je mestni svet v pre-

teklosti v večini spregledal. 

Najnovejša pobuda svetnikov 

Andreja Korparja (svetniška 

skupina SDS) in Mirana Me-

ška (svetniška skupina SD) pa 

je naletela na pozitiven odziv 

mestne oblasti, ki bo, glede na 

ekonomsko situacijo, omogo-

čila spodbudnejše pogoje za 

gostinsko dejavnost. 

Lani sprejet odlok o rabi jav-

nih površin v MO Ptuj, ki je bil 

usklajen z delovnimi telesi me-

stnega sveta, podprle pa naj bi 

ga tudi interesne skupine in 

javnost, so naprej spremenili 

marca letos, ko so uvedli pre-

hodno obdobje za senčnike, z 

najnovejšo spremembo o zni-

žanju uporabnine za gostinske 

vrtove za 30 % pa tako popra-

vljajo odlok v dobro gostincev 

v dobrem letu že drugič. Me-

stna oblast prijaznejši ukrep 

za ugodnejše poslovno okolje 

utemeljuje s tem, da je za po-

Ptuj � Nova sprememba odloka o rabi javnih površin

Nove spodbude za gostince
Mestni svetniki ob izteku mandatnega obdobja 2010/2014 postajajo prijaznejši do gostincev. Potem ko je 
med njimi zavrelo zaradi senčnikov, ki bi morali biti v barvi naravnega platna, so si na koncu izgovorili odlog 
izpolnjevanja tega zanje neživljenjskega pogoja do konca septembra 2016. Sedaj pa jim bodo znižali še 
uporabnino za gostinske vrtove v vseh treh conah za 30 odstotkov. Te ugodnosti bo deležno okrog 36 tistih, 
ki postavljajo gostinske vrtove.

Bistriško � Pločnik za mnoge še ve

Izdali za 40.950 
Medobčinski inšpektorat in redarstva občin Slovenska Bi
proračune skupno pridale 40.950 evrov. Medobčinski redarj
pozornosti namenili tistim kršitvam oz. tistim nepravilnim 

Juršinci � Odločalo bo Upravno so

Občina ob pol 
Občani Juršincev že od leta 2011 čakajo na rekonstruk
namreč občina podala vlogo za dodelitev nepovratnih 
je Agencije RS zavrgla kot nepopolno z obrazložitvijo, 
glasja. Vendar pa omenjeno soglasje v primeru vzdrževa
se vleče že tretje leto, a v korist občine še ni obrodil
Upravno sodišče Republike Slovenije.

Nesrečna zgodba okoli ce-

ste se je začela leta 2011, ko se 

je občina Juršinci z vlogo (in 

projektom prenove omenje-

ne ceste) prijavila na razpis 

kmetijskega ministrstva za so-

financiranje (ukrep 322 – Za 

obnovo in razvoj podeželja). S 

predvideno naložbo bi rekon-

struirali in razširili 2500 me-

trov dolg cestni odsek, uredili 

javno razsvetljavo in spreha-

jalno pot. Gre za projekt, te-

žek dobrih 600.000 evrov, ki 

naj bi ga v večinskem deležu 

(500.000 evrov) financirali 

iz omenjenega razpisa. Obči-

na pa bi primaknila še lastni 

delež v višini dobrih 100.000 

evrov. A se je zalomilo pri odo-

britvi vloge za sofinanciranje, 

torej pri pridobitvi evropskih 

sredstev.

Agencija po 
»svojih« zakonih?

Po tem, ko je občina sredi 

junija leta 2011 vložila ome-

njeno vlogo za dodelitev ne-

povratnih sredstev v višini pol 

milijona evrov, je Agencija RS 

za kmetijske trge in razvoj po-

deželja (v nadaljevanju Agenci-

ja, op. a.), ki je vlogo obravna-

vala, ugotovila, da dokument 

ne vsebuje vseh prilog ozi-

roma dokazil. Zato je občino 

pozvala k dopolnitvi. Slednja 

je vlogo ustrezno dopolnila, ni 

pa priložila kulturnovarstve-

nega soglasja. To soglasje pa je 

(bilo) po mnenju Agencije po-

trebno, ko gre za posege v spo-

menik, spomeniško območje, 

nepremičnino ali naselbinsko 

stavljavce gostinskih vrtov 

strošek uporabnine neprimer-

no višji (dolgoročni najem) 

kot za tiste, ki najemajo javne 

površine za kratek čas, npr. ob 

raznih prireditvah, shodih in 

podobnih dogodkih. Ta spre-

memba naj bi začela veljati 

naslednji dan po objavi v Ura-

dnem vestniku MO Ptuj.

Medtem ko je bil v prejšnjih 

letih iztržek iz najema javnih 

površin okrog 12.000 evrov, 

se bo z najnovejšim ukrepom 

znižal za 4.000 evrov. Imel 

pa naj bi dolgoročne pozi-

tivne učinke na izboljšanju 

gostinske, kulturne in druge 

ponudbe v mestu ter nasploh 

za oživljanje starega mestnega 

jedra, zato se manjšemu iztrž-

ku mesto lahko odpove zaradi 

številnih pozitivnih učinkov, 

ki jih bo prinesel na drugi 

strani. Nekateri bi ga sicer 

vezali na obvezo o razširitvi 

gostinske ponudbe v mestu, 

ki se iz leta v letu zmanjšuje. 

Nazadnje je svoja vrata zaprla 

ena od najstarejših mestnih 

gostiln, gostilna Pri Roziki, 

z enim najlepših gostinskih 

vrtov, ki je bil izjemen prire-

ditveni prostor že pred II. sve-

tovno vojno.
MG

Tradicionalnega srečanja 

veteranov in gasilcev s kraja-

ni so se udeležili tudi številni 

častni gostje. Po slavnostnem 

prihodu enot in praporov je 

sledila minuta molka, s kate-

ro so se zbrani poklonili spo-

minu pred časom pokojnega 

Ivana Vajde – poveljnika GZ 

Ormož v času osamosvajanja 

in Ivana Haložana, čigar do-

mačija je ob agresiji Jugoslo-

vanske vojske utrpela veliko 

škodo. Sledil je kratek oris 

dogodkov, ki so potekali na 

Kogu v času osamosvojitvene 

vojne za Slovenijo leta 1991, 

nato pa pozdravni nagovori. 

Najprej je zbrane pozdravil 

predsednik KS Kog Zdravko 

Hlebec. Spregovoril je tudi 

poveljnik GZ Ormož Lisjak, ki 

je v govoru spomnil na nese-

bično ravnanje gasilcev, ki so 

reševali življenja in imetja.

Slavnostni govornik pa je 

bil župan občine Ormož Alojz 

Sok. Na začetku govora je or-

ganizatorje spodbudil, da naj 

to tradicijo nadaljujejo. »Zdi 

se, da po 23 letih naše samo-

stojne in neodvisne države 

mnogim ta samostojnost in 

neodvisnost ni več taka vre-

dnota, kot bi morala biti. Slo-

venci večjega praznika, kot je 

bila slovenska osamosvojitev, 

nimamo.« V nadaljevanju je 

opozoril na težave naše drža-

ve. »Naša največja težava v tem 

trenutku je, da smo močno za-

dolžili državo. Vsak Slovenec, 

ki se rodi, je takoj ob rojstvu 

dolžan 14.000 evrov.« V govo-

ru je še poudaril, da smo za 

vodenje države odgovorni vsi 

ter ob tej priložnosti še vse 

pozval na volitve.

Sledil je kulturni program, 

ki ga je pripravil mladi Kogov-

čan Uroš Hlebec. Nastopali so 

Mešani pevski zbor DU Zarja 

Kog, Joško Kolarič, ansambel 

mladi Kogovčani in Kogovska 

skupina.
Monika Levanič

Na območju občine Sl. Bistri-

ca velja Odlok o ureditvi cestne-

ga prometa na območju občine, 

ki predpisuje, da se z globo 40 

evrov kaznuje voznika, ki v ob-

močju, kjer je parkiranje časov-

no omejeno in uvedeno plačilo 

parkirnine, ne plača parkirnine 

ali parkirnega listka ne odloži 

na vidno mesto na armaturni 

plošči, še dodaja Vrečko. 



Med pobudami in vprašanji 

je bil tako zanimiv Ivan Svr-

žnjak, ki je župana in svetnike 

seznanil z ugotovitvijo, da bi-

oplinska elektrarna Organica 

Vargazon v Sobetincih obra-

tuje na črno ter da okoliškim 

kmetom, ki zanjo opravljajo 

razne prevoze, usluge in pro-

dajajo biomaso, lastnik dol-

guje vedno večje zneske, zato 

bi bilo smotrno, če bi občina 

razmislila tudi o tožbi zoper 

lastnika omenjene bioplinske 

elektrarne, Mirana Vargazona. 

Ob tem je župan Gabrovec 

dodal, da je pred kratkim pre-

jel informacijo, da omenjena 

bioplinarna še nima dovolje-

nja za transport in uplinjanje 

klavniških odpadkov, občani 

Sobetincev in okoliških vasi 

pa se že sedaj pritožujejo, da 

se v okolici razširja neznosen 

smrad.

Svetnik Milan Majer je žu-

pana opozoril na nevzdržno 

stanje krajanov v bukovškem 

Sigetu, ki jim meteorna voda 

ob vsakem večjem nalivu po-

plavlja kletne prostore, zato bi 

na tem območju morali čim 

prej urediti kanalizacijo, ozi-

roma ustrezen odvod meteor-

nih voda. Konrad Janžekovič 

pa je povedal, da ga krajani 

Markovcev in okoliških vasi 

sprašujejo, kaj pomenijo tiste 

»tuš kabine« ob robu pokopa-

lišča, saj za sodobno urejena 

žarna grobišča med okoliški-

mi krajani ni zanimanja, ker se 

tradicionalno odločajo za po-

kop svojcev na klasičen način. 

Župan Gabrovec je ob tem 

pojasnil, da so bili prostori za 

žarne grobove zgrajeni že v 

prejšnjem mandatu in da jih je 

prejšnji župan Kekec dal leta 

2008 zgraditi kljub naspro-

tnemu mnenju večine članov 

tedanjega občinskega sveta. O 

tedaj pa do danes so opravili 

le en žarni pokop, saj se kraja-

ni odločajo le za tradicionalne 

pokope svojcev.

Na težave kmetov pri dovo-

zu do Mlina Korošec v Zabov-

cih pa je opozoril Franc Ro-

žanc, ki je menil, da bi lahko z 

malo dobre volje težave hitro 

rešili. A mu je župan Gabrovec 

pojasnil, da je dostop do mli-

na čisto v redu, saj je urejen 

v skladu z vsemi prometnimi 

pravili, le vozila, v glavnem 

gre za traktorje, morajo biti 

tehnično brezhibna in pripra-

vljena tudi za varno vožnjo po 

klancu navzdol.

Sicer pa so z dnevnim re-

dom zadnje predpočitniške 

seje markovski svetniki opra-

vili v dobri uri. Brez posebnih 

težav so potrdili še več skle-

pov in se seznanili z oceno 

izvajanja programa varnosti 

v občini Markovci v minulem 

letu 2013.
M. Ozmec

Občine Slovenska Bistrica, Poljčane in Makole so leta 
2012 ustanovile skupno občinsko upravo za opravljanje 
nalog občinske uprave na področju občinske inšpekcije 
in občinskega redarstva. Skupna občinska uprava je na-
stala z združitvijo Inšpekcijske in redarske službe občine 
Slovenska Bistrica in Medobčinskega inšpektorata in re-
darstva občin Poljčane in Makole. V skupni občinski upra-
vi so zaposleni trije redarji, dve inšpektorici in inšpektor, 
ki je hkrati tudi vodja skupne občinske uprave. 
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Foto: M. Ozmec

Markovčani se sprašujejo, kaj pomenijo »tuš kabine« ob robu markovskega pokopališča, saj za žarne 
grobove v tem kraju ni zanimanja.

Markovci � S predpočitniške seje sveta

Kaj pomenijo »tuš ka-
bine« na pokopališču
Svetniki občine Markovci so kljub obsežnemu dnevnemu redu z enajstimi točka-
mi opravili v dobri uri. Tokrat je šlo brez zapletov, svetnike pa je najbolj zanima-
lo, kaj se dogaja z bioplinsko elektrarno v Sobetincih in kaj pomenijo tuš kabine 
na markovskem pokopališču.

Foto: Črtomir Goznik

edno parkirišče

evrov glob
strica, Makole in Poljčane je v minulem letu in pol izrekel 600 glob, ki so v občinske 
ji so večino svojega dela opravili v okviru nadziranja t. i. mirujočega prometa in največ 
parkiranjem, ki so ovirali in ogrožali druge udeležence v cestnem prometu.

Za večje prekrške, kot so par-

kiranje na prehodu za pešce, 

na stezi za pešce ali pločniku, 

je predpisana kazen 80 evrov. 

Enaka kazen velja za tiste, ki 

pustijo svoje jeklene konjičke 

na ozkem ali nepreglednem 

delu ceste (v ovinku, pod vr-

hom klanca ipd.) ali na mestu, 

na katerem bi parkirano vozi-

lo onemogočilo vključitev v 

dišče

milijona evrov
kcijo lokalne ceste v samem centru Juršincev. Takrat je 

evropskih sredstev v višini pol milijona evrov, ki pa jo 
češ da dokument ne vsebuje kulturnovarstvenega so-
alnih del ni potrebno, zato se je občina pritožila. Tožba 
a sadov. Kot kaže, pa bo dokončno odločitev prineslo 

Foto: Črtomir Goznik

Vodstvo občine Juršinci je prepričano, da je bila vloga za pridobitev pol milijona evrov iz razpisa za 
razvoj podeželja popolna in je zadostovala zakonom, na Agenciji so prepričani drugače. Rešitev naj 
bi po zadnji neuspeli pritožbi občine podalo Upravno sodišče.

tor občinske uprave Drago 

Slameršak: »Če bo ta upravni 

organ ravnal v skladu s predlo-

ženimi dokazili, potem se pri-

čakuje, da bo tožba pozitivna 

rešena v korist občine.«

Kakorkoli že, domačini čaka-

jo na rekonstrukcijo 2500 me-

trov dolgega cestnega odseka 

že tri leta. Kot kaže, pa se stvar 

še lep čas ne bo premaknila, 

saj občina sredstev za obnovo 

ceste, ki je v katastrofalnem 

stanju, nima.
Monika Levanič

ditvi objektov v osnovi sploh 

ni bila potrebna – tožeča stran-

ka je tako zaradi zahtev Agen-

cije ponovno storila več, kot je 

bilo potrebno,« je še navedeno 

v tožbi občine Juršinci. Kljub 

temu je Agencija v nadaljeva-

nju postopka vlogo občine za-

vrgla kot nepopolno.

Občina se je nato pritožila 

na drugostopenjski organ (Mi-

nistrstvo za kmetijstvo in oko-

lje), ki je avgusta lani pritožbi 

ugodil ter zadevo Agenciji vr-

nil v ponovno odločanje. 

V ponovnem odločanju pa 

je Agencija tožbo zopet zavr-

nila. Občina se je na odločbo 

pravočasno pritožila, vendar 

je tokrat tudi drugostopenjski 

organ pritožbo zavrnil. Zato so 

v Juršincih nedavno nazaj tož-

bo podali še na upravno sodi-

šče. Odgovora oz. razsodbe za 

zdaj še ni. 

Svetniki v dvomih 
glede pozitivno 
rešene tožbe

Medtem ko so nekateri sve-

tniki in svetnice na minuli seji 

izrazili dvome v pozitivno re-

šitev tožbe v korist občine, pa 

župan Alojz Kaučič pravi, da je 

treba vztrajati do konca. 

V ugodno rešeno tožbo 

verjame tudi nekdanji direk-

dediščino oziroma njihova 

vplivna območja.

Na drugi strani je mnenje 

občine Juršinci drugačno, kar 

so v pritožbi utemeljili tako: 

»Po drugem odstavku 28. čle-

na (ZVKD-1) soglasje ni po-

trebno za vzdrževalna dela, ki 

ne posegajo v varovane vre-

dnote in služijo ohranitvi spo-

menika. Taka dela je treba pri-

glasiti zavodu vsaj mesec dni 

pred predvidenim začetkom 

vzdrževalnih del. Če zavod v 

20 dneh priglasitve ne zavrne, 

se šteje, da so vzdrževalna dela 

dovoljena. Vlagatelj je ravnal 

v skladu s predpisi, ki urejajo 

varstvo kulturne dediščine, 

saj mu na podlagi ugotovitve, 

da gre za vzdrževalna dela, ki 

bodo služila ohranitvi spome-

nika in ne posegajo v varova-

ne vrednote, takega kulturno-

varstvenega soglasja glede na 

določbo materialnega zakona 

ni bilo treba pridobiti,« je med 

drugim zapisano v tožbi obči-

ne Juršinci.

Občina storila več 
kot potrebno

»Po pozivu za dopolnitev 

vloge v septembru 2011 je to-

žeča stranka izrecno in izključ-

no zaradi zahteve Agencije po 

predložitvi dala urgentno izde-

lati projektno dokumentacijo. 

Dokumentacijo je pripravilo 

podjetje TMD Invest, d. o. o., v 

oktobru 2011. Navedena doku-

mentacija je bila vlogi na javni 

razpis priložena naknadno in 

glede na določbe Zakona o gra-

promet že parkiranemu vozilu 

ali onemogočilo dovoz na dvo-

rišče stavbe, do garaže, skla-

diščnega prostora ali drugega 

podobnega objekta. Prav tako 

80 evrov visoka kazen je pred-

pisana za voznike, ki parkira-

jo na označenem parkirnem 

prostoru za invalide ter na 

označenih poteh, namenjenih 

intervencijskim vozilom.

Plačane globe za prekrške, 

ki jih izreče Medobčinski 

inšpektorat in redarstvo, so 

prihodek proračuna občine, 

na območju katere je bil pre-

kršek storjen oziroma katere 

predpis je bil kršen. 

Skupno je Medobčinski in-

špektorat in redarstvo na ob-

močju treh občin samo lani 

izdal 304 plačilne naloge. Ob-

čina Makole je tako z naslova 

globe in druge kazni prejela 

400 evrov, občina Poljčane 

3.525 evrov ter občina Sloven-

ska Bistrica 20.725 evrov.
Mojca Vtič



Po pozdravnem nagovoru 

župana Milana Gumzarja in 

glasbeni popestritvi glasbeno 

umetniškega društva Musica 

Levares je sledila podelitev 

občinskih plaket in priznanj. 

S plaketo občine Benedikt je 

bilo za aktivno delovanje na 

področju prirejanja dogodkov 

in za pomemben prispevek k 

oblikovanju in prepoznavno-

sti blagovne znamke »Benedi-

ški klecnprot« nagrajeno glas-

beno-turistično društvo Kla-

povüh Benedikt. Za aktivno 

delovanje v Društvu kmečkih 

žena in deklet Benedikt je pla-

keto prejela Angela Rajšp. Za 

uspešno delovanje na glasbe-

nem področju ter kot aktivni 

članici Kulturno-glasbenega 

društva Benedictus so plaketo 

podeliti Aniti Kralj in športni 

pedagoginji Ireni Kos za ak-

tivno vključevanje v lokalno 

okolje na področju športa. 

Bronasti grb občine Benedikt 

je prejel Stanislav Kolar kot 

aktiven predsednik Društva 

upokojencev Benedikt in kot 

aktiven nekdanji član Sveta 

krajevne skupnosti. S srebr-

nim grbom občine Benedikt 

je bil za aktivno delovanje na 

humanitarnem področju na-

grajen Mirko Šijanec. Najvišji, 

zlati grb občine Benedikt pa 

so podelili podžupanu občine 

Benedikt Janezu Zorku za ak-

tivno delovanje na področju 

razvoja in ugleda občine Be-

nedikt.

Po svečani seji je sledila 

osrednja prireditev ob 15. ob-

činskem prazniku, imenovana 

Županov večer, v prireditve-

nem šotoru ob Športni dvora-

ni Benedikt. 
Monika Levanič
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Gumzar o preteklih investicijah
O investicijah v zadnjih letih je župan občine Benedikt Mi-

lan Gumzar dejal, da razen h gradnji novega nizkoenerget-
skega vrtca, vrednega 1.500.000 evrov, k večjim investici-
jam niso pristopili. »Treba pa poudariti, da smo v preteklosti 
ogromno vlagali v osnovnošolski prostor, športne objekte, 
infrastrukturo, čistilne naprave, dozidavo mrliške veže in 
smo si sedaj glede večjih investicij vzeli dve leti predaha, če 
lahko tako rečem, saj je treba stare investicije poplačati in 
nato začeti nove,« je še dejal župan Gumzar.

Benedikt � Ob občinskem prazniku

Zlati grb Janezu Zorku
Občina Benedikt je vse od sredine junija praznovala 15. občinski praznik. Pra-
znovanje pa je vrhunec doseglo minuli petek, ko je v Športni dvorani Benedikt 
potekala slavnostna seja sveta občine Benedikt s podelitvijo občinskih priznanj. 
Na slovesnosti so podelili štiri plakete ter bronasti, srebrni in zlati grb.

Foto: Monika Levanič

 Župan Gumzar z dobitniki priznanj in plaket ob 15. prazniku občine Benedikt. 

Praznovanje 50. krajevnega 

praznika so pričeli že v začet-

ku meseca junija, in sicer z 

nogometnim turnirjem. Skozi 

mesec se je zvrstilo kup dru-

žabnih in drugih dogodkov, 

ki pa so vrhunec dosegli s 

svečano proslavo s podelitvijo 

priznanj in plaket. Predsednik 

KS Miklavž pri Ormožu Emil 

Trstenjak in predsednica ko-

misije za priznanja Irma Murat 

sta petim zaslužnim krajanom 

podelila dve priznanji in tri 

plakete. S posebnim prizna-

njem sta bila nagrajena Vera 

Pušner kot večletna darovalka 

krvi ter Tonček Kirič kot akti-

ven gasilec v PGD Miklavž pri 

Ormožu. Bronasto plaketo je 

za večletno aktivno delovanje 

v večih društvih prejela Emica 

Trstenjak, srebrno plaketo pa 

Vlado Plohl kot aktiven gasilec 

in vsestransko aktiven krajan. 

Z zlato plaketo pa je kot dolgo-

letna pevka ljudskih in cerkve-

nih pesmi, igralka in režiserka 

bila nagrajena Cilika Lah. 

Za kulturni program na osre-

dnji slovesnosti so poskrbeli 

učenci Osnovne šole Miklavž 

pri Ormožu, ki so s preko slik 

in nastopov orisali 50-letno 

delovanje krajevne skupnosti. 

Na odru pa se je predstavil 

tudi Miklavški oktet in tam-

buraška skupina Zlate strune. 

Slavnostna govornika sta bila 

župan občine Ormož Alojz 

Sok in predsednik KS Miklavž 

pri Ormožu Trstenjak, ki je v 

svojem govoru navedel večje 

investicije zadnjih let, kot je 

denimo 17 kilometrov moder-

niziranih cest, obnovljen dom 

kulture, vodovodno omrežje 

in čistilna naprava.
Monika Levanič

Miklavž pri Ormožu � Ob krajevnem prazniku

Zlata plaketa Ciliki Lah
Krajevna skupnost (KS) Miklavž pri Ormožu je v čast 50 pomladi priredila paleto 
dogodkov. Praznovanje pa je vrhunec doseglo s svečano proslavo, kjer so zaslu-
žnim krajanom podelili priznanja in plakete.

Foto: Emil Trstenjak

Dobitniki priznanj in plaket ob 50. krajevnem prazniku. 

Sveta Trojica � Odprtje asfaltiranega 
cestnega odseka

Naložba za 66.000 €
Minuli petek so v občini Sveta Trojica v Slovenskih goricah slovesno odprli mo-
derniziran 250 metrov dolg odsek občinske ceste Sodarska pot–Nova ulica. Vre-
dnost naložbe je ocenjena na 66.000 evrov.

Cesta, ki vodi do sedem 

stanovanjskih objektov ozi-

roma 28 prebivalcev, tako po 

novem ni več makadamska. 

V okviru investicije Ureditev 

komunalne in prometne in-

frastrukture Sodarska pot in 

Nova ulica v naselju Sveta Tro-

jica v Slovenskih goricah je 

namreč občina asfaltirala ce-

stišče, uredila odvodnjavanje 

meteornih ter zgradila manj-

kajoče vodovodno omrežje pi-

tne vode v Novi ulici, s čimer 

je zagotovila ustrezno oskrbo 

s pitno vodo.

Vrednost naložbe je ocenje-

na na 66.000 evrov, pri čemer 

je občina iz uspešne kandida-

ture na razpisu kmetijskega 

ministrstva (ukrep 322 – Za 

obnovo in razvoj vasi)  pri-

dobila dobrih 32.000 evrov. 

Preostanek, dobrih 33.000 

evrov, pa je krila občina. Izva-

jalec gradbenih del na osnovi 

izvedenega javnega naročila 

je bilo podjetje Komunala Slo-

venske gorice, d. o. o., Lenart. 

Kot kaže, pa bo v prihodnje 

asfaltiran cestni odsek vodil še 

do večjega števila občanov in 

stanovanjskih objektov: »Ne-

posredno ob trasi projekta so 

predvidene tri nove stanovanj-

ske gradnje in dodatnih 14 

novih stanovanjskih objektov 

na podaljšku Sodarske poti 

na območje tako imenovane 

stanovanjske cone Reiffeisen 

in Hauptman, « so sporočili 

iz občine Sveta Trojica in še 

izpostavili številne prednosti 

projekta; od večje varnosti v 

prometu do boljšega dostopa. 

Po odprtju in blagoslovu as-

faltiranega cestnega odseka je 

sledilo družabno srečanje.
Monika Levanič

Najboljša dijakinja Eko-

nomske šole v šolskem letu 

2013/2014 je Lea Lah (eko-

nomski tehnik), Strojne šole 

Matej Vrtič (avtoserviser), 

Biotehniške šole Tomaž Ma-

tjašič (okoljevarstveni tehnik) 

in Matjaž Pernat (gospodar na 

podeželju), Elektro in računal-

niške šole Boštjan Mlakar (ele-

ktrotehnik) in Uroš Zupančič 

(elektrikar), ki jim je ptujski 

župan izročil knjižna darila. 

Za najboljšo dijakinjo srednje-

šolskega izobraževanja MO 

Ptuj v šolskem letu 2013/2014 

pa je bila izbrana Sanja Špin-

dler, Gimnazija Ptuj, ki je bila 

vsa leta šolanja odlična dija-

kinja. Izkazala pa se je tudi v 

številnih šolskih in obšolskih 

dejavnostih, projektih in tek-

movanjih, s čimer je pomemb-

no prispevala k prepoznavno-

sti Gimnazije Ptuj in MO Ptuj 

v širšem okolju. Ptujski župan 

je najboljši dijakinji srednje-

šolskega izobraževanja izročil 

grb MO Ptuj na steklu in de-

narno nagrado v višini 400 

evrov neto. Najboljša dijakinja 

se je zahvalila za priznanje, za 

to, da sta šola in okolje prepo-

znala njen trud na šolskem in 

izvenšolskem področju. 
MG

Ptuj � Sprejem za najboljše dijake srednjih šol

Mladi upi odličnosti
Ptujski župan Štefan Čelan je 11. julija pripravil sprejem za najboljše dijake ptuj-
skih srednjih šol (programa srednjega strokovnega in srednjega poklicnega iz-
obraževanja). 

Foto: Črtomir Goznik

Foto: Arhiv občine

Tako sta župan občine Sveta Trojica Darko Fras in direktor Komu-
nale Slovenske gorice, d. o. o., Marjan Bračko slavnostno prereza-
la trak na novo asfaltiranega cestnega odseka.
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Ptuj � Po sledeh ptujskih govoric

Obnavljali s svojim denarjem, tudi župan
Obnova Mestnega trga na Ptuju je posegla tudi v ulice, ki se navezujejo nanjo, na Lackovo, Miklošičevo, Krempljevo, Zelenikovo in na Murkovo, kjer stanuje tudi 
ptujski župan Štefan Čelan in kjer je bil pred leti urejen tudi pločnik, ki so ga z najnovejšo obnovo odstranili. 

Ta pločnik je v zadnjem ocenje-

vanju tekmovanja Ocvetličenih 

mest zmotil tudi evropsko komi-

sijo, ki je ureditev tega pločnika 

ocenila kot nestrokovno potezo. V 

sklopu del na Murkovi ulici so se 

za ureditev hodnika na Murkovi 4 

odločili tudi njeni lastniki.

Lastniki so štirje: MO Ptuj 

(13,41 %), Ursus, d. o. o. (10,69 %), 

Auditor, d. o. o. (38,22 %) in Štefan 

Čelan (37,68 %). Ptujski župan, ki 

naj bi hodnik obnavljal z javnimi 

sredstvi, tako so vsaj sporočali va-

ruhi transparentne porabe javne-

ga denarja, pri prošnji za pojasnilo 

ni izgubljal besed, posredoval je 

fotokopiji svojega dela plačila. Za 

pojasnilo smo zaprosili tudi naj-

večjega deležnika v tem 11.218,75 

evra vrednem posegu (dela in ma-

terial), direktorico revizijske druž-

be Auditor, d. o. o., ki ima sedež v 

Murkovi ulici 4, Eriko Turin.

„Obnova vhoda stavbe na Mur-

kovi 4 je bila načrtovana že od 

samega nakupa prostorov na tej 

lokaciji, saj smo lastniki pred tem 

zgledno in vzorčno prenovili ves 

ostali notranji del, razen vhoda, 

kjer pa del nismo mogli začeti prej, 

preden ni bil obnovljen tlak ulice. 

Pri tem smo lastniki hiše poravnali 

pripadajoče stroške, kot izhaja iz 

etažne lastnine. Upamo, da nam 

bo v prihodnjih letih uspelo kon-

čati še prenovo pročelja hiše in da 

se bomo s tem vpisali na zemljevid 

zgledno prenovljenih hiš v starem 

mestnem jedru. Prav prenova, ki 

smo jo izvedli v preteklih letih v 

tej hiši, je lahko izziv in motiv, kako 

je mogoče hiše v starem mestnem 

jedru prenoviti po meri sedanjega 

časa. Želimo si, da bi nam na Ptuju 

uspelo uresničiti koncept preno-

ve, ki bo v mesto prinesel več ži-

vljenja in nova delovna mesta,“ je 

pojasnila Turinova.

Lastniki objekta na Murkovi 4 

pa so v preteklosti želeli svoj vhod 

spremeniti tudi v mini dvoriščno 

galerijo, kjer bi na ogled lahko 

postavili del bogate ptujske arhe-

ološke dediščine, a jim stroka ni 

dovolila. Morda pa ga bodo v bli-

žnji prihodnosti odprli za ptujske 

likovnike, ki prav tako iščejo svoj 

stalni prostor pod soncem. 
MG

Ptuj � O odvzemu preventivne mamografije

Odvzeti program bodo vrnili
Ob koncu maja letos je javnost izvedela, da je v ptujski bolnišnici ukinjena preventivna mamografija. Nepri-
jetno naj bi bilo presenečeno tudi novo vodstvo bolnišnice, saj o tem kljub temu, da se je že v 2013 precej 
govorilo o ukinitvi, naj ne bi vedelo nič.

Takrat se je na Ptuju uspe-

šno končala akcija zbiranja 

sredstev za nov sodobni digi-

talni mamograf, za katerega so 

članice Soroptimist kluba Ptuj 

zbrale kar 110.000 evrov, preo-

stanek za nakup v višini okrog 

190.000 evrov pa so zagotovili 

v ptujski bolnišnici. Svečani 

predaji novega mamografa je 

lani avgusta prisostvovala tudi 

Alenka Bratušek, kar je takrat 

v strokovni javnosti oz. med 

zaposlenimi sprožilo nemalo 

nezadovoljstva, ker ustanovi-

teljica bolnišnice (država) pri 

nakupu ni sodelovala.

(Upravičeno) 
razočarane 
in jezne 
soroptimistke

„Avgusta lani smo z vami de-

lile veselje ob začetku delova-

nja novega mamografa v ptuj-

ski bolnišnici. Denar so daro-

vali posamezniki, podjetja in 

ustanove, da bi bilo ženskam 

s Ptujskega s preventivnimi 

pregledi omogočeno zgodnje 

odkrivanje raka na dojkah. 

Zdaj razočarane sprejemamo 

novico, da se ukinja financira-

nje preventivnih pregledov v 

ptujski bolnišnici. Prosimo vas 

za pomoč, saj se ne moremo 

sprijazniti s tem, da bo tako 

draga naprava zaradi varčeval-

nih ukrepov obstala in bi bile 

ponovno prizadete in izklju-

čene ženske z obrobja države. 

Ptujska regija je velika, social-

no močno ogrožena, z velikim 

številom nezaposlenih, zato 

pot v Maribor ali v Ljubljano 

lahko za marsikoga predstavlja 

problem. Pojav raka na dojkah 

je na tem območju v porastu. 

Tako lahko še večja oddalje-

nost centra preiskave pomeni 

tudi manjšo odzivnost žensk 

in posledično kasnejše odkri-

vanje bolezni. Ptujska bolnišni-

ca s svojo dejavnostjo pokriva 

območje z več kot 100.000 

prebivalci, večinoma socialno 

deprivilegiranimi,“ so sredi 

maja zapisale v svojem dopisu 

članice Soroptimist kluba Ptuj 

Alenki Bratušek.

Članice Soroptimist kluba 

so akcijo zbiranja sredstev za 

nov mamograf začele ob pod-

pori in sodelovanju bolnišni-

ce Ptuj, podprla pa jih je tudi 

Mojca Senčar iz organizacije 

Europa Donna, ki ima pred-

vsem nalogo vplivati na zdra-

vstveno politiko.

„Oportuno“ 
presejanje brez 
želenih rezultatov

Širitev programa Dora je 

bila določena v splošnem do-

govoru za leto 2013, zato se 

so članice Soroptimist kluba 

izvedele iz odgovora predse-

dnice vlade, ki so ga sestavili v 

ministrstvu za zdravje.

Za izvajanje organiziranega 

izvajanja programa Dora na-

mreč ni dovolj le nakup ustre-

zne aparature, ampak morajo 

biti izpolnjeni tudi drugi po-

goji, ki pa v odgovoru niso 

navedeni. Šlo pa naj bi v prvi 

vrsti za koncentracijo storitev. 

Ženskam, ki živijo v večji od-

daljenosti od presejalnih enot, 

pa naj bi mamografijo pribli-

žali z mobilnimi enotami.

Vodstvo ptujske bolnišnice 

naj bi bilo z vsem tem sezna-

njeno, usmeritev mamografije 

v presejalne enote (v Sloveniji 

so za zdaj štiri) pa podpirajo 

tudi nevladne organizacije, kot 

so Europa Donna in Društvo 

onkoloških bolnikov. Prav te 

trditve so članice Soroptimist 

kluba Ptuj negativno pre-

senetile, saj je tudi 

Europa Donna pri-

spevala za ptujski 

mamograf.

Poleg tega 

ptujska bolni-

šnica o odvze-

mu preventivne 

mamograf ije 

ni bila predho-

dno seznanje-

na. Sredi maja 

letos so jih na 

to opozorili 

zasebni zdravniki, ki so jim 

prepovedali napotitve žensk 

na preventivno mamografijo 

v ptujsko bolnišnico. Zanimi-

vo pri vsem tem pa je, da je 

preventivni program mamo-

grafije po podatkih, ki jih ima-

jo v ptujski bolnišnici, odvzet 

samo njim, v drugih „oportu-

Foto: Črtomir Goznik

Ptujske soroptimistke so razočarane, a se ne bodo predale, so 
povedale na nedavni tiskovni konferenci.

Foto: Črtomir Goznik

Pri zbiranju sredstev jih je podprla tudi Mojca Sen-
čar, Europa Donna, ki je leta 2010 na Ptuju pove-
dala: „Kljub temu da v Sloveniji deluje že nekaj vr-
hunskih centrov za bolezni dojk, bodo ambulante, 
kakršna je ptujska, še vedno zelo potrebne.“
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so za zdaj št

tudi nevladn

so Europa D

onkoloških b

trditve so čl

kluba Pt
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je izvajalcem „oportunega“ 

presejanja na številnih mamo-

grafskih aparatih, ki ne dajejo 

optimalnih podatkov, za nekaj 

odstotkov znižal program. 

Ženske s Ptujskega bodo pova-

bljene na mamografsko slika-

nje v program Dora v Maribor, 

nih“ centrih pa se mamografi-

ja mimo Dore še naprej izvaja. 

Preventivna 
mamografija se po 
zagotovilih Fakina 
vrača na Ptuj

Preventivna mamografija v 

ptujski bolnišnici ni bila uki-

njena zaradi nestrokovnosti 

oz. premajhnega števila ma-

mografij, ki jih opravijo njeni 

radiologi, kot so to skušali se-

daj predstaviti nekateri, tudi v 

organizaciji Europa Donna.

Kot dodatno pojasnjujejo v 

OE Zavoda za zdravstveno za-

varovanje Slovenije Maribor,  

razlog za odvzem ni nestro-

kovnost, ampak organizacija 

državnega programa zgo-

dnjega odkrivanja raka dojke, 

ki je določil centre v dveh 

območnih enotah. Zato bi 

bilo primerno, da se vodstvo 

SB Ptuj poveže z Onkološkim 

inštitutom, ki bo odločil o 

možnostih dopolnitve mreže 

izvajalcev programa Dora, do-

datno pojasnjuje Stane Frim, 

vodja OE ZZZS Maribor. Vre-

dnost mamografije pred od-

vzemom delnega programa je 

bila 79.236,50 evra, po odvze-

tem programu pa 34.824,60 

evra. Na letni ravni to pomeni 

izgubo programa v vrednosti 

44.411,90 evra.

Za vrnitev preventivne ma-

mografije so bile od takrat 

do danes izvedene številne 

aktivnosti. Razveseljivo pa je, 

da se bo kmalu vrnila, kot je 

povedal kirurg Darko Jazbec, 

ki je to zagotovilo dobil od di-

rektorja ZZZS Sama Fakina.
MG

Foto: Črtomir Goznik

Ptujski župan Štefan Čelan je plačal dva računa za ureditev hodnika na Murkovi 4, kjer stanuje.

Foto: Črtomir Goznik

Erika in Božo Turin ter Štefan Čelan v obnovlje-
nem hodniku, katerega obnova je stala skupaj 
11.218,75 evra.



V Pokrajinskem muzeju 

Ptuj-Ormož pojasnjujejo, da 

gre za nadstandardno poroko. 

V enem dnevu je možna samo 

ena, da se svatje ne bi mešali 

med seboj, pa tudi za obisko-

valce muzejskih zbirk bi bilo 

moteče, če bi mladoporočen-

ci s svojimi gosti v prevelikem 

deležu zasedli območja, ki so 

sicer namenjena v prvi vrsti 

turističnim ogledom. 

Ker se po besedah v. d. di-

rektorja Andreja Brenceta že-

lijo ogniti vsem morebitnim 

nevšečnostim, povezanimi s 

porokami pri njih, in tistimi, 

ki se pri njih ne poročijo, pra-

viloma fotografiranja drugih 

mladih parov na grajskem 

dvorišču naj ne bi bilo. Še 

preveč živ je dogodek izpred 

nekaj let, ko sta mladoporo-

čenca, ki sta se sicer poročila 

drugje, z vsemi svojimi svati 

zasedla grajsko parkirišče in 

grajsko dvorišče, ki je bilo si-

cer rezervirano za mladoporo-

čenca, ki sta za poročni obred 

izbrala slavnostno dvorano 

torek � 15. julija 20148 Podjetništvo

O porokah na gradu so povedali:
Sanja Veličković: »Moje osebno mnenje je, da je prav 

vsaka fotografija, na katerem je delček našega lepega Ptu-
ja, dobrodošla za promocijo našega mesta na blizu in daleč. 
Zato se mi tudi ne zdi razumljivo, zakaj preprečiti slikanje 
mladoporočencem, ki sicer uradne zveze niso sklenili na 
samem gradu, a so želeli na svojih spominskih fotografijah 
ovekovečiti tudi enega naših ponosov – ptujski grad. Torej, 
zakaj bi skrivali lepote našega mesta!?«

Antonija Hojnik: »Zakaj bi mladoporočencem njihove 
najlepše trenutke grenili s takšnimi prepovedmi? Naj se 
fotografirajo, še posebej, če pri tem nikogar ne ogrožajo! 
Razlogov o tem, zakaj se ne morejo fotografirati na ptuj-
skem gradu, sicer ne poznam. Veseli smo, če pridejo turisti, 
mladoporočencev pa se otepamo?!«

Melita Topolovec: „Mislim, da bi mladoporočencem 
morali omogočiti fotografiranje na ptujskem gradu. Naj jih 
v spominu na ta najlepši trenutek v njihovem življenju spre-
mlja tudi fotografija našega najbolj obiskanega mestnega 
bisera.“

Boris Kozic: „Izjem po mojem ne bi smelo biti, ne glede 
na to, kje se kdo poroči. Gradu si ne bi smeli lastiti, ker sicer 
gre po moje za diskriminatorno obravnavo.“

Matija Brodnjak: „Menim, da je takšna kulisa, kot je 
ptujski grad, lahko samo velikega promocijskega značaja 
za Ptuj in okolico. Škoda je, da se nasprotuje fotografiranju 
mladoporočencev od drugje na ptujskem gradu, ki tam niso 
sklenili zakonske zveze. Te fotografije bodo imeli obešene 
vse življenje. Biser, kot je ptujski grad, si zasluži, da je čim 
večkrat ovekovečen, da krasi stene domov in spalnic.“

Dejan Zavec: „Znotraj institucij sicer imajo svoja pravila, 
to je njihova pravica. Glede na čas, v katerem živimo, pa je 
takšna odločitev zame osebno malo čudna.“

Foto: Črtomir Goznik

Lea Spodnje Podravje, nova predsedujoča konzorciju lokalnih energetskih agencij Slovenije.

Dan Lokalne energetske 

agencije na Ptuju je potekal 

pod pokroviteljstvom Elektro 

energije.
Kot je povedal direktor LEA 

Spodnje Podravje Janez Petek, 

bodo glavne aktivnosti kon-

zorcija namenjene skupnim 

prijavam na razpise na podro-

čju energetike. 

Srednje šole sku-
paj za energetsko 
izkaznico

V kratkem naj bi srednje 

šole izdale skupni razpis za 

energetske izkaznice, na kate-

rega se bodo odzvali v okviru 

konzorcija. Lea Spodnje Po-

dravje ima tudi velike izku-

šnje z energetskim knjigovod-

stvom javnih objektov, zato 

jih bo lahko uspešno prenesla 

tudi v druga okolja. Dan lokal-

ne energetske agencije na Ptu-

ju je bil v prvi vrsti namenjen 

predstavitvi delovanja agen-

cij, učinkoviti rabi energije 

in uvajanja obnovljivih virov 

Ptuj � Dan lokalne energetske agencije

Energetska samooskrba stvar vseh
Ptujski dan lokalne energetske agencije je sovpadal s prevzemom predsednikovanja konzorciju lokalnih energetskih agencij Slovenije. 
Naslednjih šest mesecev oz. do konca leta ga bo vodila Lea Spodnje Podravje. 

Ptuj � O grajskih porokah

Za grajsko kuliso poročne fotografije 500 €
Ptujski grad si za kuliso poročne fotografije izbira vse več parov, ne samo tistih, ki se tam poročijo, kar jih tudi precej stane, zato potrebujejo tudi 
posebno dovoljenje, temveč tudi drugih, ki so sklenili zakonsko zvezo v poročni dvorani Mestne hiše na Ptuju (edina verificirana poročna dvorana na 
Ptujskem), v naravnem okolju ali kakšnem drugem prostoru.

ptujskega gradu. Sicer pa, kot 

pravi Brence, si morajo vsi, ki 

pridejo kaj snemat na ptujski 

grad, predhodno pridobiti do-

voljenje.

Grajska poroka ni poceni, 

samo najem slavnostne dvora-

ne in kapele mladoporočenca 

stane 500 evrov, brez stroškov 

matičarja in drugih stroškov. 

Tudi zato naj ne bi bilo foto-

grafiranja drugih mladopo-

ročencev na ptujskem gradu, 

ker eni plačajo, drugi pa ne. 

Ni pa nobene ovire pri foto-

grafiranju na spodnji grajski 

ploščadi. Mladoporočenca iz 

Švice, ki jima fotografiranje 

zadnjo majsko soboto na ptuj-

skem gradu ni bilo dovoljeno, 

sta Ptuj zapustila z grenkim 

priokusom, kot tudi fotograf 

iz Zagreba, ki ravnanja ptuj-

skega muzeja ne razume. Po-

vedal je, da take prakse dru-

gje ne poznajo. Podobno kot 

pred njima še veliko drugih 

parov, ki jim grajska poročna 

fotografija nekaj pomeni, niso 

pa zakonske zveze sklenili v 

slavnostni dvorani ptujskega 

gradu.
MG

Majšperk � Natur

Kaj vse 
investi
Majšperška industrijska con
izmeri 20.876 m2, celotna ve
ena, in sicer po ceni 8,76 evr

energije, predstavitvi dobrih 

praks, izmenjavi izkušenj ter 

predstavitvi bodočega razvoja 

na področju rabe energije. 

Povabili so tudi zainteresi-

rano javnost s predstavitvijo 

hibridnega vozila in izkušenj s 

področja energetske prenove 

objektov. Pokazalo pa se je, da 

so tovrstne predstavitve bolj 

obiskane v okolju, kjer ljudje 

živijo in delajo. Ob tej prilo-

žnosti pa so tudi povabili na 

vseslovensko prireditev na po-

dročju učinkovite rabe ener-

gije, ki bo 25. septembra na 

Ptuju. Ptuj je letošnji gostitelj 

zaradi absolutne zmage v letu 

2013, ko je bila MO Ptuj pro-

glašena za energetsko najučin-

kovitejšo občino v Sloveniji. 

Kako bo z 
energetsko 
prenovo kulturnih 
spomenikov

Za vseh sedem lokalnih 

energetskih agencij, ki se 

trudijo in skrbijo za energet-

ski razvoj regij, na območju 

katerih delujejo, pa je velik 

izziv energetska obnova kul-

turno zaščitenih objektov. To 

ni samo problem, s katerim 

se srečujejo na Ptuju, kjer so 

že tudi dosegli neke izkušnje 

in jih bodo lahko prenašali v 

druga okolja, temveč tudi Lju-

bljane, Škofje Loke, Kranja, 

skratka vseh starih mest.

Vprašanje energetske sa-

mooskrbe zadeva vse, nujne 

so nove rešitve, na področju 

obnovljivih virov je teh rešitev 

veliko. MO Ptuj je na tem po-

dročju zelo aktivna, njen izziv 

ni samo energetska samozado-

stnost. MO Ptuj si želi postati 

tudi neto izvoznica energet-

skega potenciala, pa je pove-

dal ptujski župan Štefan Čelan. 

Eden od izzivov je tudi, kako 

sodobno stanje tehnike upo-

rabiti v muzeju na prostem, 

to je v starem mestnem jedru, 

ki je spomenik, če na nobeno 

streho, noben zid ni dovoljeno 

ničesar postavljati. V domini-

kanskem samostanu je mestu 

kljub vsemu uspelo delno 

uporabiti sodobno stanje teh-

nike, vzpostaviti ogrevanje s 

sistemom toplotnih črpalk.
MG

Foto: Črtomir Goznik

Letno se v povprečju v zadnjih letih na ptujskem gradu poroči okrog deset parov. Prva grajska poro-
ka je bila leta 2005.



Tako so pred kratkim izvedli 

že 35. mednarodno ocenjeva-

nje mesa in mesnih izdelkov, 

na katerem sta se odlično od-

rezala tudi Perutnina Ptuj in 

Kmetijska zadruga Rače. Na 

ocenjevanje mesa in mesnih iz-

delkov je pet slovenskih in hr-

vaških podjetij dostavilo 18 iz-

delkov, na ocenjevanju mesnin 

pa je sodelovalo 23 podjetij iz 

Avstrije, Hrvaške in Slovenije, 

ki so komisiji v podajanje oce-

ne zaupali 123 izdelkov. 

Kriza se pozna v 
manjšem številu 
vzorcev

Predsednik komisije Božidar 

Žlender je po ocenjevanju sve-

žega mesa med drugim dejal, 

da so udeleženci letos dosegli 

velik uspeh, saj so bili vsi prija-

vljeni izdelki nagrajeni, kar se 

v zgodovini teh ocenjevanj še 

ni zgodilo. Glede ocenjevanja 

mesnih izdelkov pa je povedal, 

da je bil tudi v tem delu delež 

nagrajenih izdelkov visok, s 

čimer proizvajalci mesnin do-

kazujejo svojo strokovno uspo-

sobljenost in znanje. »Za za-

ključek 35. ocenjevanja mesa 

in mesnin ugotavljamo, da je 

na njem moč zaznati sledove 

krize le glede števila različnih 

vzorcev, ki so jih na ocenjeva-

nje poslala sodelujoča podje-

tja, nikakor pa ni zaslediti krize 

v kakovosti izdelkov, ki je tudi 

tokrat na zelo visoki ravni. Že-

limo in upamo, da bi dobitniki 

priznanj in nagrad za izdelke 

znali le-te dobro promovira-

ti in uspešno tržiti ter da bi 

se tradicija tega ocenjevanja 

uspešno nadaljevala tudi v pri-

hodnje,« je dejal Žlender. 

Med tremi razpisanimi ka-

tegorijami je bilo največ stan-

dardnih izdelkov, priznanja 

najboljše kakovosti pa so tudi 

letos dobili perutninske barje-

ne klobase, klasične paštete in 

namazi, gotove mesne jedi ter 

sušene mesnine, tudi iz divja-

činskega mesa. Novih izdelkov 

je bila dobra desetina. Kljub 

temu da kategorija varnih me-

snin predstavlja najmanjši de-

lež izdelkov na ocenjevanju, pa 

je bila v tej kategorija večina 

izdelkov nagrajena z zlato me-

daljo.

Poli med šampioni
Med nosilci šampiona kako-

vosti, gre za izdelke s trikratno 

zaporedno zlato medaljo, sta se 

znašla tudi izdelka Perutnine 

Ptuj Poli snack in Pepe piščan-

čja hrenovka. Zlate medalje za 

oblikovano presno začinjeno 

meso so med drugim s Spo-

dnjega Podravja prejeli izdelki 

zorjena goveja pljučna iz Kme-

tijske zadruge Rače ter trije iz-

delki Perutnine Ptuj – piščančji 

BBQ-steak, kolekcija Gurman 

»direktno v pečico« in BBQ-kril-

ca. Med standardnimi izdelki 

so Perutnini Ptuj zlate medalje 

letos prinesli, poleg Poli snacka 

in Pepe piščančje hrenovke, še 

pečena piščančja krilca, mini 

pašteta Pepe in Poli.
Niko Šoštarič
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Gornja Radgona � Ocenjevanje mesa in mesnih izdelkov

Nagrajeni (skoraj) vsi izdelki
Med 23. in 28. avgustom bo v organizaciji družbe Pomurski sejem v Gornji Radgoni že 52. mednarodni kme-
tijsko-živilski sejem Agra. V času pred začetkom sejma, ki ga vsako leto obišče več kot 100.000 ljudi, pa 
potekajo različna ocenjevanja.

Na Slovenskem je več kot 400 industrijskih con, največ 
jih je v gorenjski regiji, in sicer 24. V Podravju je Javna agen-
cija RS za spodbujanje podjetništva, inovativnosti, razvo-
ja, investicij in turizma (SPIRIT) v svoj register vnesla šest 
con – gospodarsko cono Ptuj na levem bregu, Območje za 
turizem, šport in rekreacijo, Obrtno industrijsko cono Bene-
dikt, Poslovno cono Miklavž in poslovno proizvodno cono 
Tezno Maribor in Industrijsko cono Majšperk. 

ra 2000 ni omejitev za industrijsko cono

morajo upoštevati 
torji, če je cona v Naturi
a na Bregu obstaja že več kot 70 let. Dodatna zemljišča je Občina Majšperk dokupila v letu 2006, in sicer v 
likost industrijske cone pa je 92.351 m2. Od kupljenih parcel pred osmimi leti je bila še isto leto prodana 
a za kvadratni meter. 

Občina prodaja še štiri ze-

mljišča na parcelnih številkah 

257/33, 257/34, 257/21 in 

257/35, vse k. o. Skrblje. Neto 

cena kvadratnega metra ze-

mljišča po podatkih Maribor-

ske razvojne agencije in Jav-

ne agencije SPIRIT znaša 30 

evrov, na Občini pa so dejali, 

da je cena odvisna od povpra-

ševanja. 

Konkretnega inte-
resa za nakup ni

In kakšno je to? »Občasno 

se pojavi kakšen interes, ven-

dar nič konkretnega,« je o za-

nimanju za nakup zemljišč de-

jala Tatjana Varžič Korez z od-

delka za Premoženjskopravne 

zadeve Občine Majšperk. Za 

zemljišča je občina leta 2006 

odštela 99.126 evrov, nato pa 

je še 42.976 evrov vložila v 

ureditev ceste v industrijski 

coni. Za celotno območje se 

bo uredilo tudi manjkajoče 

kanalizacijsko omrežje, kate-

rega širitev se predvideva v 

letošnjem letu, je še povedala 

Varžič Korezova. 

Industrijska cona na Bregu 

je na območju Nature 2000, 

vendar pa je bila njena ume-

stitev v postopku priprave 

občinskega prostorskega na-

črta (OPN) usklajena z vidika 

ohranjanja narave, je dejala 

Mateja Nose Marolt iz Zavoda 

RS za varstvo narave. »Ključ-

na je bila umestitev območja 

izven najpomembnejšega dela 

Natura območja, to je brežina 

Dravinje in poplavno obmo-

čje ob Dravinji, ki je vzhodno 

od območja proizvodnih de-

javnosti. Dodatni pogoj je za-

saditev mejice na zahodnem 

robu, s čimer se bo območje 

proizvodnih dejavnosti ločilo 

od ostalega, naravovarstveno 

pomembnejšega območja. Za 

to, kaj bo v sami coni, po od-

miku z naravovarstveno naj-

pomembnejših zemljišč, niso 

podane dodatne konkretne 

usmeritve,« je še dejala Nose 

Foto: MRA

Spletna stran s podatki o poslovnih conah na Slovenskem letno 
zabeleži 150.000 obiskov

Maroltova. Tako je prilagodi-

tev časa opravljanja dejavnosti 

življenjskim ciklom živali, ki je 

osnovna usmeritev za varstvo 

območij Natura 2000, v kon-

kretnem primeru upoštevana. 

Območje je namreč umešče-

no tako, da se ohranja obrežni 

pas Dravinje. 

Investitorji mora-
jo pridobiti (tudi) 
naravovarstveno 
soglasje

Splošni pogoji, ki jih podje-

tniki morajo upoštevati in so 

zajeti že v OPN, so, da se za vsak 

gradbeni poseg pridobi nara-

vovarstveno soglasje pristojne 

naravovarstvene ustanove ter 

da se pri vseh posegih upošte-

va ohranjanje in izboljševanje 

kakovosti okolja, zmanjšanje 

rabe energije in večja upora-

ba obnovljivih virov energije 

itd. Pri načrtovanju prostor-

skih ureditev in dejavnosti na 

območju vodnih zemljišč se 

upošteva, da se na območju 

15-metrskega pasu ob Dravinji 

in petmetrskega pasu pri osta-

lih vodotokih ohranjata nepo-

zidanost in javna dostopnost. 

OPN predpisuje še, da morajo 

biti stavbe v obliki kvadra in vi-

soke največ 18 metrov, ob tem 

zunanji tehnološki objekti (si-

losi, dvigala ipd.) ne smejo pre-

vladovati. Barve fasad objektov 

morajo biti v svetlih odtenkih 

barve okolice, kričeče barve 

pa niso dovoljene. V OPN je še 

zapisano, da se ponoči obmo-

čja ne osvetljuje, če ni druge 

možnosti, je dovoljeno osve-

tljevanje, ki pa mora biti pro-

storsko in časovno omejeno, 

ob tem pa se uporabi svetloba 

z najmanj motečo valovno dol-

žino za živali.

Cene kvadratnega metra v 

conah po državi zelo različne

Podatki o obstoječih conah, 

lastništvu in umeščenosti ter 

gospodarski in komunalni in-

frastrukturi posameznih con v 

prostor so dostopni na spletni 

strani Javna agencija SPIRIT. 

Stran s seznamom poslovnih 

con, ki je bil vzpostavljen leta 

2008, letno beleži približno 

150.000 obiskov, namenjen 

pa je predvsem potencialnim 

in obstoječim tujim investi-

torjem ter domačim in tujim 

podjetjem. Največ obiskoval-

cev, ki preverjajo te poslovne 

cone, je iz Italije, Nemčije, 

Velike Britanije, ZDA, Avstrije 

in Slovenije, veliko interesa pa 

je tudi iz Indije, Rusije, Poljske 

in Hrvaške, so dejali na agen-

ciji. Trenutno je na portalu 

vnesenih okoli 334 poslovnih 

con, kar je skoraj 80 odstotkov 

vseh con v Sloveniji. Med ve-

čjimi conami so Phoenix, obr-

tna cona Tezno Maribor, TRIS 

Kanižarica, Cikava, cona Ptuj, 

LIK II – Pokolplje, Komenda. 

»Razsejane so po vsej Sloveni-

ji. Cene kvadratnega metra pa 

zelo variirajo – od devet evrov 

za komunalno opremljeno 

cono v Črnomlju, 30 evrov v 

Prekmurju (Murska Sobota) 

in v Majšperku, do 160–250 

evrov za cono v Ljubljani (Ško-

fljica),« so še dejali na agenciji. 

O zasedenosti vseh poslovnih 

con nimajo podatkov.
Mojca Vtič

Foto: Perutnina Ptuj

Med nosilci šampiona kakovosti, gre za izdelke s trikratno zaporedno zlato medaljo, sta letos tudi 
izdelka Perutnine Ptuj Poli snack in Pepe piščančja hrenovka.

Ptuj � O lastništvu garaž

Zbor lastnikov
Na Rimski ploščadi na Ptuju so bile v letih 1980 in 1988 

zgrajene garažne hiše, njihovo lastništvo pa se v treh de-
setletjih do danes ni uredilo. Marca letos je bila pri četrtni 
skupnosti Ljudski vrt imenovana delovna skupina, ki bo 
poskušala urediti lastništvo, upravljanje in vzdrževanje teh 
objektov. Delovna skupina za četrtek, 17. junija, ob 20. uri 
sklicuje zbor lastnikov garaž. Potekal bo v prostorih četrtne 
skupnosti na Rimski ploščadi. Na zboru bodo predstavljene 
informacije o urejanju lastništva in nujni sanaciji objektov, 
imenovali naj bi tudi upravnika obeh garažnih hiš.

MZ

Foto: MZ



Pod njihovim strokovnim vodstvom so ude-

leženci nadgrajevali svoje likovno znanje v 

risanju, slikanju, grafiki in drugih tehnikah. 

»Razvijanje domišljije je narava umetnika, a mi 

se trudimo predvsem v smeri znanja. Treba je 

tudi znati. Žal veliko likovnikov ne obvlada več 

strogih klasičnih principov, zato nanje gledajo 

zviška in jih obravnavajo kot zastarele. Na vsak 

način izsiljevati novo, pa ni po moji meri,« je 

dejal umetnik na zaključnem srečanju.

»V letošnjo slikarsko šolo je vpi-

sanih 33 tečajnikov, od tega je 

bilo sedem ude-

ležencev sta-

rih med 

osem in 

12 let, tem je bistriška občina omogočila brez-

plačno udeležbo. Med njimi so bili likovni ta-

lenti, pa tudi taki, ki so bili poslani na to šolo 

bolj zaradi varstva,« je dejal Dorian Španzel. »S 

pubertetniki imam izkušnje, letos pa sem do-

bil skupino od osem do 12, bili so zahtevnejši. 

Bolj so bili igrivi, glasni. Naslednje leto bomo 

začeli z novim principom, tisti, ki so mlajši od 

14 let, bodo potrebovali priporočilo profesori-

ce likovne vzgoje,« je odločno dejal Dorian.

Najpogostejši nasvet Rudolfa Španzla ume-

tnikom je bil, da sedanjost vedno hodi v šolo k 

preteklosti. »V slikarski šoli je sodelovala pleja-

da ljudi, od mladih do starih. Opazil sem nekaj 

talentov in nekateri od teh že hodijo na obliko-

valske šole. Sicer pa so v okviru šole ustvarjali 

pravniki, šoferji, modni oblikovalci, vmes pa so 

tudi slikarji, ki že razstavljajo in ki so prišli po 

neka znanja, a so celo tako prepričani o sebi, 

da je z njimi malo neprijetno. Ob tem pa jih 

razumem, saj je slikarstvo individualno delo,« 

je dejal.

V salonih bistriškega gradu bodo risbe akta 

in predmetov, barvne slike pokrajine ter gra-

fike tečajnikov razstavljene še do konca tega 

meseca, ogled razstave je brezplačen.
Mojca Vtič
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Majšperk � Sprejem društvenikov

Majšperška društva 
uspešna na tekmovanjih 
Občina Majšperk je minuli četrtek v konferenčni dvorani Majšperk priredila spre-
jem v čast udeležencem državnih in regijskih tekmovanj. Skupno se je teh tek-
movanj udeležilo približno 70 članov in članic društev iz majšperške občine. 

Foto: Mojca Vtič

Državne prvakinje članice PGD Majšperk z županjo Darinko Fakin

Foto: Mojca Vtič

Udeleženka slikarske šole Boža Majcen in Ru-
dolf Španzel ob podelitvi diplom

Slovenska Bistrica � Slikarska šola

V šolo v varstvo in ne 
po nova znanja
Akademski slikar in grafik Rudolf Španzel je s sodelavcema akademskim slikar-
jem Dorianom Španzlom in grafikom Bogdanom Renkom med 28. junijem in 6. ju-
lijem delil nasvete in ustvarjal s 33 udeleženci 4. slikarske šole Rudolfa Španzla, 
imenovane Trompe L‘Oeil (optična prevara).

»V»V letošnjnjo slslikikararsksko o šošoloolo j jjjee e vpvppvpvpi--i-i

sasaninih h 3333 t tečečajajninin kokov,v, o od d tetegaga j je e 

bibilolo s ssededemem u udede-

leleežežež ncevev s staata--

riririirr h h memed d d d d d d   

ososemememm i i  nnnnnnnnnnnnnnnnn

Sodelovali so na območnih 

pevskih revijah, pripravili le-

tne koncerte in zapeli še ob 

kakšni drugi lepi priložnosti. 

Lepe spomine imajo na tabor 

pevskih zborov v Šentvidu pri 

Stični. Posneli so tudi že dve 

zgoščenki. Zbor šteje 15 nav-

dušenih pevcev, ki so nekaj 

let prepevali pod vodstvom 

Ladislava Pulka, danes jih vodi 

zborovodkinja Marija Stöger. 

Na junijskem koncertu, na ka-

terem so proslavili svoji pev-

ski jubilej, so na oder pova-

bili mlade glasbenike, Matijo 

Verdenika (violončelo), Tilna 

Munda (trobenta) in Petro 

Grabrovca (citre). Zapeli pa 

so tudi člani MePZ DU Canko-

va. Na jubilejnem koncertu so 

peli izjemno srčno, tudi zato, 

ker je bila dvorana Doma kra-

janov Budina-Brstje polna do 

zadnjega kotička. Za dolgole-

tno pevsko udejstvovanje pa 

je kar šest članov zbora preje-

lo srebrne in zlate Gallusove 

značke, ki jih je podelila pred-

stavnica sveta OI JSKS Ptuj 

Silva Fartek. Zlato Gallusovo 

značko sta prejela Janez Ži-

tnik in Marjan Veršič, srebrno 

Viktor Prelog, Franc Kuhar, 

Viktor Prelog, Janez Lovrenko 

in Konrad Zelenik.

V 15 letih je zbor nastopil 

več kot 200-krat, samo letos že 

11-krat. Kot je povedal predse-

dnik zbora Franc Kuhar, so se 

ob Gallusovih značkah razve-

selili tudi priznanja MO Ptuj 

in sveta ČS Jezero. Hvaležni 

so vsem, ki so jim pomaga-

li pri organizaciji 15-letnice 

zbora, še posebej pa so se za-

hvalili Doris Munda, ki jih je 

tudi letos odlično vodila od 

pesmi do pesmi. Za ves trud, 

ki ga ima z njimi, so se pevci 

zahvalili tudi zborovodkinji. 

Brez nje njihovega ubranega 

nastopa ne bi bilo.
MG

Ptuj � 15 let Mo PZ Jezero KD Budina-Brstje Ptuj

Pesem jih bogati
Pevci MoPZ Jezero KD Budina-Brstje prepevajo že 15 let. Glasba lahko človeku iz-
polni želje in vodi k notranji ubranosti, pravijo pevski jubilanti. V tem času so ne-
štetokrat razveseli v domačem okolju, večkrat pa so tudi zapeli zunaj MO Ptuj.

Foto: Črtomir Goznik

MoPZ Jezero prepeva že 15 let.

»Promocija za občino ne po-

meni toliko kot to, da vemo, da 

imamo toliko aktivnih ljudi, ki 

so pripravljeni veliko narediti 

prostovoljno. Imamo 50 dru-

štev, ki so vsa aktivna, nobeno 

ni zgolj na papirju in težko je 

bilo izbrati najbolj uspešne,« 

je dejala županja Darinka Fa-

kin. Županja je spomnila na 

dosežke ljudskih pevcev Pre-

šmentani faloti in na pridobi-

tev naziva gasilski častnik za 

13 gasilcev in gasilk iz vseh 

gasilskih društev, ki delujejo 

v občini. Izpostavila je tudi 

dosežka ekip prve pomoči na 

regijskem preverjanju uspo-

sobljenosti ekip prve pomoči 

ter članov društva Smoteater. 

»Tamburaši KUD Majšperk, 

vsi vas zelo dobro poznamo, 

smo zelo ponosni na vas. Ko 

pogledamo, kje vse ste nasto-

pali, vemo, da gre za veliko 

delo,« je dejala. Spomnila je 

tudi na dosežke moške dese-

tine PGD Stoperce in ženske 

desetine PGD Majšperk, kate-

re članice so tudi letos postale 

državne prvakinje za memori-

al Matevža Haceta 2014.
Mojca Vtič

Prlekija � 10. Grossmannov festival 
fantastičnega filma in vina 

Čas žanrskega filma 
in vrhunskega vina
Že deseti Grossmannov festival fantastičnega filma in vina bo v prleški prestol-
nici v petih dneh ta teden ponudil zanimiv in kakovosten izbor aktualne fanta-
stične kinematografije in starejših žanrskih klasikov. 

Seveda se filmski svet pre-

pleta z okušanjem vrhunskih 

vin, zato rujne kapljice tudi 

tokrat v vinorodni Prlekiji ne 

bo primanjkovalo. Bogat spre-

mljevalni program vsebuje 

izjemne umetniške razstave, 

koncerte, filmske ter igralske 

delavnice, za zaključek festiva-

la pa se bodo podirali rekordi 

z Zombi četvorko. Ob 150-le-

tnici rojstva Karola Grossma-

na se bo predstavilo 28 celo-

večernih filmov, 11 glasbenih 

dokumentarcev in 33 kratkih 

filmov iz 23 držav. Festival bo 

med drugim obiskal srbski 

režiser Đorđe Kadijević, ki bo 

na festivalu prejel nagrado ča-

stni hudi maček za življenjsko 

delo. Pripravlja se tudi retro-

spektiva njegovih del. Sicer pa 

je minula leta v času festivala 

Prlekijo obiskalo več kot 80 

filmskih gostov iz nekaj več 

kot deset držav. Med njimi so 

bili tudi igralski legendi Sir 

Christopher Lee in Franco 

Nero, režiser Enzo Castellari 

in še mnogi drugi priznani 

filmski ustvarjalci.

Za naziv najboljšega leto-

šnjega celovečernega filma 

se bo potegovalo pet filmov, 

med njimi nemški Samuraj in 

srbska Nimfa ter Grossmann 

grindhouse. Ob ustaljenih 

projektih bodo tokrat uve-

dli še Fantastična obzorja, s 

predvajanjem kakovostnejših 

neevropskih filmov, ki pred-

stavljajo presežke v svojem 

žanru, noviteta pa je uvedba 

sekcije Začarani kino za otro-

ke in mladostnike, medtem ko 

se bodo v kategoriji Kino klo-

potec predvajali domači žanr-

ski filmi. Poleg hudega mačka 

bodo na filmskem področju 

podeljene še nagrade Slakov 

hudi maček za najboljši kratki 

film, hrupni maček za najbolj-

ši glasbeni dokumentarec in 

nagrada Melies d'Argent, ki jo 

podeljuje Evropska federacija 

festivalov fantastičnega filma. 

V vinskem programu se bo 

predstavilo sedem vinskih kle-

ti iz celotne Slovenije, obisko-

valci pa bodo izbrali šampijo-

na vin letošnjega, jubilejnega 

Grossmannovega festivala.
NŠ

Foto: arhiv



Nogometaši Aluminija so v 
soboto odigrali še tretjo pri-
jateljsko srečanje v pripravah 
na novo sezono. Tokrat so 
bili njihovi tekmeci nogome-
taši ukrajinskega prvoligaša 
Volyn iz Lutska.

Močnemu tekmecu so se 
varovanci Damijana Ro-
miha odlično upirali, pri 
tem pa sta blestela oba vra-
tarja, Kristijan Lipovac in 
Tomaž Murko. Oba sta za-
ustavila nekaj lepih strelov 
in preprečila veselje Ukra-
jincem. Za nameček so Ki-
dričani pred samim koncem 
tekme sami dosegli vodilni 
zadetek – strelec je bil mladi 
Blaž Cesar –, ki je na koncu 
pomenil zmago. Ta bo dra-
gocen motivacijski faktor 

pred nadaljevanjem napor-
nih priprav, ki jih bodo Ki-
dričani opravili na domačih 
igriščih.

Trener Romih je imel tudi 
tokrat na voljo nekaj novin-
cev (ob že videnima Levste-
ku in Krljanoviču še Lovro 
Bizjak – nazadnje je igral v 
Avstriji), ki so prišli v Kidri-
čevo na preizkušnjo. Ker so 
s svojim pristopom pustili za-
dovoljiv vtis, so blizu podpisa 
pogodbe, vendar se morajo z 
vodstvom dogovoriti še o po-
gojih sodelovanja. 

V sredo se bodo nogometa-
ši Aluminija na svojem stadi-
onu v prijateljskem srečanju 
ob 18.00 pomerili z ekipo 
Slobode iz Tuzle.

jm

ZAVRČ – SLOVAČKO 2:1 
(2:0)

STRELCI: 1:0 Čeh 39., 2:0 
Smrekar 43., 2:1 Kokol 89. ag.

ZAVRČ: Ranilović, Čeh, Datko-
vić, Kurbus, Dugolin, Težak, Ma-
tjašič, Cvek, Kelenc, Kresinger, 
Smrekar. Igrali so še: Mrmić, Ho-
čevar, Benić, Brdar, Lešnik, Golu-
bar. Trener: Željko Orehovec.

V petek popoldne bi mora-
li nogometaši Zavrča v avstrij-
skem Moenichkirchnu s če-
škim prvoligašem Slovačkim 
odigrati generalko pred pri-
četkom prvoligaške sezone 
2014/15, toda od zaključne 
preizkušnje pred pričetkom 
prvoligaškega plesa v Slove-
niji ni bilo kaj veliko. Češka 
ekipa je namreč v avstrijskem 
zimskošportnem središču na 
Spodnjeavstrijskem nasto-
pila s svojo mlajšo zasedbo, 
čeprav je bil med ekipama 
pred tem sklenjen dogovor, 
da bosta nastopili z najboljši-
ma enajstericama. Čehi so se 
očitno požvižgali na dogovor 
in »fair play«, saj se je njihova 
prva ekipa v tem času merila 
z madžarskim prvoligašem 
Gyoerjem.

Srečanje je bilo seveda od-
igrano, Zavrčani pa so bili 
precej boljši tekmec. Svojo 
premoč so beli vknjižili šele 
v končnici prvega polčasa, 
ko sta zadela kapetan Sandi 
Čeh in Hrvat Matija Smre-
kar. Tudi v nadaljevanju se 

slika na terenu klub nekaj 
menjavam na obeh straneh 
ni bistveno spremenila. Za-
vrč je še naprej diktiral tem-
po igre, toda napadalci so 
bili neučinkoviti, ob koncu 
srečanja pa je z avtogolom za 
končni izid tekme poskrbel 
Miha Kokol.

Kljub temu da češka ekipa 
ni odigrala z najboljšo ekipo, 
je bilo srečanje za stratega Za-
vrča Željka Orehovca vse-
kakor dobrodošlo, čeprav bi 
si tako kot njegovi varovanci 
na generalki želel močnejše-
ga tekmeca. Razveseljivo je 

tudi, da se v pogon počasi 
vrača Josip Golubar, ki se 
je naknadno odločil ostati v 
Zavrču, toda do sedaj ga je 
mučila že kronična poškodba 
stopala. 

V petek bo šlo 
zares – na Areni 
Petrol s Celjem

Zavrču do začetka nove 
sezone ostane le še nekaj tre-
ningov, nato pa bo šlo zares. 
Kakšna je njihova pripravlje-
nost, bo pokazalo že prvo sre-

čanje v novi sezoni, ko bodo 
beli v petek s pričetkom ob 
20. uri gostovali v celjski Are-
ni Petrol. Sodeč po zadnjih 
preizkušnjah se forma belih 
le še stopnjuje in tudi številni 
privrženci haloškega kluba 
upajo, da je res tako. Nedvo-
mno se kljub času dopustov 
zaradi začetka sezone in bliži-
ne Celja v knežje mesto obeta 
prava invazija navijačev Za-
vrča, ki verjamejo v odličen 
start v novo sezono – tri toč-
ke bi za uvod prišle še kako 
prav.
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Slovenska reprezentanca 
v težavnostnem plezanju 
je nastopila na drugi tekmi 
letošnje sezone svetovnega 
pokala, po prvi tekmi na Ki-
tajskem se je karavana tokrat 
ustavila v Franciji, v Cha-
monixu. Izmed Slovencev 
sta najuspešneje nastopila 
Mina Markovič in Domen 
Škofic. Domen je tako prvič 
sploh stopil na stopničke za 
zmagovalce, bil je tretji. Enak 
dosežek je pri dekletih uspel 
Ptujčanki Mini Markovič.

Na petkovih kvalifikacijah 
so bile uspešne vse tri ženske 
predstavnice slovenske re-
prezentance: Mina Marko-
vič, Maja Vidmar in Katja 
Kadič. Za najboljši dosežek 
je poskrbela Markovičeva, ki 
je kot edina dosegla vrh v eni 
izmed težkih kvalifikacijskih 
smeri ter na koncu, na pod-
lagi za malenkost slabšega na-
stopa v drugi smeri, osvojila 
drugi izid kvalifikacij. Pred 
Markovičevo se je uvrstila 
Južnokorejka Jain Kim. Tudi 
v polfinalu je najboljšo pred-
stavo prikazala Markovičeva, 
ki se je v finale uvrstila kot 
druga, za Kimovo. Maji Vid-
mar in Katji Kadič je spodle-
telo.

Kimova je v tudi finalu 
prikazala najboljšo predsta-
vo, saj je brez težav opravila 
s konkurenco. Druga je bila 
Avstrijka Magdalena Röck. 
Markovičeva je petemu me-
stu na Kitajskem tokrat doda-
la tretje.

Zmage v moški konkurenci 
se je v finalni tekmi veselil Ja-
ponec Ama, osmi po polfina-
lu, ki je finale začel kot prvi. 
Ta se je izkazal za zelo zahtev-
nega, saj je Ama v primerjavi 
s konkurenti prišel občutno 
dlje. 20-letni Škofic je bil na 
drugem mestu vse do zadnje-
ga nastopa, ko ga je na tretje 
mesto potisnil Avstrijec Ja-
kob Schubert, najboljši po 
polfinalu. Drugi Slovenec v 
finalu Urban Primožič je bil 
osmi.

Naslednja tekma svetovne-
ga pokala bo že prihodnji ko-
nec tedna, športni plezalci se 
bodo zbrali v Brianconu.

jm, sta

Športno plezanje

Mina Markovič v Franciji 
na stopničkah

Nogomet � NK Aluminij

Ugnali močne Ukrajince

Nogomet � NK Zavrč

Generalka, ki to ni bila

Foto: Črtomir Goznik

Mladi igralci Aluminija so proti močnemu tekmecu iz Ukrajine 
znova pokazali svoje znanje.

Foto: Črtomir Goznik

Matija Smrekar počasi nastavlja svoje strelske naprave …

Mina Markovič in Domen Škofic na tretji stopnički (desno), ob 
njiju zmagovalca tekme v Chamonixu, Sachi Amma in Jain Kim.

Chamonix, 
rezultati finala:
1. Jain Kim (J. Koreja)         50+
2. Magdalena Röck ( Avstrija)        45+
3. Mina Markovič (Slovenija)        44+
4. Anak Verhoeven (Belgija)        40
5. Dinara Fakhritdinova (Rusija)      36+
6. Akiyo Noguchi (Japonska)        36+
7. Charlotte Durif (Francija)        36+
8. Risa Ota (Japonska)         31+

Vrstni red v skupnem 
seštevku svetovne-
ga pokala (2/8):
1. Jain Kim (J. Koreja)   200
2. Magdalena Röck (Avstrija)  160
3. Anak Verhoeven (Belgija)  120
4. Mina Markovič (Slovenija)  116
5. Charlotte Durif (Francija)  98
5. Dinara Fakhritdinova (Rusija) 98



Slovenski motokrosist Tim 
Gajser je tudi na 13. dirki 
sezone svetovnega prvenstva 
v razredu MX2 ostal v stiku 
z vrhom. Na dirki v finskem 
Hyvinkääju je po dveh tretjih 
mestih na posameznih vo-
žnjah osvojil skupno drugo 
mesto. V razredu MXGP je bil 
Klemen Gerčar 21. in je do-
bil eno točko za SP.

Gajser nadaljuje predstave 
v slogu sezone: potem ko je 
bil v Nemčiji že drugi, pred 
tednom dni pa na Švedskem 
tretji, je bil ta konec tedna 
na Finskem spet le en dirkač 
močnejši od njega. Z dvema 
tretjima mestoma je zbral 
enako število točk kot Fran-
coz Jordi Tixier, a je odloči-
la njegova boljša uvrstitev v 
drugi vožnji.

Zmagovalec, Nizozemec 
Jeffrey Herlings, je slavil 
s polnim izkupičkom 50 
točk, Gajser in Tixier sta 
dirko končala s po 40. V prvi 
vožnji je bil za Herlingsom 
prvi v cilju Tixier, tretji pa 
Gajser, medtem ko je bil v 
drugi spet najprepričljivejši 

Herlings pred Francozom 
Dylanom Ferrandisom, 
tretji je bil Gajser, Tixier je 
s četrtim mestom izgubil 
možnost, da bi se prebil na 
drugo stopničko.

Nov uspeh Gajserja je slo-
venskega dirkača dvignil na 
5. mesto v skupnem seštev-

ku, zdaj ima 390 točk, za toč-
ko je premagal Švicarja Ar-
nauda Tonusa. V ospredju 
je Herlings še povečal na-
skok.

Do konca sezone je še pet 
dirk, naslednja bo čez 14 dni 
v češkem Loketu.

sta, jm

Nemci četrtič 
svetovni prvaki

Nogometni svetovni prvaki.
Urugvaj 1930: URUGVAJ
Italija 1934: ITALIJA
Francija 1938: ITALIJA
Brazilija 1950: URUGVAJ
Švica 1954: ZR NEMČIJA
Švedska 1958: BRAZILIJA
Čile 1962: BRAZILIJA
Anglija 1966: ANGLIJA
Mehika 1970: BRAZILIJA
ZR Nemčija 1974: ZR NEMČIJA
Argentina 1978: ARGENTINA
Španija 1982: ITALIJA
Mehika 1986: ARGENTINA
Italija 1990: NEMČIJA
ZDA 1994: BRAZILIJA
Francija 1998: FRANCIJA
J. Koreja/Japonska 2002: 

  BRAZILIJA
Nemčija 2006: ITALIJA
JAR 2010: ŠPANIJA
Brazilija 2014: NEMČIJA

Nagrade Fife
Nagrade Mednarodne nogo-

metne zveze FIFA so po svetov-
nem prvenstvu v Braziliji prejeli:

najboljši igralci turnirja:
1. Lionel Messi (Argentina)
2. Thomas Müller (Nemčija)
3. Arjen Robben (Nizozemska)
Najboljši strelci:
6 zadetkov: James Rodriguez 

(Kolumbija); 5 zadetkov: Tho-
mas Müller (Nemčija); 4 zadetki: 
Neymar (Brazilija, Lionel Messi 
(Argentina), Robin van Persie (Ni-
zozemska).

Najboljši vratar: Manuel Neu-
er (Nemčija)

Najboljši mladi igralec: Paul 
Pogba (Francija)

Nagrada za fair play: Kolum-
bija

Izenačena rekordna 
bera zadetkov

Na svetovnem prvenstvu v Bra-
ziliji so igralci izenačili rekordno 

bero zadetkov, 171, s svetovnega 
prvenstva 1998 v Franciji. Zadnji 
gol na prvenstvu je v finalu na 
stadionu Maracana v Rio de Ja-
neiru dosegel Mario Götze v 113. 
minuti in Nemcem prinesel zma-
go nad Argentino z 1:0.

James Rodriguez 
drugi najmlajši 
strelec

Kolumbijski nogometni repre-
zentant James Rodriguez je s še-
stimi goli drugi najmlajši strelec 
svetovnih prvenstev vseh časov. 
Dvaindvajsetletni Kolumbijec je 
na letošnjem mundialu dosegel 
šest golov, zadnjega iz enajst-
metrovke na tekmi proti Braziliji 
(1:2). V statistiki s 17 leti vodi 
Pele.

Ob tem je Rodriguez prvi igra-
lec po Perujcu Teofilu Cubillasu 
(1970/1978), ki se je med strel-
ce vpisal na svojih prvih petih 
tekmah svetovnega prvenstva. 

Skupno je Rodriguez, igralec Mo-
naca, dosegel več golov kot ce-
lotna kolumbijska izbrana vrsta 
na prejšnjih svetovnih prvenstvih 
1994 in 1998 (5 golov).

Uzbekistanec 
Urmatov največkrat 
sodil na SP

Uzbekistanec Ravšan Irmatov 
je sodil zadnjo četrtfinalno tekmo 
svetovnega prvenstva v Braziliji, v 
kateri je Nizozemska v Salvadorju 
po enajstmetrovkah premagala 
Kostariko s 4:3. To je bila deveta 
tekma na SP, na katerih je delil 
pravico, s tem pa je postal sodnik 
z največ sojenji v zgodovini prven-
stev.

Prehitel je Francoza Joela 
Quiniouja, Jorgeja Larriondo iz 
Urugvaja in Mehičana Benita 
Archundio, ki so sodili po osem 
tekem. Šestintridesetletni Uzbe-
kistanec je prvič na SP sodil leta 
2010 na odprtju prvenstva med 

gostiteljico Južnoafriško republi-
ko in Mehiko.

Mondragon, svetov-
ni rekorder, končal 
nogometno kariero

Faryd Mondragon je po izpadu 
Kolumbije na svetovnem nogo-
metnem prvenstvu v Braziliji v 
četrtfinalu proti gostiteljici prven-
stva (1:2) končal svojo športno 
pot. Vratar Mondragon je na za-
dnji tekmi skupinskega dela proti 
Japonski vstopil v igro ob koncu 
tekme in s 43 leti in tremi dnevi 
postal najstarejši igralec, ki je 
kdaj zaigral na SP.

»To je moja zadnja etapa na 
igralski poti. Končal sem aktivno 
športno pot, s ponosom se posla-
vljam od nogometa in od te izje-
mne skupine ljudi, ki je zastopala 
Kolumbijo na SP. Hvala vsem, ki 
so mi omogočili, da sem lahko 
kar 24 let igral nogomet,« je dejal 
Mondragon.

Obisk tekem v 
Braziliji drugi 
največji v zgodovini

Obisk tekem na nogometnem 
svetovnem prvenstvu v Braziliji 
je drugi največji v zgodovini, je 
po odigranih četrtfinalnih tekmah 
sporočila Mednarodna nogome-
tna zveza Fifa.

Vsako tekmo na brazilskem 
mundialu si povprečno ogleda 
52.762 gledalcev, kar je malce 
več od SP 2006 v Nemčiji, kjer je 
bilo povprečje 52.491 gledalcev.

Daleč pred vsemi je sicer pov-
prečen obisk na tekmah mun-
diala 1994 v ZDA (68.991). »Ta 
rekord bo še dolgo ostal, saj so v 
ZDA stadioni z največjo kapacite-
to,« je dejala Delia Fischer, Fifina 
predstavnica za stike z javnostmi.

Dosedanjih 60 tekem na 
SP 2014 si je skupaj ogledalo 
3.165.693 ljudi, stadioni pa so 
bili 98,3-odstotno zasedeni.

sta

Ko so Argentinci v nede-
ljo zvečer že od uvodnih mi-
nut naprej zapravljali bolj ali 
manj odlične priložnosti za 
vodstvo, so bili Nemci vedno 
znova korak bližje četrtemu 
osvojenemu naslovu svetov-
nih prvakov. Na koncu sta 
sicer morala finalista igrati 
podaljšek, v katerem je do-
končno postalo jasno, da rek 
»vsi znajo igrati, zmagujejo pa 
vedno Nemci« ni iz trte izvit.

V deželi tanga in nogometa 
bodo še dolge mesece razpra-
vljali o zapravljenih priložno-
stih Higuaina, Messija in Pala-
cia. Vse tri so bile domala za-
ključne žoge za končno zma-
go, sploh glede na dejstvo, 
da je argentinska obramba 
od osmine finala do finala 
ni prejela niti enega samega 
zadetka! Vsi s(m)o čakali na 
eksplozijo Messija, vendar je 
v finalu pustil (pre)mlačen 
vtis. Nemci so ga sicer odlič-
no čuvali, a to ni opravičilo za 
»skrivanje« in le redke trenut-
ke, ko je aktivno sodeloval v 
igri. Argentina je brez njega 
in povrh Di Marie pač prema-
lo močna, da bi lahko ugnala 
močno Nemčijo.

Na drugi strani so Nem-
ci v Braziliji prikazali veliko 
odličnih tekem, izstopali sta 
predstavi proti Portugalski 
in Braziliji, v samem finalu pa 
niso navdušili. Dolgo čakanje 
na novi naslov svetovnega 
prvaka (24 let) in velika pri-
čakovanja nemških navijačev 
so tudi njim nekoliko »zaveza-
li noge«. Barko pa sta v vseh 
težkih trenutkih povlekla 
naprej neuničljiva Lahm in 
Schweinsteiger. Če k njima 
dodamo iznajdljivega Mül-
lerja, najboljšega vratarja pr-
venstva Neuerja, najboljšega 
strelca svetovnih prvenstev 
Kloseja, pa še Özila, Kroosa, 
Hummelsa, Khediro, Boa-
tenga …, potem je jasno, da 
gre za zares odlično selek-
cionirano in vodeno ekipo. 
Zanimivo je, da je piko na i v 
finalu postavila mlada naveza 
Schürrle–Göetze, ki je priho-
dnost nemškega nogometa 
in zagotovilo, da bo »elf« tudi 
v Rusiji 2018 blizu ali na sa-
mem vrhu.

Po Španiji Nemčija
Nemški preboj na vrh pa se 

še zdaleč ni zgodil naključno, 
sploh če vemo, na kaj vse so 
pred SP mislili Nemci. Ker 
leta 2010 v JAR niso bili v po-
polnosti zadovoljni s pripra-
vljalnim kampom, so v Brazi-
liji svojega na idealni lokaciji 
ob obali Atlantskega oceana 
kar zgradili! Še veliko bolj 
preroška poteza je bilo an-
gažiranje španskega stratega 
Pepa Guardiole v münchen-
ski Bayern. Ta je iz Barcelone 
prenesel in delno prenovil 
znamenito tika-taka igro ter z 
njo z naskokom osvojil nem-
ško prvenstvo. Selektor Löw 
ni veliko eksperimentiral in 
je vse najudarnejše člane »ba-
varskega stroja« postavil na 
udarna mesta reprezentance. 
Rezultat je znan … Ker je bila 
Španija v obdobju Barceloni-
ne premoči v klubskem no-
gometu – z Guardiolo na čelu 
– svetovni prvak v JAR 2010 
in so Nemci v Braziliji slavili 
z močnim pridihom Bayerno-
ve igre – z Guardiolo na čelu 
–, ni težko zaključiti, da ima 
prav španski strateg velike za-
sluge za oba zadnja naslova, 
ki sta jih osvojila Španija in 
Nemčija. Pred svetovnim pr-
venstvom 2018 v Rusiji zato 
bodite zelo pozorni na poda-
tek, kje bo v tistem obdobju 
deloval Pep Guardiola …

Jože Mohorič
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Nogomet � SP 2014

Za nemški uspeh ima 
velike zasluge Španec

SP v MX2, trenutni 
skupni vrstni red:
1. Jeffrey Herlings (Nizozemska) 594
2. Jordi Tixier (Francija)  449
3. Romain Febvre (Francija)  416
4. Dylan Ferrandis (Francija)  403
5. Tim Gajser (Slovenija)  390
6. Arnaud Tonus (Švica)  389

Motokros � Dirka za svetovno prvenstvo

Tim drugi na Finskem, peti v skupnem seštevku

Novičke s svetovnega prvenstva v Braziliji

Nemci so si po zaključnem žvižgu italijanskega sodnika dali du-
ška ...

Tim Gajser je tudi na Finskem zaostal le za Nizozemcem Jeffreyem Herlingsom.

Nemčija – Argen-
tina 1:0 (0:0, 0:0)

STRELEC: 1:0 Götze 
(113.).

NEMČIJA: Neuer, Lahm, 
Hummels, Boateng, Höwe-
des, Schweinsteiger, Kra-
mer (od 31. Schürrle), Mül-
ler, Kroos, Özil (od 120. 
Mertesacker), Klose (od 88. 
Götze). Selektor: Joachim 
Löw.

ARGENTINA: Romero, Za-
baleta, Demichelis, Garay, 
Rojo, Perez (od 86. Gago), 
Mascherano, Biglia, Lavezzi 
(od 46. Agüero), Higuain (od 
78. Palacio), Messi. Selek-
tor: Alejandro Sabella.

Nemški zvezi za naslov 25,6 milijona 
Nemška nogometna zveza (DFB) bo za naslov svetovnega pr-

vaka dobila 25,6 milijona evrov, od tega bo precej padlo tudi ka-
petanu Philippu Lahmu in njegovim dvaindvajsetim soigralcem. 
Za nastop na zaključnem turnirju SP bodo dobili po 300.000 
evrov, kar je rekordna vsota v zgodovini nemške reprezentance.

DFB bo za uspeh v Braziliji razdelila 6,9 milijona evrov igral-
cem za 53 dni dela; priprave so začeli 21. maja v taboru na 
Južnem Tirolskem. K tem je treba prišteti še 4,26 milijona za 
nagrade 31 igralcem, ki so sodelovali v kvalifikacijah, saj je vsa-
ka tekma prinesla po 20.000 evrov, tako da je skupna vsota za 
nagrade nogometašem 11,16 milijona evrov.

Manuel Neuer, Thomas Müller, Philipp Lahm, Jerome Boateng, 
Mesut Özil, Per Mertesacker, Andre Schürrle in tudi rezervni vra-
tar Ron-Robert Zieler, ki sicer ni igral niti minute, so nastopili na 
vseh desetih kvalifikacijskih tekmah in bodo tako dobili največjo 
možno kvalifikacijsko nagrado, po 200.000 evrov. Brazilska ak-
cija bo tako omenjenim prinesla po pol milijona.

Mednarodna nogometna zveza (Fufa) bo DFB nakazala 35 
milijonov dolarjev ali 25,6 milijona evrov, poraženim finalistom 
Argentincem pa 18,3 milijona evrov. Wolfgang Niersbach, pred-
sednik DFB, je po SP zatrdil, da je denar “ta trenutek povsem po-
stranskega pomena”. Ob visokih stroških za priprave in nastop 
v Braziliji bo imela zveza kljub velikim prihodkom, tudi sponzor-
skim, “le” okrog tri milijone evrov dobička, ki si ga bo razdelila z 
nemško nogometno ligo.
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Konec junija je v športni 
dvorani Ekonomske šole 
Murska Sobota potekal final-
ni turnir za državno prven-
stvo v kikboksu, v disciplinah 
point fighting, kick light in 
light contact. Prvenstvo je or-
ganizirala Kickboxing zveza 
Slovenije in klub Power Kick 
iz Murske Sobote. Na tekmo-
vanju je sodelovalo 239 tek-
movalcev iz 18 klubov v vseh 
kategorijah.

Iz Kluba borilnih veščin 
Ormož se je tekmovanja ude-
ležilo šest tekmovalcev, tre-
nerja Danilo in Milan Korotaj 
ter sodniki Tončka Kaluža, 
Jaka Štefančič, Boštjan Zamu-
da in Maja Brdnik.

V disciplini point fighting 
(PF) so tekmovali Tin Kokol, 
Lan Kokol, Nejc Korotaj in 
Dejan Kociper. V tekmovanju 
za državno prvenstvo so tako 
skupno dosegli naslednje re-
zultate: 

1. Dejan Kociper – mla-
dinci do 57 kg

1. Lan Kokol – mlajši ka-
deti do 47 kg

2. Nejc Korotaj – mlajši 
kadeti do 47 kg

4. Tin Kokol – dečki do 
135 cm

5. Nejc Korotaj – mlajši 
kadeti do 42 kg

6. Lan Kokol – mlajši ka-
deti do 42 kg

Lan Kokol in Dejan Ko-
ciper sta osvojila naslova dr-
žavnih prvakov v svojih kate-

gorijah. V kategoriji starejših 
kadetov do 57 kg je državni 
podprvak postal Nejc Ko-
rotaj, za las pa je ušla meda-
lja najmlajšemu tekmovalcu 
Tinu Kokolu.

V disciplini light contact 
(LC) so tekmovali: Rok Toma-
žič, Žan Tomažič in Dejan Ko-
ciper. V tekmovanju za držav-
no prvenstvo so tako skupno 
dosegli naslednje rezultate: 

1. Rok Tomažič – starejši 
kadeti do 57 kg

1. Rok Tomažič – starejši 
kadeti do 63 kg

1. Žan Tomažič – mladin-
ci do 63 kg

1. Žan Tomažič – mladin-
ci do 69 kg

2. Dejan Kociper – mla-
dinci do 57 kg

Tako so tekmovalci KBV 
Ormož letos osvojili šest na-
slovov državnih prvakov in 
dva naslova državnega pod-
prvaka.

Zaključni turnir je bil za-
dnji letošnji turnir v tekmo-
vanjih za državno prvenstvo. 
Tekmovalci so se kot člani 
državne reprezentance pred 
počitnicami, med 25. in 28. 
junijem, udeležili še trening 
kampa v Izoli, kjer so pilili 
tehniko in nabirali kondicijo 
za prihajajoče svetovno ka-
detsko in mladinsko prven-
stvo, ki bo potekalo v času od 
6. do 14. 9. 2014 v Riminiju 
(I).

UR

Kikboks � Zaključni turnir DP

Ormožani uspešni 
v Murski Soboti V zgodovini Atletskega klu-

ba Ptuj se je redko zgodilo, 
da je reprezentančne barve 
Slovenije branilo kar pet ptuj-
skih atletov. Prav to se je zgo-
dilo prejšnji teden v Slovenj 
Gradcu, ki je gostil mladinski 
peteroboj, na katerem so se 
pomerile mladinske atletske 
reprezentance petih držav: 
Češke, Hrvaške, Slovaške, Ma-
džarske in Slovenije.

Na tekmovanju, ki je eno 
pomembnejših letošnjih 
atletskih tekmovanj na do-
mačih tleh, se je zbralo okrog 
400 mladih atletov. Nastopi-
la je večina naših najboljših 
mladincev, v reprezentanci 
je bilo več kot 70 slovenskih 
mladincev in mladink. Sle-
dnje so bile v skupnem se-
števku druge, fantje pa tretji. 
Slovenski atleti so dosegli 
skupno 13 zmag, eno od njih 
tudi Veronika Domjan v 
metu diska. »Občutki so do-
bri. Po manjši krizi grem spet 
navzgor in zdaj se lahko v 
miru pripravljam na svetov-
no prvenstvo,« je po nastopu 
povedala Domjanova. Tokrat 
ji je spet uspel met v obmo-
čju svojega osebnega rekord. 
S 53,10 metra je brez težav 
prekosila celotno konkuren-
co, od svoje najbližje zasledo-

valke pa je bila boljša skoraj 
9 metrov. Točke slovenski 
reprezentanci je Domjanova 
prispevala tudi v metu kro-
gle, kjer je bila četrta.

Je pa svoj nastop v dresu z 
državnim grbom upravičila 
tudi Maja Bedrač. Petnaj-
stletnica, ki je od konkurent 
v povprečju mlajša štiri leta, 
je bila v skoku v daljino tretja. 
Z rezultatom 585 centime-
trov je za nameček postavila 
še svoj osebni rekord. Neko-
liko slabše je šel Bedračevi 
tek na 100 metrov z ovirami, 
kjer je bila z rezultatom 14,71 
metra osma. Mesto na zma-
govalnem odru pa je zgrešil 
sprinter Gregor Pavlovič. Z 
rezultatom 22,84 sekunde je 
pristal na nehvaležnem četr-
tem mestu. Melani Hentak 
je v metu kopja zasedla sed-
mo mesto. Njen najdaljši met 
je meril 42,76 metra. Peterico 
ptujskih nastopov v repre-
zentanci zaključuje Aljaž Br-
lek. V teku na 100 metrov je s 
časom 11,28 sekunde končal 
na devetem mestu. Precej bo-
lje pa mu je šlo v štafetnem 
teku 4-krat 100 metrov, kjer 
je s kolegi iz reprezentance 
zasedel drugo mesto.

Uroš Esih

Pod vodstvom trenerja 
Saša Pučka so člani BK Ring 
nastopili na 14. trofeji April-
lia Marittima v Latisanu. V Ita-
liji so ptujske barve zastopali 
Robert Šimončik, Leon 
Lovrec, Luka Štolekar in 
Damjan Habjanič, v svojih 
vrstah so imeli še dva po-
vabljena boksarja, Lindiana 
Lokmanija in Blaža Škrabina. 
Med seboj so se tako pome-
rili trije klubi, šest dvobojev 
si je ogledalo približno 300 
gledalcev.

V kategoriji mladih do 64 
kg je stopil v ring Leon Lo-
vrec, ki se je pomeril proti 
starostno kategorijo starejše-
mu Omarju Barussu. Vse tri 
runde so gledalci videli ena-

kovredni boks, a na koncu so 
sodniki zmago prisodili izku-
šenejšemu Italijanu. Drugi 
ptujski predstavnik Damjan 
Habjanič je zabeležil svojo 
prvo uradno borbo. Boksal 
je v kategoriji do 91 kg, proti 
šest kilogramov težjemu Wil-
liamu Canevi. Prvi dve rundi 
se je Habjanič »spoznaval« s 
tekmecem, v tretji rundi pa 
celo prevzel pobudo, a je bilo 
to na koncu premalo za zma-
go. Prav tako zelo mladi Luka 
Štolekar je imel tokrat povra-
tni dvoboj proti Nicholasu 
Di Pasqualeju, s katerim sta 
se prvič pomerila pred tremi 
tedni. Tokrat je naš boksar 
pokazal več, bil je napadalen, 
borba je bila zelo izenačena, 

po sporni sodniški odločitvi 
pa so zmago prisodili mlade-
mu italijanskemu boksarju. 
To je bil drugi uradni dvo-
boj za mladega Štolekarja, 
ki kaže izjemen napredek iz 
borbe v borbo. V zadnjem 
dvoboju, dvoboju večera, se 
je Robert Šimončik pome-
ril z romunskim boksarjem 
Vladom Popescum, ki boksa 
za Italijo. V svoji boksarski 
karieri je zbral 28 borb (25 
zmag in 3 porazi). Popescu 
je bil v 1. rundi boljši tekmec, 
2. in 3. runda pa sta pripa-
dala Šimončiku. Ta je v vseh 
zadnjih borbah pokazal, da je 
odlično pripravljen boksar, 
svoje nasprotnike premaguje 
z odlično telesno in tehnično 

pripravljenostjo.
Vsi štirje člani BK Ring so 

v Latisanu prikazali dobre 
nastope, predvsem pa so si 
pridobili nekaj novih medna-
rodnih tekmovalnih izkušenj. 
Ptujski boksarski kolektiv bo 
zelo aktiven tudi v nadaljeva-
nju tega poletja, saj v soboto 
pred svojimi klubskimi pro-
stori na Maistrovi ulici orga-
nizirajo sparing boksarsko 
revijo, 26. julija pa ponov-
no gostujejo v Italiji, kjer se 
bodo pomerili z ekipo Pino 
Colut iz Trsta. 2. avgusta se 
pred Barom Ring ob 8. oble-
tnici BK Ring Ptuj pripravlja 
velika boksarska prireditev 
za Ptujsko noč.

David Breznik

Atletika � Atletski klub Ptuj

Peterica v reprezentanci, Domjanova na vrhu

Boks � Turnir v Italiji

Štirje ptujski boksarji na mednarodni preizkušnji

Veroniki Domjan se je vrnil nasmeh. Z odlično formo odhaja na 
svetovno mladinsko prvenstvo, kjer je njen cilj nastop v finalu 
meta diska.

Štiričlanska ptujska ekipa je bila v Italiji okrepljena z dvema povabljenima boksarjema.

Dejan Kociper (KBV Ormož, drugi z leve)

Lan Kokol na najvišji stopnički, Nejc Korotaj na drugi



čljivo, saj je do finala v štirih 
dvobojih oddala le 13 iger. 
Pri tem je v polfinalu gladko 
ugnala leto starejšo Maribor-
čanko Nino Kolar, 3. nosilko 
turnirja. Za piko na i celotne-
ga turnirja je dobila še finalni 
dvoboj proti drugi Maribor-
čanki Urški Velec (letnici 
1999), s čimer se je veselila 
lepe zmage med starejšimi 
tekmicami.

Jože Mohorič

V Portorožu se je v nedeljo 
končal največji teniški turnir 
v Sloveniji, challenger Tilia 
Sklovenia Open z nagradnim 
skladom 42 tisoč dolarjev. 
Zmagovalec je postal Blaž 
Kavčič, ki je v finalu ugnal 
Gillesa Mullerja (Luksem-
burg) s 7:5, 6:7 in 6:1.

Vzporedno s profesional-
nim turnirjem je potekal Te-
niški festival, na katerem so 
v tednu dni nastopili igralci 
in igralke v kategorijah od 
8 do 11 let pa vse do članov 
in članic. Kot zadnja sta bila 
na sporedu turnirja v konku-
renci U-12 in U-16, v katerih 
je imel TK Terme Ptuj močne 
adute. Ti so se na koncu res 
izkazali za dobitne, saj sta sla-
vila kar dva.

V konkurenci U-12 je pri 
dečkih blestel Blaž Vidovič, 

ki je nanizal pet gladkih za-

porednih zmag, na celotnem 

turnirju pa ni oddal niti ene-

ga samega niza. V polfinalu 

in finalu je na poti do končne 
zmage ugnal stalna tekmeca, 
prvega in drugega igralca iz 
lestvice TZS, Filipa Kaljeviča 
in Samuela Pateta. Končna 
zmaga je tako povsem zaslu-
žena in nakazuje napredek 
mladega člana TK Terme 
Ptuj. 

Pri dekletih se je v konku-
renci U-12 Nika Strašek uvr-
stila v 2. krog, kjer jo je ustavi-
la Ema Koršič iz Nove Gorice.

Medtem ko je bil Vidovič 
v svoji konkurenci med favo-
riti, pa tega ne moremo reči 
za Marušo Plank (letnico 
2000), ki v Portorožu sploh 
ni bila med nosilkami v kon-
kurenci deklet do 16. leta sta-
rosti. A to je ni niti najmanj 
oviralo pri tem, da starejših 
tekmic ne bi bila premago-
vala. To je počela zelo prepri-

torek � 15. julija 201414 Šport, šport mladih

OP U-12 v Portorožu, 
dečki:

1. krog: Vidovič (3.) – Luka 
Houška (olimpija) 6:0, 6:0;

2. krog: Vidovič (3.) – Jon-Lan 
Šuntar (Triglav) 7:5, 6:0;

četrtfinale: Vidovič (3.) – Jan 
Dimitrijevič (Celje, 7.) 6:2, 6:0;

polfinale: Vidovič (3.) – Filip 
Kaljevič (Domžale, 1.) 6:2, 6:2;

finale: Vidovič (3.) – Samuel 
Pate (Portovald, 2.) 6:3, 6:2.

OP U-16 v Portorožu, 
dekleta:

1. krog: Plank – Zala Ule (Ta-
los) 6:2, 6:2;

2. krog: Plank – Nika Albreht 
(Radovljica, 7.) 6:2, 6:2;

četrtfinale: Plank – Katja Hr-
kač (Medvode) 6:2, 6:2;

polfinale: Plank – Nina Kolar 
(ŽTK MB, 3.) 6:1, 6:0;

finale: Plank – Urška Velec 
(Branik Maribor, 6.) 6:4, 4:6, 6:2.

Tenis � OP U-12 in U-16 v Portorožu

Vidovič in Plankova med zmagovalci Portoroža

Foto: Črtomir Goznik

Maruša Plank (TK Terme Ptuj)

Mali nogomet � 31. Srečkov memorial
Športno društvo Žetale vljudno vabi na tradicionalni 31. 

Srečkov memorial v malem nogometu, ki bo v nedeljo, 27. 7. 
2014, z začetkom ob 10. uri na igrišču OŠ Žetale. Igra se po 
pravilih FIFA (4+1).

Prijavnina znaša 40 evrov in se poravna na dan turnirja 
med 9. in 10. uro. Žrebanje bo na dan turnirja ob 10. uri. Ce-
loten znesek zbranih prijavnin bodo organizatorji namenili za 
nagrade, najboljše ekipe bodo prejele tudi pokale. V primeru 
slabega vremena se turnir prestavi na naslednjo nedeljo.

Informacije in prijave: 031 713 265 (David), 031 771 229 
(Gregor) ali e-mail: sd.zetale@gmail.com

Gorsko kolesarjenje � Bike festival na 
Pohorju

Tudi letos bo na Pohorju potekal Bike festival – gre za naj-
večje vseslovensko druženje rekreativnih gorskih kolesar-
jev. Bike festival bo v nedeljo, 3. avgusta. Osrednji dogodek 
bo nedeljski »Bike ride Pohorje«, na katerem pričakujejo do 
1.000 kolesarjev z vseh koncev Slovenije, pa tudi iz tujine, 
predvsem Hrvaške in Avstrije.

Množična rekreativna kolesarska prireditev je namenjena 
vsem generacijam – mladim, starejšim, družinam … Gre za 
idilično kolesarsko prireditev v Sloveniji, saj celotna proga 
poteka na nadmorski višini med 1000 in 1400 m, izključno 
po makadamu. Hlad pohorskih gozdov bo v vročem avgustu 
zagotovo privabil množico kolesarjev iz vse Slovenije. Bike ride 
Pohorje tudi letos vabi z verjetno eno najnižjih prijavnin (3 do 
4 evre za otroke, 8 do 13 evrov za odrasle) med kolesarskimi 
prireditvami v Sloveniji in s številnimi nagradami (gorsko kolo, 
vikend paketi …).

Za manj izkušene kolesarje je pripravljena 28 km, za izkuše-
nejše pa 48 km dolga idilična trasa med pohorskimi gozdnimi 
rezervati – brez enega samega kilometra asfalta! Zaradi vo-
žnje na območju gozdnih rezervatov organizatorji še poseb-
no skrb namenjajo ozaveščanju o zelenem turizmu in čistem 
okolju.

Termin: nedelja, 3. avgusta:
trasa A: Areh – Osankarica – Klopni vrh – Areh       48 km
trasa B: Areh – Klopni vrh – Šumik – Areh        28 km

JM

Športni napovednik

Center šolskih in obšolskih 
dejavnosti Dom Štrk ter Bro-
darsko društvo Ranca Ptuj 
sta v minulih dveh tednih 
izvedla projekt aktivne poči-
tnice. Tabor je potekal v dveh 
skupinah, v vsaki je bilo pri-
bližno 30 otrok, ki so prišli iz 
vseh koncev Slovenije in tudi 
iz Italije. 

Glavni poudarek je bila 
šola jadranja, ki so jo izvajali 
mladi člani BD Ranca Ptuj. 
Ti so udeležencem najprej 

predstavili nekaj tehnik ve-
zanja vozlov, jadralne teorije, 
nato pa so jih počasi spustili 
z jadrnicami na vodo. Kot je 
pri začetnikih značilno, so jih 
učili na najmanjših jadrnicah 
tipa Optimist – tem nekateri 
rečejo tudi »banice«. Opti-
mist je najbolj tipična mala 
jadrnica za učenje, na kateri 
so se udeleženci tabora nau-
čili osnov jadranja. V glavni 
aktivnosti so otroci zelo uži-
vali in večina jih je v slabem 

tednu dni naredila viden 
napredek v jadralnem zna-
nju. Ob tem so se udeležen-
ci ukvarjali tudi z različnimi 
drugimi dejavnostmi, kot so 
lokostrelstvo, športno pleza-
nje, plavanje ... Udeleženci 
so se na taboru športno udej-
stvovali, hkrati pa so se čez 
dan tudi zelo zabavali. Prav 
zaradi tega jim bodo aktivne 
počitnice prav gotovo ostale 
v lepem spominu.

David Breznik

Foto: Črtomir Goznik

Z manjšimi prilagoditvami so kljub dežju izvajali aktivnosti na Ptujskem jezeru.

Foto: Črtomir Goznik

Blaž Vidovič  (TK Terme Ptuj)

Medobčinska nogometna 
zveza Ptuj je že 19. leto orga-
nizirala kamp nogometa na 
Rogli. Udeležilo se ga je 18 
igralcev iz starostnih katego-
rij U-13, U-12, in U-11 (letniki 
2001, 2002 in 2003). Udele-
ženci so bili iz Makol, Sloven-
ske Bistrice, Kidričevega in 
Ptuja.

Delo je potekalo po stro-
kovnem programu NZS za 
starostno kategorijo U-12, 
vadba je bila organizirana 
dvakrat na dan, poudarek je 
bil na učenju tehnike nogo-
meta in na igralnih oblikah. 
Treningi so potekali na ide-
alni nogometni površini z na-
ravno travo, na novem stadi-
onu Rogle, ki je v kompleksu 
Tekaškega centra Petre Maj-
dič. Udeleženci so na igrišču 
z umetno travo odigrali tudi 

prijateljsko tekmo z vrstniki 
nogometne šole Branka Zu-
pana, imenovane »Zupi«.

Poleg klasičnih treningov 
je vsak dan sledila analiza 
dela z videoposnetki vadbe. 
Redno je bil na programu 
tudi ogled popoldanskih 
tekem s SP v Braziliji in ana-
liza teh. Kamp je obiskal 
predstavnik Medobčinskega 
društva nogometnih sodni-
kov Ptuj Boris Grabar, ki je 
pozdravil udeležence tudi v 
imenu MNZ Ptuj. Predstavil 
je novitete v pravilih nogo-
metne igre. Z video posnetki 
je nazorno prikazal najbolj 
problematične odločitve so-
dnikov v ligi prvakov. Posebej 
je razložil zahtevne situacije 
pri simuliranju igralcev ob 
prekrških.

Udeleženci kampa so kot 

dopolnilno dejavnost opra-
vili vzpon na razgledni stolp 
Rogle, preizkusili so se v vo-
žnji z umetnimi sanmi. Za 
sprostitev so izkoristili vodne 
aktivnosti v bazenu hotela 
Planja. Posebej zanimivo je 
bilo srečanje z Goranom 
Dragičem, ki je razložil 
svojo športno pot od začet-
ka vadbe v starosti 12 let do 
uspešnega nastopanja v NBA 
ligi. Odgovarjal je na številna 
vprašanja prihodnjih športni-
kov.

Treninge in ostale dejav-
nosti sta vodila trenerja PRO 
in profesorja športne vzgoje 
Gorazd Črnila in Drago 
Prelog, za logistiko je skrbel 
Luka Lenartič, vodja kampa 
je bil Marjan Lenartič.

UR

Nogomet � Kamp MNZ Ptuj Rogla 2014

Mlade je obiskal tudi Goran Dragič

Udeleženci kampa MNZ Ptuj so se na Rogli fotografirali z Goranom Dragičem.

Šport mladih

Aktivne počitnice s poudarkom na 
šoli jadranja



fantastično uspelo – na progi 
nisem imel nobenih večjih 
težav. Na svojem prvem Iro-
nmanu nisem poizkušal do-
seči kakšnega maksimalnega 
rezultata, ampak je bila moja 
glavna želja priti do cilja.«

Ste ob prihodu na cilj 
Ironmana čutili nekakšno 
'odrešitev'?

B. Komel: »Ko sem prišel 
na cilj, je bil zame to zares ve-

ličasten občutek. S prihodom 
skozi cilj sem izpolnil enega 
od svojih življenjskih ciljev, 
kar sem si želel že dalj časa. 
Prav tako pa je bil zanimiv ob-
čutek, saj sem se spraševal, ali 
je že konec, ali še moram iti 
naprej. Zame je bil to, da sem 
prišel v cilj Ironmana, pose-
ben evforičen občutek.«

Kakšni bodo vaši špor-
tni cilji v prihodnosti?

B. Komel: »Ultra Ironman 
(smeh). Seveda se samo šalim. 
Letošnji cilj sem izpolnil in v 
naslednjih letih se bom verje-
tno spet 'vrnil' bolj v atletiko 
– prihajajo svetovna veteran-
ska atletska prvenstva. Tudi 
s triatlonom bom nadaljeval, 
kolikor mi bo seveda dopuščal 
čas, saj je triatlon zares odlič-
na športna disciplina.«

David Breznik
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Ptujčan Branimir Komel 
se je začel v zadnjih letih in-
tenzivneje ukvarjati s triatlo-
nom, medtem ko je njegov 
izhodiščni šport predstavljala 
atletika, oziroma natančne-
je tek. V veteranski atletiki 
je dosegel nekaj zelo dobrih 
rezultatov, prav tako pa je iz 
leta v leto napredoval tudi v 
triatlonu. Pri treniranju sle-
dnjega si je zadal konkretni 
cilj premagati Ironmana, kar 
pomeni preplavati 3,8 kilome-
tra, prekolesariti 180 kilome-
trov in preteči 42,1 kilometra. 
Tako se je po dolgih in načr-
tnih pripravah v sredini junija 
podal na Madžarsko, na obalo 
Balatona, kjer je potekal Bala-
tonman. Po izpolnjenem špor-
tnem cilju nam je Branimir 
Komel povedal veliko zanimi-
vega iz pripravljalnega obdo-
bja, iz samega tekmovanja in 
kaj zanj pomeni premagana 
predpisana razdalja v času 12 
ur, 24 minut in 3 sekunde.

Kako so potekale pri-
prave na preizkušnjo Iro-
nman?

B. Komel: »Po lanskoletni 
poškodbi na atletskem tekmo-
vanju mi je ostalo za priprave 
približno šest mesecev. Pri 
kolegih triatloncih, ki so že 
opravili Ironmana, sem med 
treningi nabiral koristne in-
formacije in sam sestavljal 
mozaik priprav. Po pravici 
povedano sem se spustil v 
avanturo, ki je nisem najbolje 
poznal, vendar je bil Ironman 
moja življenjska želja, zato 
sem se za ta izziv zares dobro 
pripravil.«

Na startu Ironmana je 
bilo približno 700 tekmo-
valcev. Kakšen je bil obču-
tek na startu in kako vam 
je šlo v prvi disciplini – 
plavanju?

B. Komel: »Povedati mo-
ram, da sem se želel pred tek-
mo dobro spočiti, vendar ve-
čer pred tekmovanjem nisem 
spal niti minute. Pred startom 
sem čutil napetost, ko pa sem 
nase nadel neopren, sem bil 
popolnoma miren in pripra-
vljen na preizkušnjo. Na star-
tu v vodi je bila gneča in ob 
začetku plavanja ob pogledu 
skozi očala nisem videl niče-
sar, saj je ob obali Balatona več 
mulja in sam sem bil nekako v 
'popolni temi'. Po nekaj sto 
metrih od obale je bila voda 
zelo mlečna in je imela 22 sto-
pinj, tako da smo tekmovalci 
lahko plavali v neoprenu. V 
vodi sem se poizkušal čim bolj 
sprostiti, podaljšati zamah in 
zajeti zrak, kolikor so mi to 
sotekmovalci dovoljevali. Gre 
za posebno izkušnjo in s pla-
vanjem sem sam izredno zado-
voljen. Ustreza mi plavanje v 
neoprenu, ki me naredi veliko 
bolj plovnega. Za plavanje lah-
ko sedaj rečem, da je bil naj-

boljši del mojega Ironmana.«
Pred Ironmanom sami v 

kosu še niste prekolesarili 
180 kilometrov. Kako vam 
je šlo na kolesu?

B. Komel: »Kolesarska pre-
izkušnja je bila zares nekaj 
posebnega. V fazi treniranja 
je moj najdaljši kolesarski tre-
ning znašal 120 kilometrov, 
zato je bila to zame popolno-
ma nova preizkušnja. Moji 
strahovi pred tem delom tek-
me so bili predvsem bolečine 
v križu in morda še kakšne 
druge bolečine, vendar na 
sami progi nisem imel prav 
nobenih težav. Na poti nas je 
oviral močan veter, premagali 
smo tudi precejšnjo višinsko 
razliko – v vsakem krogu 500 
metrov, še najbolj oteževalna 
okoliščina v štirih krogih pa 
so bile slabe ceste. Za kolesar-
jenje lahko rečem, da je to tisti 
del, kjer ironmanci lahko naj-
več dobijo ali največ izgubijo. 
Vsak tekmovalec se je po svo-
je boril z zelo zahtevno traso, 
sam pa sem imel manjšo krizo 
na začetku tretjega kroga (ko-
lesarji so prevozili štiri kroge, 
dolge 45 km, op. a.). To je bila 
bolj fizična kriza, in ko sem 
jo premagal, nisem imel do 
konca Ironmana več nobenih 
težav.«

Po plavanju in kolesar-
jenju vas je čakala še ma-
ratonska tekaška razdalja. 
Kako težko je bilo teči ne-
kaj več kot 42 kilometrov?

B. Komel: »Po plavanju in 
kolesarjenju sem bil fizično 
in psihično še dokaj svež ter 
sem bil pripravljen na zadnji 
del Ironmana. Po končanem 
kolesarjenju sem si vzel rela-
tivno dolg odmor, da sem se 
preoblekel in pripravil na tek. 
Na teku nisem imel kakšnih 
posebnih težav, čeprav sem v 
začetku čutil, da tukaj delujejo 
druge mišice kot v vodi in na 

Podravska rekreativna te-
niška liga se je končala konec 
junija. V A-ligi so sodelovale le 
štiri ekipe, medtem ko se je v 
B-ligi v dveh skupinah med se-
boj merilo deset ekip. Tekme 
so se vrstile po vnaprej dolo-
čenem razporedu, pri čemer 
so organizatorji vestno upo-
števali določena pravila.

V A-ligi je 1. mesto zasedla 
ekipa Štraf & Goja s kapeta-
nom Tomažem Štrafelom, 2. 
mesto si je prislužil Williams 
Tenis Pub Team, 3, mesto TC 
Luka Nano elektronika in 4. 
TC Kidričevo. Ekipa TK Le-
nart je odpovedala sodelova-
nje.

V B-ligi je že tretje leto za-
pored 1. mesto zasedla ekipa 
Rafa Mb s kapetanom Alešem 

Jerotom. Na 2. mesto se je 
uvrstil TD Duplek, na 3. pa 
TC Luka Nano elektronika II. 
Četrti so bili člani TK Skorba, 
peti Fingušt mesnine Štajer-
ske, šesti Asfalti Ptuj, sedmi 
Williams Tenis Pub II, osmi 
Kapo dol, deveti ŠD Apače in 
deseti Štraf Team.

»S samo udeležbo smo bili 
zelo zadovoljni, prav tako so 
vse ekipe poskrbele za pri-
jetno vzdušje, kadar so bile 
gostiteljice. V prihodnjem 
letu pričakujemo še več ekip 
v B-ligi, za A-ligo pa bomo pri-
redili pravila, tako da bo tudi 
tukaj več sodelujočih ekip. 
Naš osnovni namen je, da ligo 
razširimo tudi v druge regije, 
saj je naše glavno vodilo prav 
druženje,« je povedal vodja 

lige Sebastjan Gajser.
V prihodnje bo odigrano še 

razigravanje za A-ligo, kjer bo 
zadnja ekipa 1. lige, TC Kidri-
čevo, odigrala dvoboj z ekipo 
Rafa Mb, ki je v B-ligi osvojila 
prvo mesto.

Zaključni turnir 
dvojic

Zaključni turnir je potekal 
21. 6. v TC Luka. Udeležilo se 
ga je 16 parov, ki so bili na-
ključno izžrebani. Zmagoval-
ca sta postala Aleš Jagarinec 
(TC Luka Nano elektronika) 
in Martin Šlamberger (TK 
Skorba). 

Za popestritev tekmova-
nja je bil izveden še turnir v 

pikadu, potekalo pa je tudi 

glasovanje za najlepšega ude-

leženca PRKT. V pikadu je 1. 

mesto zasedel Blaž Kocjan 

(TC Luka Nano elektronika), 

sledila sta mu Sebastjan Go-
ričan (Asfalti Ptuj) in Jernej 
Sagadin (TK Skorba). V izbo-

ru za najlepšega igralca je naj-

več glasov dobil Frenk Žitnik 

(Nano elektronika), sledila pa 

sta mu Milan Kolarič (Willi-

ams Pub Team) in Aleš Jerot 

(Rafa Mb).

»Na koncu se želim vsem 

udeležencem zahvaliti za do-

bro voljo in sodelovanje, hkra-

ti pa jih vabim, da se drugo 

leto spet vidimo,« je povedal 

Sebastjan Gajser.
UR

Ironman �  Branimir Komel na preizkušnji na Madžarskem

»Na cilju sem imel evforičen občutek«

Tenis � Podravska rekreativna teniška liga

V A-ligi najboljši Štraf & Goya, v B-ligi Rafa MB

Branimir Komel je na Madžarskem sodeloval na svojem prvem 
Ironmanu.

kolesu. Teklo se je ob nekem 
sprehajališču, kjer so bili na 
levi in desni strani gledalci, ki 
so spodbujali vse tekmovalce. 
Tako sem hitro 'padel' v svoj 
ritem teka in sem nato pridno 
nabiral kilometre ter v svojem 
tempu pritekel do cilja.«

Kako vam je generalno 
uspel nastop?

B. Komel: »Moram reči, da 
mi je na prvem Ironmanu vse 

Zaključna fotografija najboljših posameznikov in ekip letošnje sezone PRTL.

Branimir Komel: »V fazi treniranja je moj najdaljši kolesarski trening znašal 120 km, zato je bilo 
kolesarjenje na 180 km dolgi progi popolnoma nova izkušnja.«
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Z organizacijo 9. medna-

rodnega športnega srečanja 

v vrtnem kegljanju za slepe 

in slabovidne treh držav, ki 

je bilo 5. julija v Gorišnici, je 

Medobčinsko društvo slepih 

in slabovidnih (MDDS) Ptuj 

izpolnilo del prevzetih obve-

znosti iz tega sporazuma. Pri 

tem so mu pomagali v občini 

Gorišnica, DU Gorišnica, PGD 

Gorišnica in v ŠD Ptuju, ki je 

prispevalo sodnika Borisa 

Žlendra. Zahvalili pa so se tudi 

županu Gorišnice Jožefu Ko-

kotu in aktivu kmečkih žena. 

Predsednik (MDDS) Ptuj Janez 

Solina je vsem, ki so v soboto 

prišli v Gorišnico, zaželel pri-

jetno počutje, tekmovalcem 

pa obilo športnih uspehov.

V Gorišnici so ponosni, da je 

letošnje mednarodno športno 

srečanje slepih in slabovidnih 

potekalo pri njih, je povedal 

gorišniški župan. Predsednik 

Združenja slepih in slabovi-

dnih iz Lentija Bela Kovač se 

je zahvalil za prisrčen sprejem 

in povabilo za sodelovanje. 

Zelo so zadovoljni s sodelo-

vanjem med slepimi in slabo-

vidnimi treh držav. Gostitelj 

10. srečanja bo Čakovec, kjer 

Ptujčane že sedaj vabijo tudi k 

preizkušanju tretje discipline, 

elektronskega pikada, kjer so 

izjemno močni, je povedala 

predsednica Združenja slepih 

Medžimurske županije Čako-

vec Marija Ciglar.

Solina je v soboto izziv 

sprejel, hkrati pa povedal, da 

so z elektronskimi pikadi od 

nedavnega opremljena vsa 

medobčinska društva slepih 

in slabovidnih Slovenije, naba-

vila jih je Zveza slepih in sla-

bovidnih Slovenije. 

Četudi naj bi športni duh 

prevladoval, je v prvi vrsti šlo 

za druženje in utrjevanje so-

delovanja, so poudarili špor-

tniki. Za pokale in priznanja 

se je skupaj potegovalo 44 

športnikov. V vrtnem keglja-

nju je tekmovalo osem ekip. 

Prvo mesto je osvojila moška 

ekipa MDDS Ptuj s 185 podrti-

mi keglji, druga je bila ptujska 

ženska ekipa s 142 podrtimi 

keglji, tretja pa Murska Sobo-

ta – druga ekipa, s prav tako 

142 podrtimi keglji. V šahu je 

prvo mesto zasedla ekipa Ptu-

ja, druga je bila ekipa Murske 

Sobote, tretja pa ekipa Lentija. 

Najboljše ekipe so prejele po-

kale, zahvale za sodelovanje 

pa so prejela vsa društva.

V kulturnem programu 

otvoritvene slovesnosti 9. 

mednarodnega športnega 

srečanja slepih in slabovidnih 

športnikov Murske Sobote, 

Lentija, Čakovca in Ptuja so 

nastopili člani pevske skupine 

MDDS ter Jesenski biseri DU 

Gorišnica.Veselo je bilo tudi 

na popoldanskem druženju.
MG

Po številnih dogodkih, s kateri-

mi so obeležili občinski praznik, se 

bodo pri Svetem Tomažu že v krat-

kem ponovno veselili. Konec julija 

se namreč izteče rok za dokončanje 

novega vrtca, mesec dni pozneje 

pa bo zgrajena tudi kanalizacija. 

Izgradnja novega štirioddelčnega 

vrtca površine dobrih 600 kvadra-

tnih metrov poteka brez zapletov 

in bo končana do pogodbenega 

roka. Investicijska vrednost znaša 

1.239.240,84 evra, iz Evropskega 

sklada za regionalni razvoj pa so 

prejeli 820.853,24 evra. Gradbeno-

obrtniška dela, strojne instalacije 

ter elektroinstalacijska dela je izve-

dlo Cestno podjetje Murska Sobota, 

sedaj pa Lesnina MG iz Ljubljane 

namešča opremo. V sklopu novega 

vrtca, ki ga bodo otroci lahko priče-

li obiskovati že v teh počitnicah, bo 

urejeno tudi novo zunanje otroško 

igrišče. Oprema in igrala bodo stali 

okoli 90.000 evrov.

Kanalizacija za 30 
gospodinjstev

Cestno podjetje Ptuj v teh dneh 

pospešeno gradi kanalizacijsko 

omrežje. Gre za izgradnjo sistema 

fekalne kanalizacije v skupni dolžini 

približno 3.100 metrov z dvema pre-

črpališčema. Na kanalizacijski sistem 

s ČN 500 PE bo tako v dveh letih po 

koncu del, to je v letih 2015–2016, 

priključenih 30 novih gospodinjstev 

oziroma nekaj več kot 100 prebival-

cev. Vrednost investicije po pogod-

bi, sklenjeni z izvajalcem del, znaša 

nekaj več kot 600.000 evrov, gradnja 

pa je sofinancirana iz RRP. Razliko 

bo iz lastnega proračuna pokrila ob-

čina. Poleg povečanja kakovosti ži-

vljenja prebivalcev dela naselij Sveti 

Tomaž in Koračice pa bo z izgradnjo 

kanalizacije preprečeno nadaljnjo 

onesnaževanja podtalnice na ome-

njenem območju in izboljšanje kako-

vosti vode v potoku Lešnica.
Miha Šoštarič

Sveti Tomaž � Ob letošnjem občinskem prazniku

V znamenju vrtca in kanalizacije
V občini Sveti Tomaž so v okviru letošnjega praznika pripravili številne prireditve, v sklopu ešalona društev, ki jih tudi v tej majhni občini ne manjka, pa je župan 
Mirko Cvetko podelil posebne zahvale občine. Priznanj in plaket namreč ne podeljujejo vsako leto, temveč vsako drugo leto.

Foto: Črtomir Goznik

Deveto mednarodno športno srečanje slepih in slabovidnih treh dr-
žav je podprla tudi občina Gorišnica.

Gorišnica � Deveto mednarodno športno 
srečanje slepih in slabovidnih treh držav

Tekmovali in osveščali
V začetku julija leta 2013 so predstavniki Medobčinskega društva slepih in sla-
bovidnih Murska Sobota, Feherbottala a Kerka menten Lenti, Udruge slijepih 
Medžumurske županije Čakovec in Medobčinskega društva slepih in slabovi-
dnih Ptuj podpisali dogovor o medsebojnem sodelovanju. 

Tokrat so posebne zahvale prejeli ekipa starejših gasilk PGD Trnovci. Zahvale so bile deležne tudi članice Društva 
gospodinj Sveti Tomaž Marija Žinko Ljudmila Cizerl ter Minka Brumen. Zahvalno listino je v svojem imenu in imenu 
učencev tamkajšnje osnovne šole prejel učitelj športne vzgoje Herman Prejac. Cvetko je tokrat nagradil tudi učenki 
Bredo Gašparič in Lauro Sirc, ki sta sodelovali na natečaju Voda, uničevalka domov ter prejeli diplomi. Zahvalno pri-
znanje je prejela mladinska ekipa Kluba malega nogometa Sveti Tomaž, prav tako pa tudi Jožica Rajh, ki ji je Borut 
Pahor na Brdu konec junija podelil priznanje za dolgoletno delo v Rdečem križu Slovenije.

Foto: Štefan Hozyan

Prejemniki posebne zahvale občine Sveti Tomaž so tudi mladi nogometaši, ki so osvojili drugo mesto v državnem 
prvenstvu v malem nogometu.

Mihovce-Dragonja vas � Proslavili 17. dan 
gasilcev GZ Kidričevo

Biti gasilec ni samo 
humano, ampak častno
Člani PGD Mihovce-Dragonja vas so skupaj z GZ Kidričevo prvo julijsko nedeljo 
pripravili tradicionalno tekmovanje za memorial Zvonka Jeriča in osrednjo slo-
vesnost ob 17. dnevu gasilcev GZ Kidričevo.

Sredi vasi je svoje znanje in 

spretnosti s področja gasilstva 

dokazovalo 16 ekip članic in 

članov domačega in okoliških 

gasilskih društev. V konkuren-

ci članic so zmagovalni pokal 

osvojile gasilke iz PGD Sovjak, 

med člani pa ekipa iz PGD 

Podgorci.

Slovesnost ob 17. Dnevu 

gasilcev GZ Kidričevo so nato 

nadaljevali z gasilsko parado 

skozi vas, v kateri je sodelo-

valo 132 uniformiranih gasilk 

in gasilcev ter veliko gasilske 

mladine. Zbranim pod veli-

kim prireditvenim šotorom 

je zaželel dobrodošlico Sreč-

ko Godec, predsednik PGD 

Mihovce-Dragonja vas, ki je 

izrazil veselje nad dobro ude-

ležbo v gasilskem tekmovanju, 

saj je na njem sodelovalo blizu 

200 udeležencev. Poudaril je, 

da ima gasilstvo v tem kraju 

88-letno tradicijo, ki jo s po-

nosom gojijo in utrjujejo tudi 

za prihodnje rodove, posebej 

pa so veseli, da je v gasilskih 

vrstah tudi vedno več mladih. 

V imenu občine Kidričevo je 

gasilkam in gasilcem ob pra-

zniku čestital župan Anton 
Leskovar. V imenu uprav-

nega odbora Gasilske zveze 

Slovenije in GZ Kidričevo je 

na izreden pomen gasilske or-

ganizacije opozoril Uroš Le-
skovar, pridružil pa se mu je 

tudi namestnik poveljnika Ga-

silske zveze Slovenije Zvonko 
Glažar, ki je vsem gasilcem 

ob prazniku čestital ter pou-

daril, da biti gasilec ni samo 

humano, ampak predvsem 

tudi častno.

Na slovesnosti so enajstim 

zaslužnim gasilkam in gasil-

cem, ki so se pri svojem delu v 

minulem obdobju še posebej 

izkazali, izročili odlikovanja 

Gasilske zveze Slovenije in 

priznanja GZ Kidričevo. Pre-

jeli so jih Franc Marčič, Aleš 

Predikaka, Anton Drevenšek, 

Zdenko Belšak, Anton Valen-

tan, Franc Štefančič, Boštjan 

Drevenšek, Zvezdana Godec, 

Simona Belca, Anton Kajič in 

Drago Muršec. 
M. Ozmec

Foto: M. Ozmec

Dobitniki odlikovanj GZS in 
GZ Kidričevo v družbi s kidri-
čevskim županom Antonom 
Leskovarjem (levo) in Zvonkom 
Glažerjem iz GZS.

Foto: M. Ozmec

V gasilskem tekmovanju za pokal Zvonka Jeriča je sodelovalo bli-
zu 200 gasilk in gasilcev iz 16 gasilskih društev.
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Piše: Mateja Toplak � Življenje med Grki in Turki (3. del)

Otok lepote in ljubezni,
 a tudi konfliktov in sovraštva

Foto: arhiv

Foto: Mateja Toplak

Ko združimo zemljevida grškega in turškega dela Nikozije, nasta-
ne popoln krog, ki označuje staro mestno jedro, obdano z zidom. 
Domačini pa na žalost mesta ne dojemajo kot enega samega, 
temveč kot dve ločeni enoti …

Foto: Mateja Toplak

Nikozija je edina prestolnica na svetu, ki jo še vedno deli meja.

Svet je majhen
PoZDRAVljen(,) dopust!

Ko pride čas dopusta in se od-

pravimo na počitnice, si seveda 

želimo, da nam dnevi, za katere 

smo skrbno varčevali vse leto, 

minejo čim bolj brezskrbno in 

seveda, da smo zdravi, predvsem 

pa, da so zdravi otroci, če potuje-

jo z nami. Kadar potujemo v ob-

močju Evropske unije, si je pred potovanjem men-

da zelo priporočljivo pridobiti kartico evropskega 

zavarovanja.

Tudi moj letošnji dopust je, kot že nekaj let do se-

daj, minil preko meje pri južnih sosedih – v Kvarner-

ju. Seveda sem tudi za vso družino vedno uredila to 

menda zelo priporočljivo evropsko zavarovanje, za 

katerega sem, kot večina, vedno upala, da je zgolj 

formalnost, ki jo pač moram urediti zaradi boljšega 

občutka na potovanju. Priznam, že sama misel na 

to, da mi bo na dopustu zbolel otrok in se bom mo-

rala z njim poditi po tujih zdravstvenih ustanovah, 

mi je bila zelo neprijetna … in se je tudi zgodilo, da 

smo jo že kdaj kak dan predčasno mahnili raje do-

mov, kot da bi obiskali zdravnika nekje tam. Zakaj? 

Mja, saj veste, domače je le domače … Vsaj tako sem 

do nedavnega mislila, da je lahko obravnava tuj-

ca zgolj hitra »turistična obravnava«. Pa se je letos 

primerilo, da smo, žal, morali z otrokom obiskati 

ambulanto nujne medicinske pomoči na Krku. Na 

moje veliko presenečenje je bila obravnava otroka 

v ambulanti vse prej kot »turistična«. Poklon zdrav-

niku, ki je na hodniku sprejel mojega otroka in 

naju pospremil v ordinacijo. A ste kdaj doživeli, da 

bi vam doktor ob sprejemu v ordinaciji dal roko in 

se vam predstavil … ali da bi se celo na tak način 

predstavil otroku? Ne, tudi meni se še do tistega dne 

ni. Vsak zdravnik v dežurni ambulanti se je namreč 

»predstavil« le z žigom, ki me je pospremil na kosu 

papirja ob odhodu iz ordinacije. Res je, da to še zda-

leč ne pomeni, da bo bolnik temeljito pregledan. A v 

mojem primeru je sledilo tudi to. Zdravnik je opra-

vil res temeljit pregled, vprašal vsako podrobnost, in 

kar me je tudi presenetilo, z otrokom, ki seveda ne 

razume hrvaško, se je trudil pogovarjati tako, da ga 

je tudi otrok lahko zelo veliko razumel; torej, če že 

ni govoril slovensko, se je zelo trudil iskati besedje, 

ki si je v obeh jezikih zelo podobno. Skratka, pregled 

še zdaleč ni bil kratek in kar mimogrede, ampak je 

trajal debelih 20 minut ali še celo kakšno minutko 

dlje. Iz ambulante seveda kljub temu nisem odpelja-

la popolnoma zdravega otroka, ampak že občutek, 

da nisi le številka, je pripomogel, da smo se vsi sku-

paj počutili veliko bolje.

Kartica evropskega zavarovanja – prav nihče 

me ni vprašal po njej, nisem je potrebovala, ker tu-

ristična ambulanta, ki sem jo obiskala, nima skle-

njenega sporazuma … Zato je treba storitev plačati 

– takoj. A ker smo z otrokom kot burja odvihrali v 

ambulanto, seveda v svoji nevednosti nisem zraven 

vzela denarja, sem pa vzela kartico in dopis, ki jo 

mora spremljati. A je bila k sreči zdravniku to za-

dnja skrb, zato smo se dogovorili, da lahko plačilo 

opravimo kasneje, ko smo tudi dobili račun in do-

kumentacijo, s čimer bomo pri nas predložili vlogo 

za vračilo stroškov in čakali na (morda celo le del-

no) povračilo denarja kak mesec ali še dlje. Pač še 

ena papirologija …

Želim vam brezskrben dopust z veliko mero 

zdravja in ne pozabite na kartico evropskega zava-

rovanja, saj veste, predvsem za boljši občutek!
Lea Skok Vaupotič

Starše � Društvo Ajda 
skrbi za buče

V občini Starše so zelo aktiv-

ne tudi vse občanke. Dobrih 

30 let so delovale kot Aktiv 

kmečkih žena, nato pa so pred 

tremi leti ustanovile društvo 

Ajda, kjer je danes več kot 130 

članic. Kot je povedala predse-

dnica Janja Golob iz Zlatoličja, 

sodelujejo pri skoraj večini 

prireditev, predvsem s svojimi 

dobrotami. Ob prireditvi Poz-

drav jeseni so po navadi pekle 

pecivo, lani pa so obiskovalce 

navdušile s palačinkami z buč-

nim sladoledom in posebnim 

bučnim prelivom. Lansko leto 

so za druženje na Pagu spekle 

kar 200 kg peciva. Društvo 
Ajda je od občine dobilo 80 
arov veliko njivo, kjer pride-
lujejo buče in koruzo, letos pa 
so začele še urejati zeliščni vrt. 
»Dela na njivi ni malo, vendar 
stopimo skupaj in je veliko 
lažje. Skupaj se trudimo ohra-
njati buče v svojem okolju, ki 
so bile pomembna poljščina 
naših prednikov.« Vsako leto 
pridelajo okoli 150–200 li-
trov bučnega olja, ki ga nato 
odkupi občina za darila. Vsak 
petek zvečer si po navadi vza-
mejo čas za ročna dela, kjer ne 
manjka smeha in dobre volje. 
Skupaj pa se odpravijo tudi na 
izlete, ko poskušajo združiti 
prijetno s koristnim.

EK

Foto: Mateja Toplak

Na ozemlju Združenih narodov so otroci okrasili zidove, ki dajejo 
upanje na lepšo prihodnost.

Dandanes živita naroda po-
polnoma ločeno, drug mimo 
drugega. Na primer: če poteka 
festival, koncert ali kakršen koli 
drug dogodek na turški strani, 
prebivalci, ki živijo na grški, 
o tem ne vedo ničesar, zato se 
dogodka seveda ne udeležijo. 
Sumim pa, da ne enih ne drugih 
dogajanje preko meje sploh ne 
zanima.

Vsak dan, in to za isto mizo, 
malicam s ciprskimi Turki in 
Grki, kar tukaj ni niti približno 
vsakdanje, a morda nekoč spet 
bo. Vsaka medalja ima vedno 
dve plati. V coni Združenih 

narodov, kjer opravljam stro-
kovno prakso, za nastalo stanje 
ne krivimo nikogar. Želimo reši-
tev tega že desetletja aktualnega 
političnega vprašanja, a nič ne 
kaže, da se bo situacija kaj kma-
lu spremenila. Ljudje bodo zelo 
težko pozabili na krvave pokole 
in etnične spopade, a upanje 
ostaja. Na koncu koncev so vsi 
prebivalci še vedno Ciprčani, ne 
glede na to, ali so po narodnosti 
Turki ali Grki.

Otok sonca, Ciper, je rojstni 
kraj Afrodite, boginje lepote in 
ljubezni, morda bo slednja na 
koncu vendarle zmagala …

Zidovi se pojavljajo nena-
doma, kar sredi poti. Ni težko 
opaziti, da so bili dozidani 
naknadno, in to s točno dolo-
čenim namenom. Nikozija je 
edina prestolnica na svetu, ki 
jo še vedno deli meja in kjer 
za zidovi in bodečimi žicami 
ozemlje že štiri desetletja stra-
žijo vojaki.

Ciper je lociran na stičišču 
treh kontinentov (Evrope, Azije 
in Afrike), zato je že od nekdaj 
privabljal številne narode in civi-
lizacije. Skozi stoletja je bil pod 
vladavino Asircev, Feničanov, 
Perzijcev, Grkov, Egipčanov, Ri-
mljanov …, v novejšem času pa 
Turkov in Britancev. Svoj zna-
čilni grški karakter je pridobil v 
času, ko so tukaj živeli Mikenci 
(med 13. in 11. stoletjem pr. n. 
št.). Otočani so, kljub kasnejšim 
številnim obdobjem pod tujo 
vladavino, vse do danes uspeli 
ohraniti grški jezik ter kulturno 
dediščino in tako posledično 
obdržati grško identiteto. Ne 
smemo pa pozabiti, da na oto-
ku, sicer v manjšini, živijo tudi 
Turki. Stoletja so bili odnosi 
med obema skupnostma miro-
ljubni in prijateljski, a na žalost 
več ni tako. Vse do leta 1879 je 
bil otok del turškega cesarstva, 
nato pa je prešel pod britan-
sko upravo. Vpliv tega obdobja 
je pustil sledi vse do danes, saj 
promet še zmeraj poteka po levi 
strani ceste, vtičnice so prilago-
jene britanskim standardom, 
skorajda vsi prebivalci pa odlič-
no obvladajo angleško. Ciprčani 
so bili tako od nekdaj pod tujo 
vladavino, zato so si neizmerno 
želeli neodvisnosti. Ko pa so jo 
leta 1960 končno pridobili, so se 
med etičnima skupnostma poja-
vile težave. Ironija.

V novo nastali državi je bila 
namreč izvršilna moč, glede na 
razmerje med turškimi in gr-
škimi Ciprčani, razdeljena ne-
pravično, kar je povzročilo prve 
spore. Turki, ki so bili v manj-
šini, so se počutili izključeni 
in zapostavljeni, Grki, ki pa so 
predstavljali večinski del prebi-
valstva (še zmeraj ga), pa tega ni-
kakor niso priznali. Trenje med 
narodoma je kmalu vodilo do 
spopadov, do t. i. krvavega boži-
ča 1963 (Bloody Christmas), ki 
je najprej izbruhnil v Nikoziji, 
nato pa se razširil po preostalem 
delu otoka. Posredovati so mo-
rale celo mirovne enote Orga-
nizacije združenih narodov, saj 

Ciprčani enostavno niso našli 
skupnega jezika. Ciprski Grki 
so bili odločeni obdržati eno-
tno državo, turško govoreči del 
prebivalstva pa je, pod močnim 
vplivom Turčije, strmel k etnični 
segregaciji in geografski razdeli-
tvi obeh skupnosti. Najprej se je 
v ciprsko vlado vmešala Grčija, 
a kmalu je Turčija zadala odlo-
čilen protiudarec. Leta 1974 je 
vdrla na otok, zasedla severni 
del ter tako razdelila to malo 
otoško državico, z nekaj manj 
kot 1.200.000 prebivalci, na dva 
dela. Tokrat so mirovne enote 
Organizacije združenih narodov 
odločno posredovale ter med 
obema deloma otoka vzpostavile 
območje nikogaršnje zemlje, t. i. 
Zeleno mejo (Green Line), ki se 
vije čez celoten otok v skupni 
dolžini neverjetnih 180 kilome-
trov. Svetovna javnost je turško 
akcijo zaradi grobe kršitve med-
narodnega prava in ustanovne li-
stine ZN seveda ostro obsodila, 
a turška vojska se ni umaknila.

Zasedba severnega dela otoka 
je povzročila katastrofalne posle-
dice. Tisoči so bili umorjeni, več 
kot 160.000 grških Ciprčanov, ki 
so živeli na severu otoka, je bilo 
pregnanih iz domačega kraja – 
postali so begunci na lastnem 
otoku! Istočasno pa je bilo okoli 
60.000 turških Ciprčanov, ki so 
živeli na jugu, izgnanih na sever, 
kjer je bila ustanovljena Turška 
republika Severni Ciper. Državo 
priznava le Turčija, od katere je 
republika ekonomsko, politično 
in vojaško odvisna. Da bi okrepi-
la narodno identiteto, je Turčija 
na ozemlje Severnega Cipra nase-
lila vsaj 40.000 turških civilistov.



Kako ravnati z 
lončnicami, ko 
gremo na dopust

Mnogi se odpravljate na 
počitnice, zato ste v skrbeh za 
sobne rastline, balkonska kori-
ta in posodovke doma. Po ve-
čini za njih poskrbijo dobri so-
sedje ali sorodniki. Da bi jim 
vsaj malo olajšali delo, lahko 
naredite priročen, avtomatski 
namakalni sistem. Sama sem 
ga že preizkusila in res deluje.

Vse sobne rastline, ki jih 
lahko prenašate, postavimo 
skupaj v najhladnejši, a še ve-
dno svetel prostor. Najprej vse 
lončke zalijemo. Nato jih po-
stavim v krogu okoli večje po-
sode, v katero nalijemo vodo. 
Kako velika je ta posoda, je 
odvisno tudi od tega, koliko 
rastlin želite zalivati. Upam, 
da imate doma kakšno staro 
rjuho ali brisačo, ki je ne boste 
več pogrešali. Raztrgajte jo na 
približno 10 cm široke trako-
ve, dolgi pa naj bodo tako, da 
sežejo od posode do rastlin, pa 
še oviti jih moramo po zemlji 
okoli rastline. Te trakove nato 
zmočimo, zvijemo v spiralo in 
en konec položimo v posodo 
z vodo tako, da seže do dna, 
drugi konec pa ovijemo po 
zemlji okoli rastline, lahko ga 
na nekaterih mestih tudi za-
kopljemo v zemljo. 

Orhideje običajno čisto do-
bro preživijo tudi brez zaliva-
nja do deset dni. Lahko pa jim 
pomagate tako, da jih vzamete 
iz okrasnih loncev, dobro zali-
jete, pustite, da voda odteče iz 
lonca, nato pa jih postavite tik 
nad posodo, polno vode. To 
naredimo tako, da na posodo 
z vodo postavimo lesene palč-
ke, ki bodo držale lonec. Tam 

se bodo orhideje 10 dni čisto 
dobro počutile.

Veliko rastlin pa seveda ne 
moremo prenašati okoli. Lah-
ko naredimo podobno, vsaki 
damo lonec z vodo, vendar 
bo ena potrebovala več trakov. 
Lahko pa vsaki postavimo po-
doben »namakalni sistem«, ki 
ga uporabljamo za plodovke 
na vrtu. Večjim plastenkam 
(1,5 l) odrežemo dno in od-
stranimo zamašek. Zakoplje-
mo jih v zemljo nekje do po-
lovice okoli rastline tako, da 
gleda iz zemlje dno plastenke. 
Skozi odrezano dno vanjo na-
lijemo vodo, rastlino pa pred 
odhodom še dobro zalijemo. 
Če govorimo o zelo velikih 
loncih in rastlinah, zakoplje-
mo okoli rastline večje število 
plastenk. Zamislimo si, koliko 
litrov vode bi v dneh, ko smo 
na dopustu, drugače dodali 
rastlini. Dodamo še plastenko 
več. Rastlina si tako vzame to-
liko, kolikor potrebuje.

Enak način uporabimo za 
posodovke na prostem, če je 
možno, jih za teh nekaj dni 
prestavimo nekam v senco. 
Tako bodo potrebovale manj 
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Moje cvetje � Miša Pušenjak, specialistka za zelenjadarstvo in okrasne rastline

Vlažno in ne preveč vroče poletje
Spet lahko vidimo, kako narava lepo izravnava vse svoje početje. Lansko leto smo se kuhali na visokih temperaturah, letos 
pa mnogi jamrajo, da jih zebe. Živimo pač na takem koncu sveta, kjer je vse mogoče. Temu se moramo preprosto prila-
goditi. Letošnje vreme res ne prizanaša rastlinam, zato se je treba sprijazniti s tem, da bodo nekatere tudi propadle zaradi 
bolezni. Pa najprej k lepšim temam, dopustu.

Foto: Miša Pušenjak

Tako postavimo orhideje nad večjo posodo z vodo in zdržale bodo 
več kakor 10 dni.

Foto: Miša Pušenjak

Nenavadni znaki na paradižniku niso krompirjeva plesen, so znaki 
sive plesni.

Vir: www.klubgaia.si

Foto: Miša Pušenjak

Zalivanje s trakom

Pripravek iz česna 

česen

Brozga: zelišča 24 ur namakamo v vodi, 
nato pol ure prekuhamo na počasnem 
ognju, ohladimo in precedimo.

500 g listov in strokov 
(uporabimo poškodo-

vane)
10 l vode

1:10 razredčeno

Čaj naredimo tako, da zelišča prelijemo 
z vrelo vodo, pustimo 15 minut, odcedi-
mo in ohladimo 

70 g rastlinskih delov 
in strokov

1 l vode
Več ur naj stoji (čez noč)

posebej letos ne. Kolikokrat jo 
bomo morali polniti, je spet 
odvisno od vrste in števila ra-
stlin, ki jih imamo zasajene v 
koritu. Gre namreč zato, da si 
mi ne želimo, da bi se korenine 
rastlin razvile samo v posodi z 
rezervo vode. To bi se zgodi-
lo, če bi samo polnili rezervo. 
Take rastline ne bi bile zdrave 
in bi jih hitro prevrnil veter ali 
naliv. Vodna rezerva tudi ne 
pomeni, da bomo manj zaliva-
li. Pomeni le, da bomo zalivali 
manj pogosto, da rastlinam čez 
dan v vročini ne bo zmanjkalo 
vode in da lahko v ista korita 
kombiniramo rastline, ki so 
zelo žejne, s tistimi, ki ne po-
trebujejo tako veliko vode. Ko 
zalivamo, pa pač potrošimo 
večjo količino vode.

Zelenjavni vrt v 
letošnjem poletju 

Poleg številnih težav, ki jih 
med vrtnine prinaša letošnje 
vreme, se je začela v rastlinja-
kih močneje pojavljati še siva 
plesen (Botryitis cinerea). To 
je tipična bolezen slabosti, ran 
in seveda visoke zračne vlage. 
Ko pa se pojavi tako izredno 
vlažno poletje, obenem pa 
temperature kljub temu dose-
gajo 25 oC in več, je nujno, da 
se rastlinjaki res zračijo. Kljub 
temu da se vam zdi, da je hla-

vode. Drugače uporabimo ve-
čje število plastenk.

Največja težava so balkon-
ska korita. Za ta ni neke take 
enostavne rešitve. Tisti, ki 
imate korita z vodno rezervo, 
ste lahko nekoliko mirnejši, 
saj bo za prijazne sosede neko-
liko manj dela.

Korita z vodno 
rezervo imajo 
letos druge težave

V lanskem letu so nam res 
prišla prav, saj je zaradi izredno 
visokih temperatur in močne-
ga sončnega obsevanja voda iz 
korit izhlapevala hitreje, kot 
smo lahko zalivali. Letos pa 
imamo težave. Vodo iz korit 
je nujno odvajati. Upam, da 
imajo vaša dna posebne odpr-
tine v ta namen.

Še vedno mnogi sprašujete, 
kako zalivati rastline v koritih 
z vodno rezervo. Zalivamo ve-
dno tudi po zemlji, vendar le 
takrat, ko je zemlja suha. To 
preverimo s prsti. Letos je v 
bistvu bilo kar malo dni, ko je 
bilo zalivanje potrebno. Sama 
vodne rezerve sploh še ne bi 
napolnila letos. V običajnih 
vročih dnevih zalivamo taka 
korita vsak tretji dan, če pa je 
zelo vroče, pa pogosteje. To 
velja seveda, če imamo nasa-
jene žejne rastline. Indikator 
nam pokaže, koliko vode je v 
vodni rezervi. Preverjajte ga.

Mogoče še lahko pričaku-
jemo kaj vročih dni. Takrat 
rezervo napolnimo skozi odpr-
tino, ki je nameščena nekje v 
koritu. Pred polnjenjem vedno 
prevrite vremensko napoved 
in seveda, koliko vode je še v 
njej. Ne delati tega na pamet, 

dno, vedite, da je v rastlinjaku 
povsem zadosti toplo in naj 
vas ne zapelje, da bi jih pono-
či zapirali. Še bolje bi bilo, da 
bi tisti, ki to seveda lahko, va-
nje namestili celo ventilatorje. 
Pogosto le-ti rešijo težave prej 
kakor pripravki.

Siva plesen je letos mnoge 
prestrašila, saj se je močno 
pojavila tudi na listih para-
dižnika. Običajno se pojavi 
najprej na cvetovih, na pecljih 
cvetov, če smo natančni. Na 
njih opazimo sivo puhasto 
prevleko, cvetovi pa odpada-
jo. V tem primeru takoj od-
stranite vse te cvetove tako, 
da jih odrežete s škarjicami in 
takoj spustite v vrečke. Včasih 
jo najdemo tudi na plodovih, 

najpogosteje pri peclju vidi-
mo mehčanje tkiva, velike, 
rjave lise, ki nimajo ostrega 
roba. Kaj kmalu se na njih 
prav tako pojavi sivo-rjava do 
zelena puhasta prevleka. Letos 
pa se je ponekod množično 
pojavila tudi na listih. Na njih 
se pojavijo običajno rjavo sive, 
trikotne lise. Te so lahko na 
vseh delih lista in precej ve-
like. Zjutraj prav tako lahko 
opazimo puhaste prevleke na 
teh lisah. Stebla listov so po-
gosto rumena, lahko pa tudi 
na steblih rastlin najdemo 
rjave lise. Znaki lahko malo 
spominjajo na krompirjevo 
(paradižnikovo) plesen, le da 
je slednja nekako drugačna. 
Lise so bolj črne kakor sive, 
robovi lis navadno niso ostri, 
puhasta prevleka je bolj bela, 
manj opazna in jo vidimo pre-
težno samo zjutraj.

V primeru sive plesni na-
mreč običajni pripravki, ki jih 
ljudje radi uporabijo v strahu, 
ne pomagajo. Težava je tudi v 
tem, da v trgovini skoraj ne 
moremo kupiti ustreznih na-
ravnih, ekoloških pripravkov. 
Obstaja sicer pripravek, ki 
vsebuje bakterijo Bacillus sub-
tilis, a ga moramo uporabiti, 
preden postane težava velika. 
Kaj torej lahko naredimo? 

Prav tako napadene liste ta-

koj odstranimo. Po odstranje-
vanju listov uporabite zgoraj 
omenjeni pripravek, pri tem 
pa ne sme sijati sonce, upo-
rabimo ga pozno zvečer. Med 
doma narejenimi pripravki 
lahko pomaga samo pripra-
vek iz listov hrena. Seveda je 
dovolj močan tudi žajbljev 
čaj. Tudi pripravek iz listov 
čebule, česna, drobnjaka bi 
še ustrezal. Nikakor pa ne po-
magajo bakreni pripravki ali 
rmanov, timijanov pripravek, 
ki so uporabni pri krompirjevi 
plesni. Najpomembneje pa je, 
da v nadaljevanju še bolj zrači-
mo rastlinjak in po možnosti 
vanj namestimo ventilator.



Podjetje Offi  cial chart 
company je predstavilo ura-
dne podatke o najbolje pro-
dajanih albumih v prvi polo-
vici leta 2014. Šesti studijski 
album britanske zasedbe 
Coldplay Ghost stories, ki je 
izšel v maju, je bil v tem ob-
dobju prodan v 375.000 iz-
vodih, od tega samo v prvem 
tednu kar 168.000 primer-
kov. Skupina Coldplay je v 
svoji karieri v Veliki Britaniji 
uspela prodati že več kot 11 
milijonov svojih albumov. 
Na drugem mestu med naj-
bolje prodajanimi albumi v 
prvih šestih mesecih je Paolo 
Nutini in njegov album Ca-
ustic Love, ki so ga prodali 
v 329.000 izvodih. Tretji je 
album Halcyon days, ki ga 
je Ellie Goulding izdala že v 
letu 2012, a se odlično pro-
daja tudi letos, saj so pro-
dali 275.000 izvodov. Na 
četrtem mestu je Paloma 
Faith z albumom A perfect 
contradiction, prvo peterko 
pa zaključuje album In Th e 
lonely hour, ki ga je posnel 
mladi britanski glasbenik 
Sam Smith.

Top 10 najbolje prodaja-
nih albumov v prvi polovici 
leta 2014 v Veliki Britaniji:

1. Coldplay – Ghost 
stories

2. Paolo Nutini – Caustic 
love

3. Ellie Goulding – Hal-
cyon days

4. Paloma Faith – A per-
fect contradiction

5. Sam Smith – In the 
lonely hour

6. Pharrell Williams – Girl
7. Bastille – Bad blood
8.London grammar – If 

you wait
9. Beyonce – Beyonce

10. Arctic monkeys – AM
���

Ameriški glasbenik Lou 
Reed po svoji smrti služi več, 
kot je za čas svojega življe-
nja. Od smrti tega slavnega 
rock glasbenika ni minilo 
niti eno leto, kljub temu pa 
se je v tem času njegovo pre-
moženje povečalo za doda-

tnih 20,4 milijona dolarjev. 
Dve tretjini od tega zneska 
so navrgle avtorske pravice, 
s katerimi upravlja njegov 
manager Robert Gotterer. 
Lou Reed kljub svoji slavi ni-
koli kot samostojni izvajalec 
ni uspel posneti kakšne res 
velike svetovne uspešnice, še 
najuspešnejši je bil njegov al-
bum Sally can't dance iz leta 
1974, ki je prilezel do 10. 
mesta na uradni ameriški le-
stvici albumov. Veliko uspe-
šnejši je bil s svojo zasedbo 
Th e velvet underground, ki 
je na svetovno glasbeno sce-
no lansirala uspešnice, kot so 
Perfect day, Walk on the wild 
side in Satellite of love. 

���
Minilo je že 20 let od izida 

zadnjega albuma Th e division 
bell britanske rock skupine 
Pink Floyd. Po pisanju časo-
pisa Rolling Stone namerava-
jo člani te legendarne zasedbe 
v oktobru na trgovske police 
poslati novi studijski album 
z naslovom Th e endless river. 

Novico o novem albumu je 
na svojem twitterju objavila 
Polly Samson, žena pevca in 
kitarista skupine Davida Gil-
moura. Omenjeno novico pa 
je kasneje potrdil tudi Gil-
mourov predstavnik za stike 
z javnostmi. Na albumu, na 
katerem bodo same nove še 
nikoli objavljene skladbe, 
je sodelovala tudi pevka in 
igralka Durga McBroom-
Hudson, ki je s skupino Pink 
Floyd že sodelovala v osem-
desettih in devetdesetih letih 
prejšnjega stoletja.

���
Poglejmo še, katere skladbe 

so bile največkrat poslušane v 
prvi polovici letošnjega leta. 
Uradne statistične podatke je 
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BILBOARDOVIH VROČIH 100 (ZDA)

1. FANCY – IGGY AZALEA FT. CHARLI XCX
2. RUDE - MAGIC
3. PROBLEM – ARIANA GRANDE FT. IGGY 
AZALEA

UK TOP 100 (VELIKA BRITANIJA)
1. PROBLEM – ARIANA GRANDE FT. IGGY 
AZALEA
2. GHOST – ELLA HENDERSON
3. BUDAPEST – GEORGE EZRA

NEMČIJA
1. PRAYER IN C - LILLY WOOD& THE PRICK 
& ROBIN SCHULZ
2. AUF UNS – ANDREAS BOURANI
3. AU REVOIR – MARK FORSTER FT. SIDO

11. NEVER FELT SO GOODVE NEVELOOVEE N  – MICHAELHAAEAELL 
JACKSON & JUSTIN TIMEBRLAKEKSON &JACCKSSON STIN TIMEBRLA
2. LOVE RUNS OUTRUR S OUT – ONE REPUBLIC– ONE REPT
3. STAY WITH MEWIWIT – SAM SMITH– SAM SMITHE
4.  A SKY FULL OF STARSY FU F S  – COLDPLAAYOL
5. SING – ED SHEERAN– ED – EER
6. GHOSTST LLA HENDERSON– EL– HENDERSONTT
7. SUMMMMERMME – CALVIN HARRISS –
8. PROBBLEMEM ARIANA GRANDE FT. IGGY E FTFT. I – A IG 
AZALEAA
9. BUDAAPEEST GEORGE EZRA  – G–
10. LAY ME DOWNME OWE DO  – AVICII FT. ADAM LAMBERTADDAMM LA
11. LOVES ME NOT VESES ME – CRIS CAB

Z  Vami na frekvencah bo Janko Bezjak

pripravila in objavila agen-
cija Nielsen broadcoast data 
system. Omenjeno podjetje 
je zbiralo podatke iz glasbe-
nih portalov, kot so Spotify, 
Muve music, Rdio in seveda 
YouTube. Prvih deset skladb 
na lestvici je letos zabeležilo 
1,24 miljarde klikov, kar je 
8 % manj kot lani. Na pr-
vem mestu je z izjemnim 
rezultatom Katy Perry, njena 
uspešnica Dark Horse je za-
beležila 188.236.000 poslu-
šanj. Samo videospot za to 
skladbo je doživel 400 mili-
jovo klikov. Uspešna je bila 
tudi na Billboardovi lestvici, 
kjer se je na prvem mestu za-
držala kar osem tednov.

Top 10 najbolj posluša-
nih skladb prve polovice leta 
2014:

1. Katy Perry feat. Juicy J 
– Dark horse (188,236,000 

poslušanj)
2. John Legend – All of 
me (144,669,000 )
3. Jason Derulo feat. 

2 Chainz – Talk dirty 
(142,478,000 )

4. Pharrell Williams – Ha-
ppy (135,197,000 )

5. Idina Menzel – Let it 
go (129,128,000) 

6. Iggy Azalea feat. Charli 
XCX – Fancy (111,911,000)

7. Pitbull feat. Ke$ha – 
Timber (106,081,000)

8. DJ Snake & Lil Jon 
– Turn down for what 

(102,340,000)
9. Beyonce feat. Jay 

Z – Drunk in love ( 
92,694,0009

10. One Republic – Co-
unting stars (91,494,000)

Janko Bezjak

To je to

Komunikacija
Verjetno smo na tej točki vsi že 

seznanjeni, da je dandanes svet 
izjemno majhen, tesno prepleten, 
ljudje pa bolj povezani kot kadarkoli 
doslej. Stvari v naši družbi se premi-
kajo mnogo hitreje, prav tako se hi-
treje rešujejo tudi problemi ter ostale 

reči. Za večino tega pospeška je seveda kriv napredek na 
področju komunikacijskih tehnologij, saj če se je potoval-
ni čas sporočil še pred zgolj nekaj desetletji štel v dneh 
ali celo tednih, se slednji te dni meri v milisekundah ali 
sekundah. Povsem običajno je postalo, da sporočila pre-
jemnika dosežejo, še preden se človeški um tega lahko 
sploh zave.

A zdi se, da se naš um tega v določenih primerih še 
kar ni privadil, saj se odgovori na sporočila, še posebej 
kadar gre za uradne zadeve, premnogokrat »izgubijo«. Za 
vas ne vem, vendar mene osebno takšna komunikacijska 
(ne)kultura precej zmoti, kajti odgovor na elektronsko spo-
ročilo prav nič ne stane. Saj ne pričakujem večstranskih 
izpovedi, pač pa vsaj kakšno vrstico, ki mi da vedeti, da je 
nekdo sporočilo prejel in prebral; zaradi mene me lahko 
prejemnik tudi pošlje kam, dokler vsaj vem, da je sporoči-
lo prebral. A morda zahtevam preveč? Je ideja, da je odgo-
varjanje na sporočila del osnovne kulture, in bontona zgolj 
del fantazije, ki s kruto realnostjo nima veliko skupnega? 
Če je temu res tako, me zanima, kdaj je vljudnost postala 
luksuzna dobrina, predraga, da bi z njo razpolagal vsak 
povprečen slehernik. Morda niti ne gre zmeraj za vpraša-
nje kakšne pretirane kulture, pač pa zgolj za nek korekten 
(uraden) odnos. Morebiti si domišljam, ampak mogoče 
je k počasni razgradnji »uradnega odnosa« do določene 
mere pripomogel tudi sodoben trend posameznikov, da 
med javnim/uradnim ter osebnim več ni stroge meje, pač 
pa je kar vse bolj ali manj osebno in ne pretirano resno. 
A to je en pogled na situacijo ... Ne gre pozabiti tudi na 
povsem praktičen vidik zadeve, saj se ne morem izogniti 
vprašanju, kaj je namen vsega izjemnega napredka na 
področju komunikacijske tehnologija, če slednjega ne iz-
koriščamo za kaj druga kot za zabavo ali zgolj za »zabija-
nje časa«?

Stvari se (v Sloveniji) mnogokrat premikajo precej poča-
si in za to je verjetno kar nekaj različnih vzrokov. Vendar 
ali ni morda mogoče, da je eden od razlogov tudi počasna 
in neučinkovita komunikacija? Konec koncev se s slednjo 
vse začne ter tudi konča. Morda se bo to zdelo kot nora, 
futuristična ideja, a morebiti bi lahko naredili prvi korak v 
boljšo prihodnost z boljšo in hitrejšo komunikacijo. Začen-
ši z odgovori na elektronska sporočila, še posebej tista, ki 
so naslovljena na javne ustanove.

Matic Hriberšek

Foto: facebook

Lou Reed
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SESTAVIL 
EDI

KLASINC

PRT
ZA

DEKO-
RACIJO

ZNAK
ZA

PREPLAH

GORA V
KARA-

VANKAH
(1627 m)

LOŠČ,
GLAZURA

PRSNI
KOŠ

ČLOVEKA

NANOS

FILM
JOHNA

WAYNEA

NEKDANJI
POBIRA-

LEC
DAVKOV

CUNJA,
KRPA

PREBIV.
ESTONIJE

3649 ZBIRATELJ,
KOLEKTOR

NASELJE
PRI

GORIČAH

AMERIŠKI
FILMSKI
IGRALEC

ALDA

NOŽEV
HRBET

TERMOVKA
NAŠ

IGRALEC
(MARKO)

LOJZE
SLAK PLAČ VOJAŠKO

POVELJSTVO
ATENSKA
TRDNJAVA

ZEMLJIŠKA
KNJIGAOTON

POLIČ

ČLOVEK,
KI

MODRO
GOVORI

ŠTOR,
PAROBEK ERBIJ

SMUČARKA
(ANA)

SANJE

PRT
BELE

BARVE

DOMAČA
ŽIVAL

PERZIJSKA
MAČKA

RIM. HIŠNI 
BOG

KUPČIJA
(ZASTAR.)

ITALEC

CESTNI
PREDOR

KARTING
DIRKALNIK

ITALIJ.
PESNIK

POTOPISEC
SEKELJ

EVROPSKI
VELETOK

PLAČILNO
SREDSTVO PLAN KAČA

UDAV
VRSTA

JADRNICE
ČLOVEŠKI

TRUP JOPICA

ALFI
NIPIČ

USTAVITEV
PLAČIL

ŽLAHTNA
KOVINA

PETER
SVET

NOČNO
ZABAVIŠČE

DEDNA
ZASNOVA JELAČIČ

PRITOK
DRAVE

PRI
ORMOŽU

NAŠ PEVEC
(MILAN)

GLAS
VRELE
VODE,

BOBOTANJE
JOSIP

STRITAR

FRANCOSKA 
IGRA

NA KARTE

GORA
V

JULIJCIH
(2050 m)

KRAJ
PRI

ŽIREH

BOŽJI HRAM POPUST,
ODBITEK

RANO-
CELNIK

OPOZORILO
Napis v gostilni: »Kdor pije, da 
bi pozabil, naj plača takoj!« 

☺☺☺
KIOSK
Policist je zalotil mladega fanta, 
ki se je povzpel na kiosk in se-
del na njemu.
»Ali tudi doma plezaš po kio-
sku?« ga je vprašal. 

☺☺☺
MAJHNA PORCIJA
Mož in žena sta v gostilni naro-
čila rižoto. Ko jima je natakar 
postregel je mož takoj začel 
jesti, žena pa je nekaj časa gle-
dala v krožnik, potem pa rekla: 
»Tako majhne porcije so nama 
prinesli, da se bom pritožila!«
»Bodi tiho in jej!« ji je rekel mož. 
»Še vesela boš, da si dobila 
tako malo!« 

☺☺☺
 BOJAZLJIV OČKA
»Moj oče je pa bojazljiv kot za-
jec!« je rekel Mihec mamici.
»Kako to misliš?«
»Vedno, kadar odideš na služ-
beno potovanje ga je strah in 
gre spat k sosedi!«

☺☺☺
STRANIŠČE
Meščanska družina na kmeč-
kem turizmu. Gospodar jim 
razkaže njihove prostore in stra-

nišče. Oče vpraša: »Ali ni strani-
šče malo predaleč od hiše?«
»Ni, če boste krenili pravoča-
sno!« jim je odgovoril kmet. 

☺☺☺
DOBER RAZLOG
»Janezek, zakaj ti domače nalo-
ge vedno piše očka?«
»Ker jih dedek ne zna, mami pa 
nikoli nima časa!« 

☺☺☺
BOMBONIERA
Zakonski par na Gorenjskem ta-
koj po poroki med darili zagleda 
lepo zavito bonboniero. Odprla 
sta jo, vzela vsak en čokoladni 
bombon iz nje in jo nato ponov-
no lepo zavila. Nekdo od svatov 
ju je opazoval, pristopil k njima 
in rekel: »Lahko bi ponudila tudi 
drugim!«
»Dragi moj, pomisli na to, da 
bova imela kmalu otroke!« se je 
oglasila nevesta. 

☺☺☺
NOGAVICE
»Žena, kam si dala moje nogavi-
ce za golf?« 
»Katere nogavice?« 
»No, tiste z osemnajstimi lu-
knjami!« 

☺☺☺
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Smeh ni greh
REŠITEV TE KRIŽANKE. Vodoravno: NAMET, ALAMO, DACAR, PRNJA, TERMALKA, ZLATOUST, SVOLJŠAK, BELI PRT, PES, EKSOTKA, ITAL, GOLO REBRO, KART, REN, DENAR, NAČRT, BOA, AN, BANKROT, RENIJ, PS, 
LIBANJA, BEGAN, BOBOT, ECARTE, JELENK, OPALE, CERKEV, SKONTO, RANAR.

TOREK
mesne kroglice v paradižnikovi omaki, pire krompir, 
hruškov kolač s pudingom*
SREDA
zelenjavna mineštra, rulada z malinami
ČETRTEK
solata s paradižnikom, papriko in posebno klobaso, 
polnozrnat kruh
PETEK
kumarice v omaki, pečen krompir
SOBOTA
ocvrte ribe, krompirjeva solata
NEDELJA
juha, kotleti na žaru (v dveh marinadah)**, solata
PONEDELJEK
rižota s piščančjim mesom, solata, sadni jogurt

*Hruškov kolač s pudingom
150 g masla, 12 dag skodelice sladkorja v prahu, 1 vani-

ljin sladkor, 2 jajci, 40 dag moke, 1 pecilni prašek, 150 ml 
mleka, hruške, žlička cimeta; za pudingov preliv: 1 vani-
ljin puding, 2 žlici sladkorja, 3 dl mleka.

Skuhaj puding. Pokrij ga s plastično folijo (da se ne naredi 
skorjica) in ga ohladi. Penasto umešaj maslo, sladkor in vaniljin 

sladkor, da spremeni barvo. Dodaj jajci drugo za drugim. Vmešaj 
najprej polovico moke in mleka, nato še preostanek. V okrogel 
pekač, ki ga po dnu in ob straneh pokrijemo s paprijem za peko, 
damo polovico mase za pecivo. Dobro premešamo ohlajen pu-
ding in ga dve tretjini porazdelimo po testu (ostanek pojemo ). 
Na puding podevamo rezine olupljenih hrušk. Prelijemo s preo-
stankom testa in po njem spet enakomerno razporedimo rezine 
hrušk. Potresemo z žlico sladkorja, ki smo mu primešali cimet. 
Pečemo dobro uro (preverimo z zobotrebcem).

**Marinirani zrezki na žaru
Sestavine: svinjski kotleti; marinada 1: 2 žlici dijonske 

gorčice, 4 žlice gorčice s semeni, 6 žlic worcesterske oma-
ke, 4 žlice sojine omake; marinada 2: lupinica limone, 1 
žlička mletega koriandra, 3 stroki česna, 1 žlička majaro-
na, 1 žlička timijana, 1/2 žličke popra, 1 žlica olja.

V nizki skledi zmešamo vse sestavine za prvo marinado in vanjo 
položimo polovico kotletov. S čopičem ali z rokami jih dobro pre-
mažemo z vseh strani. Skledo pokrijemo in spravimo v hladilnik za 
3 ure ali čez noč. Za drugo marinado naribamo za dve žlički limoni-
ne lupinice, česen pa na drobno sesekljamo. V večjo skledo strese-
mo mleti koriander, česen, poper, timijan, majaron, sol in limonino 
lupinico. Premešamo s prsti in kotlete z obeh strani pritisnemo v 
mešanico. Pokrijemo in pustimo pri sobni temperaturi počivati 30 
minut. Medtem žar dobro segrejemo. Kotlete iz prve marinade s 
čopičem ali vejico rožmarina premažemo z olivnim oljem. Pečemo 
jih po 5 do 7 minut na vsaki strani. Med pečenjem jih še nekajkrat 
premažemo z marinado. Spečemo tudi druge kotlete. Preden jih 
postrežemo, jih pokapamo z malo limoninega soka.

Pripravila: Alenka Šmigoc Vinko

Kaj bomo danes jedli

Foto: AŠV

Hruškov kolač s pudingom

Foto: AŠV

Kotleti z dvema marinadama na žaru

Ugankarski slovarček: BEGAN = slovenski pevec narodnozabavne glasbe (Milan), ECARTE = francoska igra na karte, JELENK = gora v Julijcih, visoka 2050 m, LETENICE = naselje pri Goričah, LIBANJA = pritok Drave 
pri Ormožu, MACNA = gora v Karavankah, visoka 1627 m, OPALE = kraj pri Žireh, PRNJA = cunja, krpa, SVOLJŠAK = slovenska alpska smučarka (Ana).



Govori se …
… da so v nedeljo mnogi 

jokali dolgo v noč. Eni zara-
di prvih volilnih rezultatov, 
drugi pa zaradi izida finalne 
žogobrcarske tekme.

… da je bilo pravzaprav po-
dobnosti med obema nedelj-
skima večernima spektaklo-
ma ogromno, tako v stavah 
kot v akterjih, podaljških, go-
lih, taktiki …

… da je v nedeljo ljudska 
kmečka stranka doživela naj-
večji poraz v zgodovini svoje-
ga obstoja, zato bo zanimivo 
spremljati, koliko prvih mož 
občin se bo pod njenim okri-
ljem potegovalo za vodilni 
občinski stolček na jesenskih 
lokalnih volitvah …

… da se nekateri bojijo ob-
močja Nature kot hudič kri-
ža. Pa sploh ni tako hudo, saj 
se tudi v teh zaščitenih ob-
močjih da narediti marsikaj, 
celo industrijsko cono. Seveda 
pa podjetniki ne smejo gradi-

ti previsokih stavb, ne smejo 
imeti preveč luči, ne smejo …

… da so otroci nove dobe re-
snično nadpovprečno pame-
tni, vsaj po rezultatih matur, 
kjer srednje in poklicne šole 
kar tekmujejo, katera se bo 
pohvalila z boljšim uspehom. 
Nihče pa nič ne pove o kriteri-

jih za (odlične) ocene …

Vidi se …
… da so volilni rezultati 

dali misliti dvema mogočni-
ma gospodarskima možema. 
Očitno jima ni vse všeč. Ali pa 
jima ni vse jasno?
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Foto: Tajno društvo PGC

Foto tedna � Bralci fotografirajo

Sudoku � Sudoku � Sudoku
Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 

številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

RUBRIKA JE NAMENJENA OTROKOM. Fotografiji se razlikujeta v 
petih podrobnostih. Otroci, poiščite jih, označite s krožcem, izrežite 
sličico in jo do ponedeljka, 21. julija, pošljite na naslov: Radio-Tednik 
Ptuj, d. o. o., Osojnikova cesta 3, Ptuj.
Ime in priimek: 
Naslov: 

Leto rojstva: _____________________________________________
Med pravilnimi rešitvami bomo izžrebali nagrajenca, ki bo prejel 

nagrado v sprejemni pisarni Radia-Tednika Ptuj. Nagrado podarja 
Knjigarna Felix. Nagrado prejme Nejc Murata, Kidričevo. 

Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 15. julija do 21. julija 2014.
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

Od torka do torka

Tadejev znakoskop
 Ljubezen Posel Denar Zdravje

Oven �� ☺ € ���

Bik � ☺☺☺ €€€ ��

Dvojčka �� ☺☺ € ���

Rak ��� ☺ €€ ��

Lev �� ☺ €€€ �

Devica � ☺☺☺ €€ �

Tehtnica �� ☺☺☺ € ���

Škorpijon ��� ☺ €€€ ��

Strelec �� ☺☺☺ € ���

Kozorog � ☺☺☺ €€ �

Vodnar ��� ☺☺ € ��

Ribi � ☺☺☺ €€ �

Iskrice
(Vir: www.pregovor.com)

***
»Ne verjemite besedam, ne svojim, ne tujim; verjemite 
samo svojim in tujim delom.« Lev Nikolajevič Tolstoj

***
»Pogosto sem obžaloval, kar sem govoril, toda nikoli, kar 
sem molčal.« Ksenokrat

***
»Ribe se lovijo na trnek, ljudje pa na besede.« Armenski 

pregovor

***
»Beseda, ki si jo bil izustil mimogrede in brez hudega, se 
povrne, udari na uho silna in strašna, ti razodene, da se 
da tudi ubijati mimogrede in brez hudega.« Ivan Cankar

***
»Besede so obleke misli.« Philip Dormer Chesterfield

***
»Beseda človeku ni bila dana: vzel si jo je.« Louis Aragon

***
»Kadar s kom govoriš, pazi, o kom govoriš, kaj govoriš, 
kje govoriš, kako govoriš, kdaj govoriš in s kom govoriš.« 
Španski pregovor

***
»Plemenit človek preudarno izbira besede in deluje 
previdno.« Konfucij

***

Foto: Irena Cestnik

Vam je kakšna fotografija posebej uspela? Se vam zdi, da bi bila zanimiva tudi drugim bralcem? Pošljite nam jo, pa bomo izbrali 
najzanimivejšo. Naš elektronski naslov: nabiralnik@radio-tednik.si. Fotografija naj bo v formatu »jpg« in dovolj velika za objavo 
v časopisu (vsaj 300 kB - raje več). Pripišite še avtorja fotografije in opišite, kdaj in kje je fotografija nastala. Veselo na delo!
»Zgodaj je treba začeti delat, da boš lahko na stara leta užival. 16 mesečni Luka nudi brezplačne prevoze ...« je ob današnji 
zanimivi fotografiji tedna, ki bi lahko bila tudi mali oglas, pripisala avtorica Irena Cestnik.
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1. DAN, 10.10.2014: SLOVENIJA – TROGIR – KANJON CETINE – 
OMIŠ – NEUM
Prvi postanek bo  v enem najlepših dalmatinskih mest Trogir, ozke uličice utrjenega starega 
mestnega jedra, stisnjenega med kopnim in otokom Čiovo si bomo ogledali z lokalnim 
vodnikom, ne bomo izpustili s strani UNESCO-a zaščitene trdnjave Kamerlengo, utrdbe sv. 
Marka, mestne katedrale in obzidja. Nadaljevali sledi po jadranski magistrali do Omiša, reke 
Cetinje, Omiške Dinare, Radmanove mlinice, kjer si bomo ogledali stare mline ter si privoščili 
degustacijo okusnega dalmatinskega pršuta in domačega kruha »ispod peke«. Po ogledu 
bomo pot nadaljevali skozi hrvaški turistični biser pod planino Biokovo – Makarsko rivijero, 
mimo Baćinskih jezer (panoramski postanek) in doline reke Neretve do Neuma, sledi večerja 
in  zabava z živo glasbo in animacijskimi vložki. Nočitev.

2. DAN, 11.10.2014: NEUM – DOLINA NERETVE - NEUM
Po zajtrku vožnja v dolino Neretve. Za začetek neretvanske pustolovščine si bomo ogledali 
zelo zanimiv Arheološki muzej Narona, Po potepu skozi zgodovino si bomo privoščili vpogled 
v zanimiv vsakdan prebivalcev te zelene doline. Gostoljubni domačini nas bodo pričakali s 
tipično domačo »dalmatinsko marendo«, travarico, lozo in suhimi fi gami. S tipičnimi neretvan-
skimi plovili, »lađami« se bomo nato odpravili na zanimivo plovbo po zeleni reki Norin, rokavu 
reke Neretve. Vmes bomo kakšno zapeli ob spremljavi žive glasbe. Na lađah se bomo lahko 
okrepčali z okusnim dalmatinskim pršutom, sirom in drugimi dobrotami pod katerimi se bodo 
šibile mize. Po okrepčilu bomo začeli z »berbo« v nasadih, bogato obloženih s sočnimi sadeži (3 
kilogrami mandarin so vključeni v ceno aranžmaja, preostanek ob doplačilu na kraju samem). 
Sledi  pristno domače kosilo, po katerem bo sledila zabava ob živi glasbi. Za odlično glasbo in 
veliko dobre volje bo poskrbela popularna glasbena skupina Versi iz Metkovića. 

3. DAN, 12.10.2014: NEUM – MEĐUGORJE - SLOVENIJA
Po zajtrku se bomo iz Neuma odpeljali proti notranjosti BiH. Pot nas bo najprej vodila do 
svetovno znanega romarskegasredišča MEĐUGORJA. Tukaj bomo imeli na voljo 3 ure časa, 
tako da se bodo lahko interesenti odpravili na t.i. »brdo ukazovanja«, hrib, kjer naj bi se po 
pričevanjih domačinov prikazovala Marija. Udeležiti se bo mogoče tudi svete maše. V okolici 
Međugorja je pred leti zrastla ETNOGRAFSKA VAS HERCEG z etnografskimi in drugimi poseb-
nostmi pokrajine Hercegovine. Sledi degustacija domačih vin.

NAROČITE ŠTAJERSKI TEDNIK IN SI IZBERITE NAGRADO
Niste naročnik Štajerskega tednika, a bi to radi postali? Potem je sedaj pravi čas, saj smo za vas pripravili privlačne nagrade. Do nagrade ste upravičeni novi 
naročniki, ki pred tem vsaj 6 mesecev niste bili naročeni na Štajerski tednik in se zavežete, da boste ostali naročnik vsaj 6 mesecev.

� 


POSTATI NOVI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA SE 
IZPLAČA – izmed vseh, ki se boste na Štajerski tednik 
naročili v času od 6. 5. do 18. 7., bomo izžrebali enega 
izmed vas in vas popeljali na izlet – OBIRANJE MANDARIN 
V DOLINI REKE NERETVE (10. 10. 2014). Skupaj z vami bo 
potovala še ena oseba, ki jo izberete vi.
 

Prav tako bomo izžrebali enega izmed vas, naši zvesti 
naročniki, ki nas prebirate že dalj časa in tudi vam omogočili 
OBIRANJE MANDARIN V DOLINI REKE NERETVE 
s sopotnikom.

Izbirate lahko med nagradama:
1. BREZŽIČNA VREMENSKA POSTAJA S3308 

z zunanjo enoto ali
2. PLAŽNA BRISAČA S TREMI ŽEPI – 70x215 cm

OBIRANJE 
MANDARIN 
V DOLINI REKE NERETVE   (10. 10. 2014) – 3 DNI

S SKLENITVIJO NAROČNIŠKEGA RAZMERJA POSTANITE ČLAN 
KLUBA PRIJATELJEV RADIA-TEDNIK PTUJ IN KORISTITE UGODNOSTI:

• 20 brezplačnih prilog s koristnimi nasveti o gradnji, 
dopustu, gospodarstvu, urejanje okolice, avtomobilizmu, 
fi nancah, zdravju, kulinariki …

• Tv priloga TV OKNO – 48 barvnih strani TV sporeda in 
zanimivosti iz sveta glasbe in fi lma

• 20% popust pri naročilo malih oglasov 

• ogled brezplačne gledališke predstave konec leta 2014
• Avtobus zvestobe (predbožični izlet evropske prestolni-

ce)
• dodatni popusti pri zakupu izletov preko agencije Turi-

stagent (obiranje mandarin v dolini reke Neretve 10. 10. 
2014 3 dni samo 165,00 €, plačilo na obroke)

• Praktična darila za nove in obstoječe 
naročnike

• Vstopnice za prireditve in gledališke predstave

POSTATI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA 
SE RESNIČNO IZPLAČA!

Vsak novi naročnik bo o prevzemu nagrade pisno obveščen po pošti. Slike so simbolične.

Pa brez zamere
Mi ostali

Vsakdanje iracionalnosti
Ste volili? Fino. Niste? Tudi prav. Vsak naj bi bil 

sam svoje sreče kovač in načeloma naj bi to držalo 

tudi za nacijo. Prepričati nas hočejo, da ima narod 

takšne vladarje, kakršne si tudi zasluži. A ni tako. 

Morda je bilo tako do neke točke v polpretekli zgo-

dovini sveta (če sploh), sedaj pa so se stvari malce 

spremenile. Sedaj si moramo misliti, da smo mi sami 

neposredno odgovorni za to, kar se nam dogaja, da 

smo sami krivi za vse nesreče in sedem let suhih krav, 

ki nam s svojim posušenimi, gubastimi vimeni pada-

jo na glavo. Pa ni tako. Svetu žal že kar nekaj časa ne 

vladajo »demokracije«, volje ljudstev, samoodločbe in 

podobni pravljični koncepti, ampak Véliki brat, ki ga 

tvori sprevržena sprega korporativnega pohlepa ter 

(da, uganili ste) političnega oportunizma. Mi ostali 

smo zgolj material. Kanonfuter.

To pa seveda ne pomeni, da »mi ostali« moramo 

biti kanonfuter. Odločitev za to je stvar vsakega posa-

meznika, vsakega državljana, vsakega človeka. In ne 

sprejeti te odločitve seveda pomeni biti točno to, kar 

si tisti, ki nam vladajo, tudi želijo. Pasivnost pomeni 

pozabo, podvrženje in popreproščenje. Biti pasiven 

pomeni biti prazen in pohleven.

Seveda to ne pomeni, da bi sedaj morali rjoveti »Le 

vkup, le vkup, uboga gmajna!«. Revolt proti ne-umju 

se mora najprej zgoditi v glavi posameznika, na mi-

ren in trezen način. Tu pa se, kakopak, takoj začne-

jo pojavljati problemi. Kajti sodoben posameznik je 

zmeden in zaveden do te mere, da sploh ne ve (do-

stikrat celo noče vedeti!), da je zmeden in zaveden. 

In tako postane aktivno pasiven – kar pomeni, da v 

glavi še zmeraj nosi in neguje iluzijo, da je aktiven, 

čeprav dela točno to, kar od njega želijo in pričakuje-

jo; je zgolj pasivna lutka, ki služi interesom tistih, ki 

krmilijo usodo sveta.

Mislite, da nakladam? Najbrž. A poglejte primer, 

za katerega menim, da še zdaleč ni neki unikum, 

osamljena izjema na polju drugačnosti. Znanka je 

delala v lokalu. Seveda preko espeja. In seveda je ime-

la dela v lokalu preko glave. Zato je šla delat kot tajni-

ca za lokalnega notarja. Za skoraj minimalno plačo, 

kakopak. In seveda so jo po preteku polletne pogodbe 

odpustili oziroma ji le-te niso podaljšali. Sedaj si svoj 

dnevni kruhek spet služi kot natakarica. V dveh loka-

lih – torej dela dva šihta. In zmeraj zna povedati, da 

zasluži komaj za preživetje. Razumljivo, a nikakor 

ne tudi normalno.

A pazite sedaj – čeprav zasluži le za dnevni kru-

hek, mora znanka imeti najnovejša »dolče gabana« 

očala, pa super bele in moderne »adidaske«, pa tren-

dovske (kar seveda pomeni drage) kavbojke, maji-

ce, jopice in tako dalje. Pa še na vse koncerte raznih 

dalmatinskih klap, didžejev in drugih izvajalcev v 

Sloveniji popularne glasbe je obvezno treba iti. Da o 

modernem in najnovejšem mobilnem telefonu niti 

ne govorimo. Ja, zasluži komaj za preživetje, a mora 

imeti najnovejše cunje in druge pripomočke, ki jih 

narekuje moderna mašinerija zaslužkarstva. Seveda 

ji potem ti dve pol-plači ne zadoščata. A če ji to ome-

niš, te začudeno ter zabodeno pogleda, pa te vpraša, 

da kako to misliš, saj vse to mora »pod mus« imeti.

Izjema? Žal ne. Vsakdanje iracionalnosti.
Gregor Alič

Komentiramo
Dogodek leta

Poln mesec dni je bila večina svetov-

ne pozornosti usmerjena v Brazilijo in 

k najpomembnejši postranski stvari na 

svetu – nogometu. Svetovno nogometno 

prvenstvo je dogodek, ki zasenči vse dru-

go dogajanje. Politika naenkrat več ni 

najpomembnejša tema debat ob šanku 

ali v čakalnicah, tudi razprave o vreme-

nu ali zdravju so potisnjene na stranski 

tir. Ko je na sporedu nogomet, vse drugo 

lahko počaka. Prav zanimivo in včasih 

tudi izjemno zabavno je poslušati, kako 

zavzeto, čustveno in celo poznavalsko 

posamezniki komentirajo tekme. Kot da 

vsak točno ve, kaj je šlo narobe, kje ga je 

polomil največji zvezdnik, kaj bi moral 

spremeniti selektor in podobno. Naenkrat 

vsi postanemo poznavalci.

Prvenstvo je torej čas, ko se večina mo-

ške populacije ob večerih preseli v neki 

drug svet. Debata o tem, kje bodo gledali 

polfinalno in finalno tekmo in ali ju bodo 

sploh gledali, je, če se izrazim po nogome-

tno, »strel v prazno«.

Ob začetku prvenstva so se na družab-

nih omrežjih pojavili številni šaljivi zapisi 

o tem, kako se moramo v času prvenstva 

obnašati ženske – da ne motimo svojih 

moških, ne postavljamo nepotrebnih 

vprašanj in predvsem, da se v času tekem 

ne dotikamo daljinca. Saj se je bilo kar 

simpatično nasmejati takšnim domisli-

cam. A roko na srce – nogomet že dolgo 

ni več samo domena moških. Če boste 

povprašali ženske v svoji okolici, sem pre-

pričana, da jih bo večina vedela, kaj se je 

večer prej dogajalo na zelenici, kdo je dal 

odločilni zadetek in tudi vprašanje, kaj je 

»ofsajd«, večine žensk ne bo več zmedlo. 

Da ženske nismo skregane z nogometom, 

dokazuje dejstvo, da so tudi na televizijah 

– tako naši nacionalni kot tudi pri sosedih 

– oddaje o prvenstvu vodile tudi ženske.

A pravzaprav so imele tudi tiste ženske, 

ki ne marajo nogometa, nekaj od prven-

stva – čas zase. Če je vaš gospod pravi no-

gometni navdušenec, verjetno niti ni opa-

zil, da ste dve uri preživele v kopalnici in 

si privoščile dolg lepotni tretma, ali pa ste 

medtem, ko je on gledal tekmo, skočile na 

pijačo s kolegico.

Zdaj ko so mimo še zadnje tekme, pa 

mi je celo nekoliko žal, da je prvenstva 

konec. Medtem ko smo mesec dni preži-

veli ob lahkotnih temah in modrovanju 

o nogometnih mojstrovinah, pa se po 

zaključku prvenstva vračamo v realnost. 

Spet nas bodo vsakodnevno v oči bodle 

neprijetne novice iz sveta gospodarstva 

in politike ter drugi problemi in zapleti. S 

tega vidika bi si verjetno marsikdo želel, 

da bi tudi v nogometu lahko kdaj pa kdaj 

sklicali »predčasno prvenstvo«.
Natalija Škrlec

Komentiramo
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Ni te več na vrtu, ne v hiši,
nič več glas se tvoj ne sliši,
če lučko na grobu upihnil bo vihar,
v naših srcih je ne bo nikdar.

SPOMIN

15. julija minevata dve leti, odkar smo 
se za vedno poslovili od drage mame, babice, sestre

Kristine Petrovič
IZ STOJNCEV 92

Hvala vsem, ki jo ohranjate v lepem spominu.

Tvoji najdražji

Ne bomo jokali, ker si odšla.
Hvaležni smo, da si bila.

SPOMIN

Blažka Šenkiš
ŽABJAK 15 A, PTUJ

Minila so že štiri leta, odkar si odšla v življenje, ki se nikoli 
ne konča.
Hvala vsem, ki ohranjate spomin nanjo.

Tvoji najdražji

SPOMIN
14. julija minevajo tri leta žalosti, 
odkar nas je zapustila draga žena in 
mama

Nežka Brus
IZ PODVINCEV 81

Hvala vsem, ki prižigate sveče in prinašate cvetje in z lepo 
mislijo postojite ob njenem grobu.

Žalujoči mož in sin

Mali oglasi

STORITVE

NOVO – SALON POROČNIH 
OBLEK Nova kolekcija poroč-
nih oblek 2014 za neveste. Sp. 
Hajdina 19 a, 2288 Hajdina. 
Telefon 041 92 33 99.

NAJEM KOMBIJA RENAULT 
TRAFIC 8+1 podaljšan. Lideva, 
Dejan Šlamberger, s. p. 030 
922 282.
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PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodo-
vino ter zelo kakovostne smrekove 
pelete, brezplačna dostava, ugodna 
cena. Horvat – drva, Moškanjci 1 d. 
Tel. 051 667 170.

KMETIJSTVO

KUPIM traktor IMT, Zetor, Ursus ali 
podobno in vso kmetijsko mehaniza-
cijo. Telefon 041 923 197.
PRODAM seme mnogocvetne ljuljke, 
izredno velik donos pridelka. Tel. 070 
846 909.
PRODAM prašiča, težkega 150 kg, in 
odojke od 30 do 35 kg, možna do-
stava. Tel. 051 243 164.

Spoznavali bomo recepte z naših krajev in tujine ter vam ponudili ideje za okrasitev 
jedi in mize. Kuharije bomo pripravljali skupaj z vami. Vse do sobote zbiramo vaše 
recepte za tokratno temo na elektronskem naslovu kuharije@radio-tednik.si. 
Zadnjo nedeljo v mesecu pa vas bomo povabili na 
kulinarično izmenjavalnico jedi in receptov. Srečanja 
bodo potekala v živo v prostorih Radia Ptuj.

Tema tokratne oddaje:  KRUH IN POGAČE. 

Kuharska oddaja Radia Ptuj ob nedeljah v novi preobleki.

KUHARIJE RADIA PTUJ
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Torek. 15. julij
18:00 Maribor, Umetnostna galerija: predavanje z Markom Pogačnikom
21:00 Dornava, baročni dvorec: Festival BaRock, Nina Pušlar

Sreda, 16. julij
9:00 Slovenska Bistrica, Center za starejše Metulj: pohod po Bistriškem 

vintgarju
20:00 Lancova vas, vaški dom: strokovno predavanje o rakavih boleznih, 

onkolog dr. Albert Peter Fras, Društvo podeželskih žena in deklet 
Lancova vas

21:00 Dornava, baročni dvorec: Festival BaRock, Reporter Milan

Četrtek, 17. julij
9:00 Ptuj, CID: Poletna potepanja v Viktorijo Dabič, poiščimo mir v turni-

škem parku
19:00 Gorišnica, občinski trg: 19. občinski praznik, športno rekreativna 

prireditev v teku in nordijski hoji, ob 18.30 mini tek za predšolske 
otroke, ŠZ občine Gorišnica, ob 18.00 slavnostna seja OS

21:00 Dornava, baročni dvorec: Festival BaRock, Gal in Severa Gjurin s 
simfoničnim orkestrom Cantabile

Petek, 18. julij
18:00 Gorišnica, ploščad pred občinsko zgradbo: 19. občinski praznik, 

osrednja prireditev
20:00 Ptuj, Terme, Termalni park: nočno kopanje z ansamblom Saša 

Avsenika
20:30 Cirkulane, grad Borl: Festival stare glasbe Seviqc Brežice, koncert 

Antiphonus, Monteverdi in Contrareformatio
21:00 Dornava, baročni dvorec: Festival BaRock, Alfi  Nipič
21:00 Lenart, Dom kulture: Len-Art, poletje v Lenartu,Grand pok, kabaret 

in songi iz muzikalov, pevka Anja Strajnar, performer Tomaž Lapaj-
ne Dekleva in pianist Tadej Horvat

21:00 Ptuj, grad Turnišče: zaključna projekcija  mednarodnega fi lmskega 
campusa, projekcija kratkih fi lmov, posnetih na Ptuju

Mestni kino Ptuj
Četrtek, 17. julij: 19:00 Michael Kohlhaas.
Petek, 18. julij: 17:00 Avioni 2: V akciji; 21:00 v gradu Turnišče: zaključna 

projekcija mednarodnega fi lmskega campusa, projekcija kratkih 
fi lmov posnetih na Ptuju.

Sobota, 19., in nedelja, 20. julij: 17:00 Avioni 2: V akciji; 19:00 Občudova-
ni; 21:00 Michael Kohlhaas.

Prireditvenik 

PRAŠIČE mesnate pasme, težke od 
28 do 80 kg, ter pitance, težke od 
200 do 250 kg, ugodno prodamo, 
po dogovoru jih tudi očistimo. Tel. 
041 978 309.
KUPIM traktor Deutz 40 ali 45 km. 
Tel. 041 561 893.
PRODAMO bikca, starega dva me-
seca, težkega 115 kg, črno bele pa-
sme. Tel. 041 326 952.
PRODAMO 4 jagenjčke. Tel. 041 397 
837.
PRODAMO metrska ali razžagan bu-
kova drva. Tel. 040 727 779.

NEPREMIČNINE

NA Ptuju prodam garsonjero, 
1,5-sobno ter 2-sobno stanovanje. 
Gsm 041 647 745.
PRODAMO dve zazidljivi, komunalno 
opremljeni parceli na Polenšaku. Tel. 
02 761 01 98 in 031 453 601.

MOTORNA VOZILA 
www.radio-tednik.si
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govoril ormoški komandir 

ter poudaril, da imajo sedaj 

z ilegalci veliko več dela nji-

hovi kolegi na Primorskem.

Dokler samo 
prosijo, niso v 
kršitvi

Cvetko je v svojem izvaja-

nju izpostavil tudi problem 

ilegalcev v Grčiji, kjer je le-

teh okoli milijon. »Nekam 

morajo iti in mi smo trenu-

tno meja za celo Evropo. 

Od Slovenije, ki sedaj varuje 

schengensko mejo, do seve-

ra Evrope praktično ni meje. 

Prav schengenska meja pa je 

vzrok, da je na območju ob-

čine Središče ob Dravi tudi 

nekaj več policistov,« je dejal 

ter se dotaknil tudi pojava Ro-

mov na tem območju. »Sam 

mejni prehod in pa tudi naša 

prisotnost je neki filter zato, 

da je teh Romov iz Hrvaške 

manj. Predvidevam, da ko se 

bo število policistov zmanj-

šalo, jih bo na tej strani meje 

bistveno več. S tem je treba 

tudi pričakovati kakšna dru-

ga, nezakonita ravnanja, ki se 

bodo povečala. To je povsod 

tam, kjer se je zmanjšalo šte-

vilo policistov. Ampak Romi 

se lahko prosto gibljejo. Oni, 

ko prečkajo državno mejo z 

V lanskem letu so policisti 

na območju občine Središče 

ob Dravi zabeležili 87 kazni-

vih dejanj, kar je kar 348 od-

stotkov več kot v letu 2012. 

Kot je dejal komandir Cvet-

ko, je do takšnega povišanja 

prišlo tudi zaradi obravna-

vanja primerov, ko starši za 

svoje otroke niso plačevali 

preživnine. »Gre za dve dru-

žini, kjer smo zaradi nepla-

čevanja preživnine dejansko 

vsak mesec. Neplačevanje 

pomeni eno kaznivo deja-

nje,« je obrazložil Cvetko ter 

postregel s podatkom, da je 

bilo lani kar 57 kaznivih de-

janj zoper zakonsko zvezo, 

družino in mladino. Zaradi 

suma storitve kaznivega de-

janja je bilo lani državnemu 

tožilstvu ovadenih 73 osu-

mljencev, kar je 458,82 od-

stotka več kot v letu 2012, 

med ovadenimi pa je kar 57 

povratnikov. Sicer pa je bila 

preiskanost kaznivih dejanj 

v primerjavi z letom 2012 

višja. Če je v letu 2012 zna-

šala 64,71 odstotka, je bila 

lani preiskanost kar 93,76 

odstotka.

Ilegalcev je v 
zadnjih letih manj

Na območju občine Sre-

dišče ob Dravi, ki meji na 

sosednjo Hrvaško, so se v 

zadnjih dveh desetletjih 

ubadali tudi s problematiko 

ilegalnega prehoda meje. 

Vendar, kot ugotavlja Cvet-

ko, je bilo teh prehodov v 

zadnjih letih nekaj manj. 

Tako so lani zabeležili 21 ile-

galcev, prevladovali so Tur-

ki, leto poprej pa so zajeli 

46 ilegalcev. Sicer pa so bile 

izredne razmere povezane 

z ilegalci na tem območju 

Spodnjega Podravja v letih 

2000, 2001 in 2002, ko so 

dnevno obravnavali tudi do 

180 ilegalnih prehodov čez 

državno mejo. In zakaj sedaj 

takšen upad ilegalcev? »V 

Kutini je bil azilni dom, ki so 

ga prestavili na hrvaško pri-

morje. Ta Kutina je bila ne-

kakšna vmesna pot. Tam so 

se ti ljudje spočili, okrepčali, 

oblekli in šli naprej. In Sre-

dišče ob Dravi je bilo dejan-

sko neka pot v smeri Italije, 

Avstrije in Nemčije,« je od-

Foto: Miha Šoštarič

Edvard Cvetko – komandir Policijske postaje Ormož

Središče ob Dravi � Policijsko delo v letu 2013

Romov iz Hrvaške je nekaj manj
Komandir ormoške policijske postaje Edvard Cvetko je občinskim svetnikom v Središču ob Dravi predstavil trende varnostnih pojavov na 
območju te obmejne občine v lanskem letu. Policiste in njihove kolege kriminaliste odlikuje predvsem to, da so preiskali kar 93,76 odstotka 
kaznivih dejanj.

Osebna kronika

»Treba je ugotoviti, ali je 

pristojno upravno sodišče 

ali katero drugo sodišče,« je 

za avstrijsko tiskovno agen-

cijo APA ob začetku sojenja 

dejal predstavnik sodišča.

Občina Labot od podjetja 

Verbund, ki upravlja hidro-

elektrarne na Dravi, zahteva 

622.000 evrov kot povračilo 

za škodo, ki so jo novembra 

2012 povzročile poplave. 

Občina podjetju očita, da 

do poplav ne bi prišlo, če na 

Dravi ne bi bilo elektrarn.

Verbund očitke odločno 

zavrača, češ da tako obilne 

padavine v noči na 5. no-

vember 2012 niso bile napo-

vedane in vztraja, da so prav 

hidroelektrarne preprečile 

še hujšo katastrofo.

Proces v primeru občine 

Labot je najverjetneje prvi v 

vrsti sojenj v zvezi s popla-

vami leta 2012. 

Tudi celovški odvetnik 

Franz Serajnik, ki zastopa 

okoli 120 žrtev poplav iz 

avstrijske Koroške in Slove-

nije, pripravlja skupinsko 

tožbo, poroča APA. Državno 

tožilstvo pa je začelo kazen-

sko preiskavo proti trem so-

delavcem podjetja Verbund, 

s katero naj bi ugotovili, ali 

so neustrezno ukrepali ob 

poplavah.

Spomnimo: škoda po ka-

tastrofalnih poplavah 5. no-

vembra 2012 je v Sloveniji 

znašala 373 milijonov evrov. 

Hidrološka analiza katastro-

falnih poplav novembra 

2012 pa je pokazala, da je po 

obilnih padavinah v zaledju 

na povečan pretok Drave 

na mejnem profilu vplivalo 

delovanje verige avstrijskih 

hidroelektrarn (HE).
sta

Celovec � Po katastrofalnih poplavah 2012

Sojenje v Celovcu zaradi poplav na 
Dravi preloženo za nedoločen čas
Sojenje v primeru občine Labot na avstrijskem Koroškem proti podjetju Verbund zaradi poplav, ki so jeseni 2012 prizadele tudi Slovenijo, so 
na deželnem sodišču v Celovcu preložili za nedoločen čas. Kot je pojasnil tiskovni predstavnik sodišča, želi sodnica Annemarie Hartl ugotoviti, 
katero sodišče je pristojno za primer.

veljavnim dokumentom, se 

pač lahko gibljejo tako kot 

vsi drugi državljani. Mote-

če je, če hodijo od vrat do 

vrat in prosijo. Dokler samo 

prosijo, niso v kršitvi. Ko pa 

pride zadeva v neko nasilno 

vedenje, nesramno vedenje, 

takrat gre za kršitve. In ta-

krat predlagamo, da ljudje, 

ko jih to moti, pokličejo na 

policijsko postajo. Da bi jih 

na mejnem prehodu zavra-

čali ali da bi mi imeli neke 

vzvode, da jih ne bi spuščali 

v državo, pa ne gre in te pri-

stojnosti nimamo,« je dejal 

Cvetko. »Romi so neka tra-

dicija v našem kraju. Neka 

dediščina od takrat, ko smo 

sosedi z njimi. Konfliktov 

zaradi Romov v preteklosti v 

Središču ob Dravi ni bilo kaj 

dosti. Ko smo se osamosvoji-

li, potem so to nekateri razu-

meli, da Romi več ne smejo 

priti k nam, pa je bilo nekaj 

incidentov. Velika večina, 

vsaj jaz tako ocenjujem, teh 

Romov se kar dostojno obna-

ša,« je na to temo dejal občin-

ski svetnik Jurij Dogša.
Miha Šoštarič

Napoved vremena za Slovenijo

Danes bo delno jasno s spremenljivo oblačnostjo, predvsem v vzhodni Sloveniji bo še nekaj 
ploh in neviht. Najnižje jutranje temperature bodo od 11 do 17, najvišje dnevne od 24 do 28, 
na Primorskem do 30 stopinj C.

Obeti
V sredo in četrtek bo večinoma sončno, možnost popoldanskih neviht bo majhna.

Vesna Sužnik, Placar 52, 
Destrnik – deček Filip; Gloria 
Lendvai, Krčevina pri Vurb-
ergu 140 a, Ptuj – deček 
Noah Santiago; Gabrijela 
Kšela Ritonja, Godemarci 3, 
Mala Nedelja - deklica Aneja; 
Monika Šmigoc, Nova vas pri 
Markovcih 93 c, Markovci – 
deklica Ema; Nataša Artič, 
Spodnja Hajdina 22 a, Hajdi-
na – deček; Barbara Granda, 
Paradiž 29 a, Cirkulane – 
deklica Zoja; Urška Vodušek, 
Placerovci 18 a, Gorišnica – 
deklica Meta; Klavdija Šmigoc, 
Ul. Kirbiševih 18, Miklavž na 
Dravskem polju – deček Nejo; 
Karmen Pušnik, Lešniški Vrh 
15, Ormož – deklica Gabri-
jela; Majda Korže, Breg 23, 
Majšperk – deček Gal.

Franc Novak, Polenci 46 
b, roj. 1935 – umrl 2. julija 
2014; Anton Turščak, Goričak 
26, roj. 1929 – umrl 3. ju-
lija 2014; Mirjana Pernat, 
roj. Žlahtič, Marmontova ul. 
4, Maribor, roj. 1921 – um-
rla 3. julija 2014; Alojz Caf, 
Janežovci 6 d, roj. 1949 – 
umrl 2. julija 2014; Terezija 
Anžel, roj. Rožman, Apače 
201, roj. 1932 – umrla 4. ju-
lija 2014; Marija Berger, roj. 
Fras, Peršonova ul. 36, Ptuj, 
roj. 1923 – umrla 4. julija 
2014; Štefan Somer, Prager-
sko, Ob železnici 4, roj. 1928 
– umrl 4. julija 2014; Anton 
Brglez, Cirkovce 10, roj. 1927 
– umrl 6. julija 2014; Jakob 
Petrovič, Majski Vrh 29 a, roj. 
1948 – umrl 7. julija 2014; 
Ema Sagadin, roj. Varžič, 
Slovenja vas 72, roj. 1945 – 
umrla 7. julija 2014; Stanis-
lav Valenko, Dornava 46, roj. 
1933 – umrl 7. julija 2014; 
Alojz Roškar, Stojnci 25 b, roj. 
1944 – umrl 8. julija 2014; 
Milan Gajser, Zgornja Pristava 
38, roj. 1940 – umrl 8. julija 
2014; Rudolf Lesjak, Sobet-
inci 30, roj. 1932 – umrl 3. 
julija 2014; Marta Skuhala, 
roj. Magdič, Koračice 60, roj. 
1937 – umrla 3. julija 2014; 
Jožef Perhač, Placar 14, roj. 
1942 – umrl 5. julija 2014; 
Hildegarda Slekovec, Rimska 
pl. 14, roj. 1938 – umrla 4. 
julija 2014; Franjo Sedič, Ciril 
Metodov drevored 8, Ptuj, roj. 
1951 – umrl 8. julija 2014; 
Peter Kolarič, Grajena 19 
a, roj. 1953 – umrl 5. julija 
2014; Ana Zajc, roj. Koren, 
Apače 289, roj. 1927 – um-
rla 9. julija 2014; Franc Kra-
jnc, Zgornja Hajdina 139, roj. 
1928 – umrl 9. julija 2014; 
Franc Vindiš, Selska c. 17, roj. 
1933 – umrl 10. julija 2014
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